
روزنامه

استاندار قم تاکید کرد:

بهره گیری از تمام ظرفیت ها 
برای تکمیل بیمارستان الهادی
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اســتاندار قم برضرورت بهره گیری از تمام ظرفیت های قانون 
و منابع ملی در راستای تکمیل پروژه بیمارستان الهادی تاکید 
کرد. دکتر بهرام سرمســت  روزیکشنبه در جلسه ای پیرامون 
تعیین تکلیف پروژه بیمارســتان الهادی که در استانداری قم 
برگزار شد، با اشاره به اهمیت تبدیل تهدید ها به فرصت، اظهار 

کرد: در ایام شیوع ویروس کرونا پروژه های بیمارستانی مهمی 
در قم تکمیل و به بهره برداری رسید و درصدد هستیم تا پروژه 
بیمارستان الهادی نیز که با اهتمام مرحوم آیت الله مشکینی 
بنیان گذاری شــد، به مدار درمان وارد شود. سرمست بر لزوم 
تکمیــل این پروژه در چارچوب قوانین و مقررات بیمارســتانی 

معاون فنی و راههای روستایی  اداره کل راهداری استان قم خبرداد :

آغاز عملیات اجرایی بهسازی راه های روستایی بخش کهک

این بیمارستان باید به مدار درمان وارد شود

4
عضو کمیته علمی کشوری کرونا :

هیچ مورد فوتی به علت دریافت
 واکسن داخلی نداشتیم 

2

8

رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

دستگیری سارقان 40 میلیاردی منازل بافت قدیمی

عضو کمیته علمی واکسن گفت: تاکنون هیچ مورد فوتی 
به علت دریافت واکسن کرونا تولید داخل نداشته ایم. دکتر 
رضا مساعد در حاشیه جلسه کمیته علمی کشوری کرونا 
در جمع خبرنگاران در پاسخ به سؤال خبرنگار خبرگزاری 

و  داخل  تولید  واکسن های  اثربخشی  گفت:  سیما  و  صدا 
تأییدیه هایی که پس از مرحله سوم گرفتند، همزمان با سویه 
دلتا که غالب بود، واکسن های داخلی در مقابله با این سویه 

جهش یافته نتایج قابل قبولی از خود نشان دادند.
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رئیس پلیس راهور استان با اشاره به اجرای آزمایشی کروکی هوشمند در قم، 
گفت: حفظ سوابق، ممانعت از سوء استفاده و دسترسی آسان به تصاویر سوانح 
این طرح است. سرهنگ غلامرضا صدفی،  روزیکشنبه در همایش  از مزایای 
تجلیل از ۲۰ نمونه ترافیکی استان، به شعار امسال هفته ناجا، »امنیت پایدار و 
پلیس هوشمند« اشاره کرد و گفت: طرح کروکی هوشمند که به صورت آزمایشی 
در استان قم در حال اجراست باعث شده تا ضمن حذف کاغذ از چرخه کروکی 
تصادفات، سوابق وسایل نقلیه نیز حفظ شود. وی افزود: تصویر برداری از صحنه 

تهیه  برای  رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم گفت:  
پارکینگ مناسب، تسطیح، شن ریزی، سرویس بهداشتی و  سایر زیرساخت های 
لازم اقداماتی برای روزبازارها در دست اقدام است. سید مجتبی سبحانی ثابت 
با اشاره به اهمیت و مزیت فعالیت روزبازارها، اظهار داشت: روزبازارها از گذشته 
محصولات  خرید  وجهت  صنایع دستی  خانگی  و  تولیدات  فروش  برای  محلی 
برای اقشار کم درآمد بوده و اکثراً این مکان ها مورد بازدید عموم مردم بوده است 
و با توجه به موقعیت جغرافیایی استان قم، این روز بازارها سابقه زیادی در سطح 

رئیس پلیس راهور استان قم مطرح کرد :
پلیس قم پیشگام اجرای کروکی هوشمند 

رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد؛
پیگیری ساماندهی  و بهبود وضعیت روز بازارها

8

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر مطرح کرد :

پروژه ساماندهی چهل اختران دربلاتکلیفی!
بدون طرح ۴۸ هکتاری این پروژه اجرا نخواهد شد

24

عکس:مهدیبخشی

محسن رهامی: 

سکوت جریان های سیاسی نگران 
کننده است

رییس سازمان انرژی اتمی: 

نامه ها و گفت وگوها با آژانس
 را محرمانه نکنیم

 رییس سازمان انرژی اتمی گفت: 
نامه هــا و گفــت وگوهای خــود را 
بــا آژانــس محرمانه نکنیــم چون 
وقتی به نامه آژانس پاسخ محرمانه 
می دهیــم و منتشــر نمی شــود، 
می کننــد.   جوســازی  دشــمنان 
محمد اســلامی در گفــت وگویی 
خاطرنشان کرد: فعالیت های صلح 
7آمیز هســته ای با منع گســترش  2

وزیر امور خارجه :

نگاه به شرق به معنای کنار گذاشتن 
غرب نیست 

یک فعال سیاسی اصلاح طلب، 
گفت: سکوت جریان های سیاسی 
یا به دلیــل دادن فرصت به دولت 
است یا اینکه آنها رصد دولت را به 
خود مردم واگذار کرده اند. شــاید 
هم از اصلاح شرایط ناامید شده اند 
که این سکوت نگران کننده است. 
محســن رهامی در گفــت و گو با 
ایسنا با بیان اینکه حاکمیت احزاب 

وزیر امور خارجه کشــورمان 
با تاکید بر این که نگاه به شرق 
به معنای کنار گذاشتن غرب 
نیست و ما حتما نمی خواهیم 
کشور را به روسیه و چین گره 
بزنیم، اظهار کــرد: مذاکرات 
وین و احیای برجام را با اتکا به 
خرد جمعی به پیش خواهیم 
برد.  حسین امیرعبداللهیان  2

سازمان توسعه و عمران قم 
در نظر دارد با رعایت آیین نامه معاملاتی شهرداری قم از طریق بر گزاری مزایده عمومی به شرح ذیل 

نسبت به فروش یک قطعه از املاک تحت اختیار خود با مشخصات و شرایط کلی زیر اقدام نماید .

موقعیت ملک: قم ، جاده کوه سفید 20 متری احداثی.
نوع سند مالکیت: به محض اخذ سند تک برگ به خریدار واگذار می گردد.

شرایط مزایده :

1( تضمین شرکت در مزایده به صورت ضمانت نامه بانکی یا مطالبات تأیید شده نقدی از سازمان 
توسعه و عمران قم ، اوراق مشارکت )بی نام( و یا واریز وجه نقد به شماره حساب سپرده 1006220288 

نزد بانک شهر بنام سازمان توسعه و عمران قم .
۲( نحوه پرداخت:1- واریز نقد 2- مطالبات تأیید شده نقد و غیر نقد نزد سازمان.

3( هزینه خرید اسناد 3.۰۰۰.۰۰۰ ریال )غیر قابل استرداد( به شماره حساب 1979967692 نزد 
بانک ملت بنام سازمان توسعه و عمران قم واریز گردد .

4(  سازمان توسعه و عمران قم در رد یا قبول پیشنهادات مختار می باشد . 
5( بهای پیشنهادی باید از حیث مبلغ ، مشخص ، معین و بدون ابهام بوده و در پاکت لاک و مهر شده 

) در بسته ( تسلیم گردد. 
6( کلیه هزینه نقل و انتقال ) عوارض – مالیات و غیره ( ، هزینه درج آگهی ها و کارشناسی املاک به 

عهده برنده مزایده میباشد.
7( شرکت کنندگان میبایست در چارچوب لایحه قانونی منع مداخله کارکنان دولت )مصوب 1337( 

اقدام نمایند. 
8( محل تحویل پاکات : قم ، بلوار امام موسی صدر ساختمان مرکزی شهرداری قم اداره کل حراست.
9( محل دریافت و بازگشایی اسناد مزایده : قم ، بلوار معلم ، مجتمع تجاری و اداری ناشران طبقه 

پنجم .
10( متقاضیان می توانند جهت دریافت اطلاعات تکمیلی با واحد حقوقی و املاک سازمان به آدرس قم 
، بلوار معلم ، مجتمع تجاری و اداری ناشران طبقه پنجم مراجعه و یا با شماره تلفن 025-37840660 

داخلی 6380-6381 تماس حاصل فرمایند .
شناسه آگهی: 1205215روابط عمومی سازمان توسعه و عمران قم

آگهی مزایده عمومی )نوبت اول(
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 آیت الله شبیری زنجانی:

نتیجه سکوت امروز، آینده ای سیاه تر
 برای افغانستان و جهان اسلام است

 آیت الله سید موسی شبیری از مراجع تقلید در واکنش به شهادت نمازگزاران قندوز 
افغانستان،بروز چنین رفتارهای وحشیانه را به سود قدرت های مداخله گر دانست و 
گفت: نتیجه سکوت امروز، آینده تلخ تر و سیاه تر برای این مردم مظلوم و کل منطقه 

و جهان اسلام است. 
به گزارش روز یکشنبه مرکز خبر حوزه، در پیام وی آمده است: بار دیگر مردم مظلوم و 
شریف افغانستان هدف توحش کورکورانه، غیر انسانی و ضد اسلامی گروهی جنایتکار 
قرار گرفتند و ده ها نمازگزار بی گناه و بی دفاع قندوز به شهادت رسیدند. این جانب این 
مصیبت دردناک را به ساحت مقدس حضرت ولی عصر )عج(، خانواده های عزادار و 
همه مردم مصیبت زده افغانستان تسلیت می گویم. وی ادامه داده است: مردم ستم دیده 
و رنج کشیده افغانستان سال هاست که قربانی باندبازی جنگ طلبانه و اختلافات فرقه ای 
و قبیله ای شده و رنگ آرامش و زندگی را به خود ندیده اند. گروه های مختلفی با نام خدا 
و اسلام، دست به انواع جنایت ها و رفتارهای خلاف شرع در این کشور زده و می زنند 
و خصوصا زنان و کودکان مصائب بسیاری متحمل شده اند. اکنون نیز برای چندمین 
بار، گروهی در حال عبادت در مسجد، هدف حمله وحشیانه قرار گرفته و جان خود را 
از دست داده اند. این مرجع تقلید تاکید کرده است: بر همه مسلمانان با هر مکتب و 
اندیشه ای، خصوصا بر عالمان و دولتمردان مسلمان فرض است که رفتارهای وحشیانه 
این گروه های مدعی اسلام را محکوم کنند تا نام مقدس اسلام، این آیین رحمانی و 
انسان ساز، بیش از این بدنام و آلوده به این توحش ها نشود. آیت الله شبیری زنجانی 
اضافه کرده است: بر همه سازمان های بین المللی و دولت ها نیز فرض است که تمام 
توان خود را برای جلوگیری از این ستم ها و جنایت ها به کار بگیرند. چنین رفتارهای 
وحشیانه ای فقط به سود قدرت هایی است که سعی دارند حضور مداخله گرانه در 
افغانستان داشته باشند و بر آلام این مردم بی پناه بیافزایند. نتیجه سکوت امروز، آینده 

تلخ تر و سیاه تر برای این مردم مظلوم و کل منطقه و جهان اسلام است.
 

آیت الله صافی گلپایگانی: 

مجامع بین المللی از اَعمال ضدبشری
 در افغانستان حمایت نکنند

 آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی از مراجع تقلید در واکنش به حادثه تروریستی 
یا  و  نمی توانند  اگر  المللی  بین  مجامع  است:  آورده  پیامی  در  افغانستان  قندوز 
نمی خواهند این اَعمال ننگین و ضدبشری را محکوم کنند و از حربه سکوت به نفع 

آدم کشان استفاده می کنند، لااقل از آنان حمایت ننمایند. 
در متن این پیام آمده است: جنایات وحشیانه روز جمعه در مسجد قندوز افغانستان 
که منجربه شهادت تعداد زیادی از نمازگزاران و مردم بی گناه شد را به ساحت مقدس 

حضرت ولی عصر )عج( و خانواده های داغدار و مصیبت زده تسلیت می گویم.
آیا دولت ها، ندای مظلومیت آوارگان و برادران و خواهران  پیام ادامه یافته است: 
بی خانمان افغانستانی را نمی شنوند که در این فصل سرما در بیابان ها و کوه ها با بدترین 
وضعیت زندگی نموده و از امکانات اولیه محروم هستند؟، آیا مجامع بین المللی که 
خود را حامی محرومان و مظلومان می دانند، غارتگری تروریست ها و آتش زدن خانه و 
کاشانه مردم بی دفاع را نمی بینند؟ پیام می افزاید: آیا مشاهده نمی کنند که هر روز و هر 
شب تعداد زیادی از انسان ها به دست گروهای از خدا بی خبر و دور از انسانیت شهید 
می شوند و خانواده هایی را داغدار می نمایند؟، چرا سازمان ملل متحد و مجامع بین 

المللی به وظیفه خطیر خود عمل نمی کنند؟
آیت الله صافی در ادامه تاکید کرده است: اگر نمی توانند و یا نمی خواهند اعمال 
ننگین و ضدبشری آنها را محکوم کنند و از حربه سکوت به نفع آدم کشان استفاده 
می کنند، لااقل از آنان حمایت ننمایند! پیام حاکیست: اینجانب از دولت های مستقل 
و مردم آزادی خواه جهان می خواهم که نگذارند این گروه ضد انسانی، بیش از این به 
جنایات هولناک خود ادامه دهد و از تمام کسانی که وجدان انسانی آنها بیدار است 
به ویژه از برادران و خواهران ایمانی درخواست دارم که در این برهه از زمان، هر اندازه 
توان دارند به مردم مظلوم و غارت زده افغانستان کمک نمایند و به یاری آوارگان و 

بی پناهان بشتابند و به وظیفه انسانی و دینی خود عمل نمایند.

آیت الله مکارم شیرازی: 

حاکمیت افغانستان گروه های مسلح 
لجام گسیخته را مهار کند

 یکی از مراجع تقلید در پیامی با محکومیت حادثه ترویستی مسجد شیعیان در قندوز 
افغانستان، از حاکمیت این کشور خواست گروه های تکفیری و مسلح لجام گسیخته را 

مهار کرده و در راه امنیت شهروندان بی پناه آن سرزمین تلاش کند. 
در پیام آیت الله ناصر مکارم شیرازی که نسخه ای از آن عصر یکشنبه در اختیار ایمان 
قرار گرفت آمده است: اخبار هولناک و تکان دهنده انفجار مسجد قندوز در شمال 
افغانستان را دریافت کردم که مایه تاسف  و تالم بسیار شد. بی شک این حادثه خونبار 
جنایتی ضد بشری است که باید مسلمین جهان و مجامع بین المللی در برابر آن موضع 
قاطع و عملی اتخاذ کنند؛ تا کی باید شاهد فاجعه نسل کشی مردم افغانستان از سوی 

تکفیری های از خدا بی خبر باشیم.؟
پیام ادامه یافته است: امروز ابتدایی ترین حق مردم افغانستان به آسانی پایمال 
می شود که قویا سوال برانگیز است. حاکمیت موجود باید توجه کند برای حیثیت و 
اعتبار خود هم که شده، گروه های تکفیری و مسلح لجام گسیخته را مهار کند و در 
راه امنیت شهروندان بی پناه آن سرزمین مظلوم بکوشد و اگر نه آینده سیاهی خدای 
ناکرده در انتظار مردم مسلمان و عزیز آن سامان خواهد بود. در این پیام اضافه شده 
است: این فاجعه غم بار را به مردم مصیبت زده افغانستان خاصه خانواده های داغدیده 
و بستگان داغدار قربانیان تسلیت می گویم و امیدوارم با توافقی ملی و تشکیل حاکمیت 
فراگیر در افغانستان دست فتنه جویان قطع گردیده و پایانی برای این مصیبت های 

جانکاه رقم بخورد؛ به یقین جنایتکاران این حادثه پاسخ کار خود را خواهند دید.

  آیت الله نوری همدانی:

عاملان جنایت انفجار در قندوز افغانستان 
مجازات شوند

آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید با صدور پیامی ضمن محکوم کردن 
انفجار در مسجد سیدآباد استان قندوز افغانستان،  گفت: این جنایتکاران؛ چه کسانی 
که در کشتار و زخمی کردن دخالت داشتند و چه کسانی که به عنوان پشتیبانی و چه 
کسانی که نقشه این جنایت ها را می کشند مجازات شوند.  به گزارش روز یکشنبه پایگاه 
خبری آیت الله نوری همدانی،  در این پیام آمده است: با کمال تاسف شاهد کشتار 
جمع کثیری از نمازگزاران مظلوم و بی گناه مسجد سیدآباد  استان قندوز هستم. 
آیت الله نوری همدانی در این پیام اضافه کرده است: این اقدام کینه توزانه، باعث غم و 
اندوه نه تنها مسلمانان بلکه هر انسان آزاده ای گردید، ازاین رو بر همه انسان ها و بر همه 
مسلمانان لازم است آن را محکوم کنند. این پیام ادامه یافته است: این جانب ضمن 
محکوم کردن این جنایت هولناک و با عرض تسلیت و تعزیت و ابراز همدردی با ملت 
مسلمان افغانستان و خانواده این قربانیان مظلوم، از خداوند سبحان برای آن شهدای 

عزیز علو درجات و برای بازماندگان صبر عظیم را مسالت می نمایم.
 

آیت الله علوی گرگانی خواستار شد؛

رفع زمینه جنایات افغانستان به صورت 
ریشه ای توسط جامعه بین المللی

آیت الله علوی گرگانی  از مراجع تقلید با در پیامی عملیات تروریستی مسجد شیعیان 
قندوز و شهادت جمع کثیری از نمازگزاران را محکوم کرد.

متن پیام به این شرح است:باسمه تعالیقال الله تعالی: »و ما نقموا منهم الّا أن یؤمنوا 
بالله العزیز الحمید«

جنایت ددمنشانه گروهک های تکفیری و معاند که منجر به خاک و خون کشیده 
شدن تعداد زیادی از نمازگزاران مظلوم و بی گناه افغانستان و شیعیان آن دیار گردید، 

قلب هر انسان آزادی خواه را به درد می آورد.
قطعاً تا زمانی که جامعه بین الملل درصدد مبارزه جدی با گروه های تکفیری نباشد 
و در مقابل این جنایات سکوت کرده و نظاره گر باشند و یا در برخی موارد به تقویت 

این گونه افکار پرداخته شود، این جنایات نیز دور از انتظار نخواهد بود.

خطر تقویت داعش در سایه ضعف طالبان 

 مردم افغانستان که همچنان عزادار از دست دادن عزیزان خود در حمله تروریستی 
بار  بودند،   )2021 اوت   26(  1400 شهریور  چهارم  در  کابل  فرودگاه  به  داعش 
دیگرروزجمعه عزادار شدند؛ شیعیانی که برای اقامه نماز جمعه در مسجد منطقه خان 

آباد حضور یافته بودند، ناگهان با حمله تروریست انتحاری داعش مواجه شدند.
تروریست داعشی با انفجار کمربند انتحاری خود، 50 نمازگزار را شهید و یکصد نفر 
دیگر را نیز زخمی کرد؛ 26 اوت 2021 نیز انفجاری در ورودی فرودگاه کابل رخ داد که 

به کشته شدن 170 نفر انجامید.
گروه تروریستی داعش مسئولیت این حمله را نیز بر عهده گرفت؛ همان گروهی که 

بار ها مقام های آمریکایی اعلام کرده اند که خود آن را به وجود آورده اند.
 آمریکا پس از سازماندهی داعش در افغانستان و رساندن سلاح و مهمات به آنان، 
31 اوت 2021 از این کشور خارج شد تا داعش به عنوان نیرو های تحت حمایت 
آمریکا در سایه نبود دولت در افغانستان جنایت خود را از سر گیرد؛ بنابراین به نظر 
می رسد، حملات اخیر داعش به مناطق مختلف افغانستان، بخشی از اقدامات آمریکا 

و متحدانش برای ادامه نا امنی و بی ثباتی در افغانستان باشد.
طالبان از زمان رسیدن به قدرت در افغانستان، همچنان نتوانسته است اوضاع 
امنیتی این کشور را بهبود بخشد؛ زمانی که داعش به فرودگاه کابل حمله کرد، بسیاری 
درباره توانایی طالبان برای کنترل تروریسم در این کشور تردید داشتند و پس از انفجار 

تروریستی روز جمعه در قندوز، این تردید ها به یقین تبدیل شده است.
خبرگزاری صدای افغان )آوا( در این باره نوشت، پس از حمله انتحاری روز جمعه 
داعش به قندوز، مردم افغانستان ضمن محکوم کردن این حمله، طالبان را به ناکامی 

در تأمین امنیت متهم می کنند.
این خبرگزاری افزود، مردم افغانستان در شبکه های اجتماعی اعلام کردند، طالبان 

نمی توانند امنیت شهروندان را تأمین کنند.
بر اساس گزارش خبرگزاری صدای افغان )آوا(، یکی از شهروندان افغانستان در 
صفحه ی فیس بوک خود نوشت: مهمترین دستاورد حکومت طالبان به گفته خودشان، 
امنیت بود؛ اما کشتار بی رحمانه نمازگزاران در قندوز، این تنها دستاورد ادعایی طالبان 
را نیز زیر سوال برد. سریال کشتار دوباره جریان پیدا کرده و حکومت مسئول تأمین 

امنیت شهروندان است.
»ذبیح الله مجاهد« سخنگوی طالبان پس از انفجار روز جمعه اعلام کرد که داعش 
تهدید جدی برای افغانستان نیست بلکه یک دردسر است.هرچند مقامات طالبان 
گفته اند، داعش در حدی نیست که چالش جدی در برابر این گروه بوجود آورند، اما 
جنایت های اخیر داعش نشان می دهد این گروه تروریستی می تواند چالشی در برابر 

طالبان و مردم افغانستان باشد.
طالبان که از زمان رسیدن به حکومت در افغانستان اعلام کرده اند، مسئول مستقیم 
تامین امنیت همه اقوام، افشار و مذاهب این کشور هستند، اکنون باید درباره آنچه در 
قندوز رخ داده به مردم افغانستان به طور شفاف و مسئولانه توضیح دهند و عاملان و 

آمران این جنایت را به سرعت شناسایی و محاکمه کنند.
طالبان همچنین نباید اجازه دهند که امنیت ملی افغانستان، قربانی اقدامات و 
توطئه های فرقه گرایانه و تفرقه افکنانه تروریست های دست پرورده غربی ها قرار بگیرد.

طالبان باید نشان دهند که برای مبارزه با تروریسم بدون نیاز به دخالت خارجی ها 
آمادگی کامل دارند و در ایجاد امنیت، رفاه و ثبات در افغانستان تمام تلاش خود را به 
کار می گیرند، زیرا طالبان اگر نتوانند امنیت مردم افغانستان را تامین کنند، در آینده با 

مشکلات و پیامد های بیشتری روبرو خواهد شد.
طالبان همچنین باید این اطمینان را به مردم افغانستان بدهند که برای تامین امنیت 
و رفاه آنان، هیچ گونه تبعیضی بین اقوام و مذاهب مختلف این کشور قائل نمی شوند و 

شیعیان نیز به عنوان شهروندان این کشور باید از امنیت برخوردار هستند.
این نکته نیز نباید فراموش شود که احیای داعش، خطری برای همه جهانیان 
محسوب می شود، زیرا این گروه تروریستی در سال های فعالیت خود، جنایات بی 

شماری را در کشور های مختلف از جمله ایران، فرانسه، عراق و سوریه مرتکب شد.
کارشناس مسائل بین الملل

این سبک ارزانی را نمی خواهیم! 
وزیر کشاورزی گفت:»شیر و لبنیات از شنبه ارزان می شود.« خبر دست به دست شد 

که آهای مردم! از شنبه شیر و ماست و پنیر را 10 درصد ارزان تر از هفته قبل بخرید.
در این گیرودار، سخنگوی انجمن فرآورده های لبنی به میدان آمد گفت، زهی خیال 
باطل! ارزان، ارزان شدن فقط شامل »ماست ساده دو و نیم کیلوگرمی، پنیر یواف 400 
گرمی و شیر پاستوریزه ساده کیسه ای 900 گرمی شامل کاهش ده درصدی قیمت 

خواهند شد«، آنهم نه از شنبه.
راضی به زحمت مسئولان محترم نیستیم. این همه خودشان را به زحمت بیندازند، 
مصاحبه کنند، تصمیم بگیرند تا بالاخره یک ماست 2٫5 کیلویی را 10 درصد ارزان تر 
بفروشند. چه کاری است؟ ما به گران شدن و گران کردن عادت داریم. مثل اینکه کار 
سختی هم نیست. برخلاف ارزان شدن احتیاج به صبر یک هفته ای هم ندارد.  صبح 
همان شبی که تصمیم گرفته شده، کالاها گران می شود و احتیاج به هیچ اضافه کاری 

هم نیست.
یک اصل ساده را در این سال ها یاد گرفته ایم و آنهم این است که در ایران اگر قیمت 
کالا و یا خدماتی بالا رفت، دیگر پایین نخواهد آمد. تازه شانس بیاوریم یک جا بایستد و 

هرروز شاهد صعودش به قله های دست نیافتنی نباشیم.
خیلی از ما مردم، شبیه میوه های ته جعبه شده ایم. نباید اجازه داده می شد که له 
شویم و حالا که کار به اینجا رسیده است، سبک کردن جعبه دردی از ما دوا نمی کند. 
شاید کمی بار را از دوشمان بردارد اما کمکی با بهبود لهیدگی ما نمی کند. 10 درصد 
ارزانی، آنهم با هزار منت و دو هزار شرط، همان گرانی است. آخر شاید خیلی ها ندانند 
اما ارزانی که می گویند برای عده ای همان گران است. کارگری که زندگی اش حتی 
نزدیک به خط فقر هم نیست، نان تافتون 800 تومانی هم برایش گران است چه برسد 

به ماست 2٫5 کیلوگرمی.
 اول، بیش از 100 در 100 گران می شود و سپس 10 درصد ارزان آن هم به این 
سبک! لطف کنید و اجازه بدهید، یک کلمه »ارزان« برای ما بماند. به خدا در نظر ما 5 
درصد یا 10 درصد به این سبک و منت ارزانی نیست. پراید وقتی 150 میلیون است، 
من و امثال من نمی توانند بخرند. وقتی می گویید ارزان شده است و حالا می توانید آن 

را 140 میلیون تومان بخرید، بازهم ما نمی توانیم بخریم.
می دانید چند سال باید کارکنیم تا پراید ارزان شما را بخریم؟ می دانید با یک فروشگاه 
رفتن و خرید مواد لازم و اولیه زندگی، بخش مهمی از حقوق به پایان می رسد؟ حالا که 

می خواهید مدرسه ها را باز کنید، می دانید لوازم التحریر چند است؟
اگر موارد بالا را می دانستید به این سبک ارزان نمی کردید. ارزانی که از صد گرانی 

بدتر است.

سرپرست منطقه پنج شهرداری قم  خبرداد:

پیشرفت ۹۰ درصدی احداث مجتمع 
فرهنگی ورزشی 

سرپرست منطقه پنج شهرداری قم به همراه معاونان، از آخرین وضعیت احداث 
مجتمع فرهنگی و ورزشی در این منطقه شهری بازدید کردند.

زین العابدین قراچورلو در این بازدید خواستار تسریع در  تکمیل این طرح تأثیرگذار 
فرهنگی و ورزشی شد و اظهار داشت: با بهره برداری از این سالن ورزشی، بخش زیادی 

از مشکلات ورزشی شهروندان ساکن در منطقه پنج برطرف می شود.
وی با بیان اینکه ساخت سالن ورزشی شهیدان جودی از سال 98 آغازشده و در 
حال حاضر نیز با زیربنای دو هزار و 500 مترمربع در حال اجرا است،  افزود: این سالن 
ورزشی در شهرک قائم)عج( جنب بوستان آفتاب با اعتباری افزون بر 120 میلیارد ریال 
در دست ساخت بوده و در حال حاضر نیز از پیشرفت فیزیکی 90 درصدی برخوردار 

است.
شامل  ورزشی  سالن  این  اینکه  بر  تأکید  با  قم  شهرداری  پنج  منطقه  سرپرست 
زمین های چندمنظوره بازی و همچنین بخش اداری است، ابراز کرد: بهره برداری از 

این طرح ورزشی شهرداری، نشاط اجتماعی مردم محله را به دنبال دارد.
قراچورلو خاطرنشان کرد: در بیرون از این سالن ورزشی نیز یک فضای سبز مناسب 

پیش بینی شده که این مهم نیز افزایش سرانه سبز منطقه را به دنبال دارد.

اخبار

محمد رضا تقی زاده*

 

وزیر امور خارجه کشورمان با تاکید بر این که نگاه به شرق به معنای کنار گذاشتن 
غرب نیست و ما حتما نمی خواهیم کشور را به روسیه و چین گره بزنیم، اظهار کرد: 

مذاکرات وین و احیای برجام را با اتکا به خرد جمعی به پیش خواهیم برد. 
حسین امیرعبداللهیان درحاشیه سفر منطقه ای اخیرش در گفت وگو با ایسنا در پاسخ 
به این سوال که شما به تازگی به مسکو سفر کردید و دیدارهایی را با مقامات این کشور 
داشته اید. با توجه به نگاه دولت سیزدهم به تعامل با کشورهای آسیا از جمله کشورهای 
شرق آیا این به این معناست که تعامل با غرب در سیاست خارجی دولت سیزدهم  دارای 
چندان جایگاهی نیست،  اظهار کرد : ما کلید واژه هایی که برای سیاست خارجی 
دولت سیزدهم به کار می بریم ،سیاست خارجی متوازن ذیل دیپلماسی فعال، پویا و 
هوشمند است. وی با بیان اینکه نگاه به همسایگان و نگاه به آسیا و تعامل با کشورهای 
این منطقه برای ما در عرصه سیاست خارجی دارای اولویت اول است،تصریح کرد: نگاه 

به آسیا به این معنا نیست که به مناطق دیگر از جمله غرب توجه نداشته باشیم. این 
دیپلمات عالی رتبه کشورمان ادامه داد: یکی از ویژگی های سیاست خارجی متوازن 
این است که ضمن توجه به الویت ها ، از هر فرصتی در سایر حوزه های جهان برای 
تامین حداکثری منافع ملی مان استفاده کنیم. وی در بخشی دیگر از سخنان خود در 
این زمینه با بیان این که  در جریان سفر به نیویورک با 18 وزیر خارجه کشورهای اروپایی 
دیدار و رایزنی داشتم، افزود: این موضوع نشان می دهد که نگاه به شرق به معنای کنار 
گذاشتن غرب نیست، اما غربی ها باید بدانند و ما نیز  به صراحت به غربی ها گفته ایم که 
با  کشورهای چین، روسیه و هند در یک حوزه هستیم و  در جغرافیای آسیا قرار داریم و 
شما به خاطر سیاست های دنبال شده از سوی آمریکا و عدم اجرای تعهدات تان در برابر 
ایران ، روز به روز ضرر می بینید و از برنامه های سرمایه گذاری و تعامل با ایران در حوزه 
های مختلف تجاری و اقتصادی دور می شوید. ما به آنها گفته ایم که به هر حال ایران 
دست بسته باقی نمی ماند و در راستای منافع خود تصمیم می گیرد و پیش می رود. 
وزیر امور خارجه کشورمان با بیان اینکه سیاست خارجی متوازن به این معناست که در 
تعامل با شرق و غرب عالم سیاست خارجی فعالی را دنبال کنیم و  دیپلماسی پویایی  
داشته باشیم، ادامه داد: حتما نمی خواهیم کشور را به روسیه و چین گره بزنیم، بلکه 
در راستای منافع دو طرف سیاست خارجی را پیگیری و تنظیم می کنیم و هر مقدار که 
چین، روسیه، هند و یا هر کشور دیگری در جهان در راستای منافع مشترک طرفینی 
ایده ها و ابتکاراتی داشته باشند و ما احساس کنیم که منافع مان  در سطح خیلی خوبی 
تامین می شود از این ایده ها حتما استقبال می کنیم و حتما این فرصت برای تمام 
کشورها در قاره ها و مناطق مختلف وجود دارد، چه در آمریکای لاتین، چه در آفریقا و 

غرب و یا هر حوزه دیگری که ممکن است، باشد.

وزیر امور خارجه :

نگاه به شرق به معنای کنار گذاشتن غرب نیست 
مذاکرات را با خرد جمعی به پیش می بریم 

 نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: عمده سپرده های 
جذب شده در بانک های خصوصی امروز صرف فعالیت های کوتاه مدت و 

عمدتا دلالی و سوداگری می شود. 
»رضا تقی پور انوری« در جلسه علنی روز یکشنبه مجلس شورای اسلامی 
فضای  قابلیت های  افزون  روز  گسترش  گفت:  خود  دستور  میان  نطق  و 
سایبری، جهانی شدن ارتباطات، انفجار اطلاعات و فناوری های نوظهور 
موجب مطرح شدن پارادایم ها، رویکردها و مفاهیم نوین و رشد و فراگیری 
فزاینده آن است، به گفته صاحب نظران ما در ابتدای یک انقلاب قرار داریم 
که شیوه زندگی، کسب و کار و ارتباط را به شکلی تغییر می دهد که به لحاظ 

مقیاس دامنه و پیچیدگی بی سابقه است.
نماینده مردم تهران در مجلس یازدهم افزود: ما باید سرعت و دامنه این 
انقلاب جدید را به طور کامل درک کو فهم کنیم. چرا که رشد دیجیتالی 
شدن، کسب و کار و جامعه و پیشران انفجاری عظیم در حجم ابر داده ها به 
وجود آورده است که سبب دسترس پذیری و همچنین استفاده از داده در 

حوزه کسب و کارها شده است.

تقی پور اظهار کرد: این دیجیتالی شدن باعث خلق اقتصاد ثانویه شده 
است که گسترده بوده و به این ترتیب بزرگترین تحولات اجتماعی از زمان 
انقلاب صنعتی به همراه دارد.  داده ها به حدی عظیم شده اند که با توجه 
به تعداد بالای تراکنش های انجام شده توسط میلیون ها مشتری و شرکت ها 
در سراسر اکوسیستم های سازمانی از ماهیانه به هفتگی و به روزانه و ساعتی 
تغییر کرده اند. وی با بیان اینکه براساس آمارهای منتشر شده داده هایی که 
به صورت سالانه تکثیر و مصرف می شود از حدود 1200 اگزابایت در سال 
2010 به 64هزار و 200 اگزابایت در سال 2020 رسیده است، ادامه داد: 
این رقم بیش از 50 برابر است. همچنین برآورد می شود به 181 زتاوایت 

یعنی 181 هزار اگزابایت در سال 2025 برسد.
تاثیر  و  شود  مدیریت  باید  اطلاعات  این  یعنی  این  داد:  ادامه  پور  تقی 
این دیجیتالی شدن بر اکوسیستم همه کسب و کارها باید دیده شود. بر 
همین اساس  امروز لازم است که زیر ساخت های توانمند ساز را در ابعاد زیر 
ساخت های حقوقی، هویت، صیانت، سواد و مهارت دیجیتال و زیر ساخت 

های فناوری را مورد توجه قرار دهیم.

تقی پور نماینده مردم تهران:

 سپرده بانک های خصوصی صرف دلالی و سوداگری می شود

سکوت  گفت:  طلب،  اصلاح  سیاسی  فعال  یک 
جریان های سیاسی یا به دلیل دادن فرصت به دولت 
است یا اینکه آنها رصد دولت را به خود مردم واگذار 
کرده اند. شاید هم از اصلاح شرایط ناامید شده اند که 

این سکوت نگران کننده است. 
محسن رهامی در گفت و گو با ایسنا با بیان اینکه 
حاکمیت احزاب لازمه برقراری نظام جمهوریت است، 
اظهار کرد: هیچ کشوری را نمی توانید بیابید که به 
معنای واقعی کلمه جمهوری باشد و احزاب در آن نظام 
ها حرف اول و آخر را نزنند. کشورهای اروپایی و آسیایی 
از قبیل ژاپن، هند  و کره جنوبی بر محوریت احزاب 

حرکت می کنند.
وجود  با  احزاب  ما  کشور  در  افزود:  ادامه  در  وی 
استقرار نظام مشروطه و جمهوری اسلامی که هر دو 
مبتنی بر انتخابات و احزاب است، هنوز جا نیفتاده اند 
و نظام حزبی برقرار نشده است در نتیجه جریان های 
سیاسی در انتخابات بدون تابلو از کاندید انتخابات 
ریاست جمهوری یا لیست انتخابات مجلس شورای 
اسلامی  و شورای شهر حمایت می کنند اما هیچ گاه 
بابت عملکرد خود در معرفی این افراد به مردم پاسخگو 
نیستند و همین مساله به اعتماد عمومی آسیب زده 

است.
جریان  های  ویژگی  تشریح  در  سیاسی  فعال  این 
های سیاسی واقعی، خاطرنشان کرد: جریان های 
سیاسی واقعی دارای جایگاه و عقبه مردمی هستند و 

در انتخابات می توانند 30 تا 50 درصد مردم را به پای 
صندوق بیاورند. این جریان ها اساسنامه و مرامنامه 
مدون و روشن در حوزه های مختلف داشته و مردم 
می توانند براحتی از مواضع آنها در مسایل سیاسی ، 
اقتصادی، اجتمایع و فرهنگی مطلع شوند. همچنین 
این جریان ها برای حل مشکلات کشور داای برنامه 
بوده و شعار سر نمی دهند و مسئولان این جریان ها 
خود را در برابر مردم مسئول دانسته و نسبت به عملکرد 
خود پاسخگو هستند. رهامی در ادامه گفت: نظام 
انتخاباتی و سیاسی ما مبتنی بر نظام حزبی نیست 
و احزاب در تصمیم گیری ها دست بالا را ندارند. از 
سویی با تفسیری که از نظارت توسط شورای نگهبان 
شده است، بعضا حزبی بودن امتیاز منفی محسوب 
می شود و حتی صلاحیت دبیران کل احزاب هم تایید 
نمی شود. در نتیجه رئیس جمهوری هم که با حمایت 
احزاب به قدرت می رسد اعلام می کند که به هیچ 
جریان و حزبی وابستگی ندارد. در واقع در ایران احزاب 
محافل  بیشتر  و  اند  نگرفته  شکل  واقعی  معنای  به 
نزدیک به قدرت و جریان های حاکم در بستن لیست 

ها یا تهیه لیست وزرای پیشنهادی نقش دارند.
وی با اشاره به سکوت جریان های سیاسی در کشور، 
اظهار کرد: احزاب در حال حاضر بلاتکلیف هستند 
و خود را هم مسئول شرایط کشور نمی دانند چون 
به آنها اجازه فعالیت در دو انتخابات اخیر داده نشده 
است. حاکمیت هم آنقدر که لازم است، نقد را تحمل 

آغاز  را  خود  کار  تازه  هم  دولت  سویی  از  کند.  نمی 
کرده و در حال برنامه ریزی برای تحقق برنامه هایش 
است و جریان های سیاسی در حالت انتظار و رصد 
این برنامه ها برای 6 ماه تا یکسال هستند و در واقع 
به دولت فرصت داده اند که برنامه هایش را اجرا کند 
تا اگر دولت در این راه موفق نشد، نگوید جریان های 
سیاسی مانع موفقیت من شدند. اینگونه هم می شود 
گفت که جریان های سیاسی رصد دولت را به خود 
مردم واگذار کرده اند تا آنها خودشان درباره عملکرد 
دولت قضاوت کنند که آیا پس از چند ماه ارزش پول 
ملی تقویت می شود؟ تورم کاهش می یابد و شرایط 
اقتصادی بهبود می یابد؟ مشکلات سیاست خارجی 
این فعال  حل می شود؟ مسکن ساخته می شود؟ 
سیاسی در پایان تصریح کرد: از نگاهی دیگر سکوت 
جریان های سیاسی نگران کننده است زیرا این سکوت 
به دلیل ناامیدی از اصلاح وضع موجود می تواند باشد.  
این خطری بزرگ است که دلسوزان و منتقدان به این 
نتیجه برسند که گوش شنوایی و امیدی برای اصلاح 
از منتقدان و  ایتدا  شرایط کشور وجود ندارد. دولت 
برای  ادامه  در  اما  خواست  مشورت  سیاسی  فعالان 
تدوین برنامه ها و تهیه لیست وزرا هیچ استفاده ای 
از این مشورت ها نشد و معلوم شد که دولت آمادگی 
پذیرش مشورت را ندارد.این سکوت اگر به این دلیل 
حسگرهای  اگر  نیست.  خوبی  علامت  اصلا  باشد، 
جامعه از کار بیفتد، جامعه هم دچار کرختی می شود.

محسن رهامی: 

سکوت جریان های سیاسی نگران کننده است

مصطفی داننده*

هیچ  تاکنون  گفت:  واکسن  علمی  کمیته  عضو 
مورد فوتی به علت دریافت واکسن کرونا تولید داخل 

نداشته ایم.
دکتر رضا مساعد در حاشیه جلسه کمیته علمی 
کشوری کرونا در جمع خبرنگاران در پاسخ به سؤال 
اثربخشی  گفت:  سیما  و  صدا  خبرگزاری  خبرنگار 
از  تأییدیه هایی که پس  و  تولید داخل  واکسن های 
مرحله سوم گرفتند، همزمان با سویه دلتا که غالب 
بود، واکسن های داخلی در مقابله با این سویه جهش 

یافته نتایج قابل قبولی از خود نشان دادند.
وی ادامه داد: ما در کمیته علمی، بررسی واکسن 
داریم که تمام مطالعات مربوط به واکسن ها را رصد 
می کند، بنابراین هرگاه واکسنی موجب بستری یا 

فوت شود در این کمیته بررسی و به کمیته ملی اخلاق 
کشور اعلام می شود. 

وی با بیان این که تمام موارد بستری یا فوت شدید 
در این کمیته مطالعه شده است ادامه داد: این موارد 
در اغلب اوقات تاکنون به واکسن مربوط نبوده است و 
به علت دیگری فوت رخ داده است، برای نمونه فردی 
یک هفته پس از دریافت واکسن فوت کرد و پس از 
بررسی ما مشخص شد که به علت افتادن از درخت 
فوت کرده است که این موضوع ارتباطی به واکسن 
ندارد و بسیاری از موارد فوت به عللی این چنینی 

مربوط بوده است.
دکتر مساعد گفت: تاکنون هیچ مورد فوتی را به 
علت دریافت واکسن تأیید نمی کنم و تا کنون هیچ 

مورد فوتی بر اثر تزریق واکسن های داخلی نداشتیم.
با  اطفال  واکسیناسیون  مورد  در  داد:  ادامه  وی 
واکسن داخلی تاکنون هیچ پلتفرم داخلی کارآزمایی 
بالینی را شروع نکردند ادامه داد: تا پایان این هفته 
در مورد یکی دو مورد واکسن داخلی در این خصوص 

اظهار نظر خواهد شد.
وی افزود: در مورد واکسن های وارداتی به کمیته 
ملی واکسن ارجاع شده و با حضور اعضای هیأت 
علمی دانشگاه ها واکسن سینوفارم برای دانش آموزان 
مورد تأیید است و واکسن انستیتوپاستور مشترک با 
کوبا برای تزریق به دانش آموزان تحویل کمیته علمی 
واکسن شده است و تا پایان هفته تکلیف آن روشن 

می شود.

عضو کمیته علمی کشوری کرونا :

هیچ مورد فوتی به علت دریافت واکسن داخلی نداشتیم 

رئیس پلیس راهور استان با اشاره به اجرای آزمایشی کروکی هوشمند در قم، 
گفت: حفظ سوابق، ممانعت از سوء استفاده و دسترسی آسان به تصاویر سوانح از 

مزایای این طرح است.
سرهنگ غلامرضا صدفی،  روزیکشنبه در همایش تجلیل از 20 نمونه ترافیکی 
استان، به شعار امسال هفته ناجا، »امنیت پایدار و پلیس هوشمند« اشاره کرد و 
گفت: طرح کروکی هوشمند که به صورت آزمایشی در استان قم در حال اجراست 
باعث شده تا ضمن حذف کاغذ از چرخه کروکی تصادفات، سوابق وسایل نقلیه 
نیز حفظ شود. وی افزود: تصویر برداری از صحنه تصادف برای استفاده در مراحل 
بعدی رسیدگی در پلیس راهور و جلوگیری از سوء استفاده افراد سودجو از دیگر 

مزایای اجرای طرح کروکی هوشمند است.
رییس پلیس راهور استان قم همچنین از اتصال سیستم الکترونیکی مکاتبات 
دادگستری به پلیس راهور خبر داد و گفت: این اقدام روزانه بین 200 تا 300 مورد از 

مراجعات پلیس راهور را کاهش داده است.

سرهنگ صدفی بی توجهی به جلو را مهمترین عامل بروز حوادث رانندگی قم 
اعلام کرد و گفت: بیش از 35 درصد از تصادفات استان به علت همین تخلف رخ 
می دهد. مسعود طیبی، سرپرست معاونت حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم نیز 
با اشاره به ضرورت آموزش و نهادینه کردن قوانین ترافیکی در میان دانش آموزان، 
گفت: در ماه های آینده با هدف آموزش بهتر رفتار های ترافیکی به دانش آموزان، 2 

پارک ترافیکی در بوستان های جوان و علوی، به بهره برداری می رسد.
وی با اشاره به اهمیت فرهنگ سازی برای کاهش مشکلات ترافیکی، افزود: برای 
بهبود اوضاع ترافیک شهر، نیازمند رویکرد سیستم ایمن هستیم که در آن علاوه 
بر نقش رانندگان باید نقش معابر و خودرو ها را نیز در کاهش مشکلات و معضلات 
ترافیکی شهر بررسی کرد. در این مراسم از 20 برگزیده ترافیکی استان قم شامل 
آموزشگاه رانندگی، راننده تاکسی، مدرسه نمونه، چند افسر پلیس راهور و مدیرانی 
از شهرداری قدردانی شد. این 20 برگزیده نقش موثری در ارتقاء و بهبود فرهنگ 

ترافیکی استان قم داشته اند.

 رئیس پلیس راهور استان قم مطرح کرد :

پلیس قم پیشگام اجرای کروکی هوشمند 
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 مزه فلزمانند در دهان، علل+ راهکارها؛ مطالعات جدید می گویند:

هرگز این داروها را با قهوه مصرف نکنید
قهوه به طور قابل توجهی بر جذب، انتشار، متابولیسم و دفع بسیاری از داروها تأثیر 

می گذارد.
گاهی اوقات، شما ناچارید همه ی کارهای روزانه ی خود را با سایر امور هماهنگ 
کنید و در زمانی مناسب انجام دهید؛ اما آیا همین که مصرف داروهای خود را به یاد 
داشته باشید کافی است و مصرف آن همراه با نوشیدن قهوه اهمیتی ندارد؟ خوب، 
یک مطالعه ی جدید در مورد مصرف دارو در افراد دوست دار قهوه نگرانی هایی را به 

وجود آورده است.
 آگاه شدن از یک کشف جدید در مورد یکی از فواید قهوه برای سلامتی، همیشه 
هیجان انگیز است. با این حال، یک بررسی جدید نشان داد که باید برای جلوگیری از 
تداخل، مصرف قهوه در زمانی بسیار نزدیک به دارو، مورد توجه قرار گیرد. این یافته با 
مطالعه ای که در سال 2020 توسط دو محقق داروساز در اتیوپی انجام شد، مطابقت 
دارد. این مطالعه دقیق تر است و نشان داد که قهوه به طور قابل توجهی بر جذب، 

انتشار، متابولیسم و دفع بسیاری از داروها تأثیر می گذارد.
نکته ی کلیدی این است که قهوه می تواند اثرات یا جذب برخی از داروهای رایج 
را تشدید کند. که این به نوبه ی خود می تواند در هدف نهایی یعنی بهره مندی از اثر 
کامل دارو، تداخل ایجاد کند. به خواندن این مطلب ادامه دهید تا ببینید مصرف 

قهوه معمولًا بر کدام داروها  تأثیر می گذارد.
داروهای تیروئید

متخصصین می گویند که داروهای مربوط به تیروئید، به ویژه، باید با معده خالی 
مصرف شوند، و حداقل به مدت نیم ساعت هیچ چیز دیگری نباید مصرف شود. 

دلیل این است که بدن بتواند داروی تیروئید را جذب کند.
داروهای پوکی استخوان

اگر شما همراه با داروی پوکی استخوان خود قهوه مصرف می کنید موجب کاهش 
یافتن اثر داروی خود خواهید شد.

داروی رفلاکس اسید
پزشکان می گویند داروهای ضد رفلاکس اسید معده، وقتی به عنوان اولین چیز در 
صبح، قبل از خوردن یا نوشیدن هر چیز دیگری مصرف می شوند، بهترین عملکرد را 
دارد. همچنین باید به خاطر داشته باشید که به این دلیل که قهوه حاوی اسید است، 

ممکن است مشکلی که به خاطر آن، دارو مصرف می کنید، را تشدید کند.
داروهای تورم پا

به اعتقاد متخصصین به طور کلی کافئین، هورمونی را که موجب تحریک احتباس 
آب در بدن می شود، سرکوب می کند، بنابراین یک ماده ی دیورتیک است. این بدان 
معناست که کافئین موجود در قهوه می تواند داروهای مدر را تقویت کند؛ مانند 

داروهای مورد استفاده برای درمان ورم پاها.
داروهای نارسایی قلبی

همچنین، به دلیل خاصیت ادرارآور بودن کافئین، بیماران تحت درمان نارسایی 
قلبی باید مواظب نوشیدن قهوه دارای کافئین باشند.

داروهای ضد فشار خون بالا
هنگامی که داروهای درمان فشار خون بالا با قهوه ترکیب می شود، نیز ممکن است 
باعث ایجاد یک اثر دیورتیک شدیدتر شوند. ما باید به اثر افزایشی این مواد در کنار 

هم توجه کنیم.
داروهای درمان کم توجهی

به گفته ی متخصصین اگر به علت تشخیص حواس پرتی، بیش فعالی یا تکانشگری 
از دارو استفاده می کنید، باید بدانید که کافئین موجود در قهوه می تواند همه چیز را 

تشدید کند و احتمالًا سیستم بدن شما کمتر از دارو سود خواهد برد.
داروی سرماخوردگی

برخی داروهای سرماخوردگی، مانند سودافد، محرک هستند. اگر مایلید که در 
دوران سرماخوردگی در طی روز خواب کوتاهی داشته باشید، توجه کنید که نوشیدن 
را  استراحت  می تواند  ضدسرماخوردگی  داروهای  برخی  مصرف  حین  در  قهوه 

دشوارتر کند.
این  مواردی که بدان اشاره شد به این معنا نیست که شما باید این نوشیدنی 
محبوب تان را رها کنید. بلکه نیاز است برای مصرف داروهایتان برنامه ریزی کنید تا 

تداخلی با قهوه ی مصرفی تان نداشته باشند.

اختلالاتی مانند کم خونی، بی اشتهایی یا کم کاری تیروئید می تواند 
باعث عدم تحمل سرما در ما شود. به همین دلیل است که اگر متوجه 
شدید حساسیت شما نسبت به درجه حرارت بیشتر از حد معمول 

است، باید با یک متخصص مشورت کنید.
عدم تحمل سرما می تواند نشانه ی وجود مشکلی در فرد باشد. با 
وجود اینکه برخی افراد در روزهای سرد سال هم در بیرون از منزل 
با آستین کوتاه دیده می شوند و یا حتی در دریاچه ها شنا می کنند! 
افرادی هم هستند که نمی خواهند از خانه خارج شوند. در این مطلب 

به این دسته ی دوم می پردازیم...
شاید شما هم کسانی را بشناسید که دوست نداشته باشند در ماه های 
سرد سال از خانه خارج شوند. چه چیزی باعث می شود برخی از افراد 

نسبت به هوای سرد حساس تر از بقیه باشند؟
همه افراد به دما حساس هستند، بعضی ها کمتر و بعضی ها بیشتر؛ 
اما این حساسیت در صورت شدید بودن، جوری که فرد قادر به تحمل 

سرما نباشد، می تواند علامتی از یک بیماری باشد.
عوامل خاصی احتمال حساس شدن به سرما را افزایش می دهند، 

مثلا داشتن چربی بسیار کم در بدن یا یک بیماری مزمن.
شایع ترین دلایل حساسیت به سرما

حساسیت به سرما از نوعی که فرد نمی تواند بیرون بودن را تحمل 
کند، معمولا علامت این است که مشکلی در بدن وجود دارد.

پایین بودن شاخص چربی بدن است.  از شایع ترین دلایل،  یکی 
چربی یک عایق است که اجازه می دهد گرمای بدن حفظ شود. زنان 

معمولا نسبت به سرما حساس ترند زیرا در مقایسه با مردان لاغرترند.
می تواند  نیز  زندگی  از  خاصی  مراحل  طی  هورمونی  تغییرات 
این مسئله را ایجاد کند، خصوصا طی یائسگی. احتمالا درباره ی 
گُرگرفتگی شنیده اید اما افزایش حساسیت نسبت به تغییرات دما نیز 

در یائسگی شایع است.
همچنین حساسیت به سرما می تواند علامتی از یک عفونت مانند 
که  کسانی  مورد  در  مسئله  همین  باشد.  آنفلوانزا  یا  سرماخوردگی 
مشکلات متابولیکی دارند نیز صدق می کند. کسانی که کم کاری 
تیروئید دارند یعنی هورمون تیرئید شان کم است و در نتیجه بدن، 

گرمای کمتری تولید می کند.

بیماری های دیگری که سبب عدم تحمل سرما می شوند
پیدا  تغییر  خون  قرمز  گلبول های  آن  در  که  است  بیماری  آنمی 
باشد.  هموگلوبین  بودن  ناکافی  است  ممکن  دلیلش  می کنند. 
هموگلوبین ماده ای است که مسئول انتقال اکسیژن است. دلیل دیگر 
هم می تواند کاهش تعداد گلبول های قرمز خون یا غیرنرمال بودن 
آن ها باشد. علائم آنمی گوناگون است. افرادی که دچار این عارضه 
هستند معمولا احساس خستگی و ضعف می کنند و برخی از آن ها 
نمی توانند سرما را تحمل کنند. در این مورد، حساسیت به سرما ناشی 

از نارسایی در گردش خون است که ریشه در آنمی دارد.
مشکلات خاصی که مربوط به رگ های خونی اند نیز می توانند مرتبط 
با حساسیت به سرما باشند مانند سندرم رینود. این بیماری نوعی 
اختلال است که در آن رگ های خونی در واکنش به برخی از محرک ها 

مانند سرما یا استرس، به طور غیرمعمول باریک می شوند.
نام  به  مزمن  بیماری  یک  دلیل  به  می تواند  سرما  تحمل  عدم 
فیبرومیالژیا نیز باشد. کسانی که این عارضه را دارند دچار یک درد 
عمومی در عضلات و استخوان ها هستند که اغلب با حساس شدن 
بسیار زیاد همراه است. احتمال فیبرومیالژیا در زنان بیشتر از مردان 
است. هیچ ضایعه ای در این بیماری وجود ندارد که توضیح دهنده ی 
این نوع واکنش باشد اما یک عارضه ی ناتوان کننده است، زیرا دیگر 
الگوها را تغییر می دهد از جمله سلامت روانی را. علت فیبرومیالژیا 
ممکن است در هیپوتالاموس وجود داشته باشد. این قسمت از مغز 
بخشی است که دمای بدن را تنظیم می کند. به همین دلیل، هر 
بیماری که هیپوتالاموس را تحت تاثیر قرار بدهد، تنظیم دمای بدن را 

نیز به هم می زند.
را  سرما  تحمل  علت  تا  دهد  انجام  دقیقی  معاینه ی  باید  پزشک 
تشخیص بدهد. پیش از هر چیز، احتمالا وزن فرد و شاخص چربی 

بدن و آزمایش خون بررسی و انجام می شود.
این آزمایش نشان می دهد هورمون های تیروئید در چه وضعیتی 
هستند و معلوم می کند آیا آنمی وجود دارد یا عارضه ی دیگری. پزشک 
متخصص تست های دقیق دیگری نیز انجام می دهد مثلا تست مربوط 

به اختلال عملکرد هیپوتالاموس.
یادتان باشد که اگر عدم تحمل سرما، طولانی مدت شد باید با پزشک 
مشورت کنید. زیرا می تواند علامت بیماری دیگری باشد، بنابراین بهتر 

است خیالتان راحت شود.
پزشک سوالات زیر را از شما خواهد پرسید:

. آیا قبلا بیماری خاصی در شما تشخیص داده شده است؟
. آیا داروی تجویزی یا مکملی مصرف می کنید؟

. چه زمانی عدم تحمل سرما در شما شروع شده است؟
. آیا علائم تان به تدریج بدتر شده اند؟

. آیا زمان هایی وجود دارد که اطرافیانتان سردشان نیست اما شما 
سردتان است؟

. آیا علامت دیگری نیز دارید؟
. آیا تغذیه تان خوب است و به طور منظم ورزش می کنید؟

دلایل عدم تحمل سرما؛

با افسردگی تغییر فصل چگونهچرا بعضی از افراد به سرما حساس ترند؟
 مواجه شویم؟

از  همه می دانیم که کوتاه شدن روزها، زودتر تاریک شدن و سرد شدن دما 
نشانه های آغاز نیمه دوم سال و شروع زمستان و پاییز است. اما این تغییر فصل 

ممکن است باعث ایجاد احساسات ناخوشایندی در برخی از افراد شود.
با شروع دمای سرد و روزهای کوتاه تر و تاریک تر حدود 5 درصد افراد ممکن 
است اختلال عاطفی فصلی را تجربه کنند. نوعی افسردگی که معمولًا در پاییز یا 
زمستان ظاهر می شود و سپس در بهار بین می رود. برخی علائم آن در آغاز افزایش 
اشتها و اشتیاق به کربوهیدرات مانند سیب زمینی سرخ کرده یا بستنی، میل به 

خواب طولانی تر، مشکل در بیدار شدن صبح و احساس سستی در محل کار.
در عرض سه تا چهار هفته، خلق وخو تغییر می کند. بیماران مبتلا به  اختلال 
احساس  شامل  که  می شوند  شدید  افسردگی  دچار   SAD یا  فصلی  عاطفی 
غم و اندوه مداوم، کناره گیری از دوستان و خانواده و از دست دادن علاقه به 
فعالیت هایی است که زمانی لذت بخش بودند. محققان هنوز نمی دانند چرا 
برخی از افراد دچار اختلال عاطفی فصلی می شوند، اما اعتقاد بر این است که 
این اختلال بیشتر در بین زنان شایع است. این فرض وجود دارد که ساعات کوتاه 
روز و نور کمتر خورشید ساعت داخلی بدن را تغییر می دهد و برخی هورمون های 

تنظیم کننده خلق وخو مانند سروتونین با فصول نوسان می کنند.
اختلال عاطفی فصلی چیست؟

خبر خوب این است که از آنجا که اختلال عاطفی فصلی به فصل های متغیر 
وابسته است، شما می توانید شروع آن را پیش بینی کرده و آن را دفع کنید. اگر قبلًا 
علائم را تجربه کرده اید برای مثال بیشتر می خوابید و برای بیدار شدن با مشکل 
بیشتری روبرو هستید یا اگر قبلًا می دانید که مستعد ابتلا به اختلال عاطفی 
فصلی هستید، کارشناسان می گویند بهتر است قبل از شروع افسردگی شدید، 
اقدامات پیشگیرانه را شروع کنید. چندین متخصص در این زمینه گفته اند که 
درمان با نور روشن، که معمولًا شامل هر روز صبح نیم ساعت نشستن در نزدیکی 
منبع نور است مؤثرین درمان برای  اختلال عاطفی فصلی است. یک مطالعه نشان 
داد که در طول چهار هفته، 61 درصد از 33 بیماری که تحت درمان با نور شدید 
قرار گرفتند، در مقایسه با 32 درصد از افرادی که دارونما دریافت کردند، علائمشان 
ناپدید شد. درمان با نور روشن معمولًا سریع تر از دارو عمل می کند. با این وجود، 

هنگام بیدار شدن نیاز به انجام مداوم دارد.
جعبه های نور برای درمان این اختلال طراحی شده اند تا افراد بتوانند هنگام 
بیدار شدن نیم ساعت در معرض آن ها قرار گیرند. اما این جعبه ها هنوز تأییدیه های 
لازم را دریافت نکرده اند و لذا خریداران باید با مشورت پزشک آن ها را مورد استفاده 

قرار دهند.  
یک جعبه ایده آل دارای یک صفحه نمایش بزرگ است که نور را به سمت پایین 
می تاباند، مانند نحوه تابش خورشید از آسمان. شدت نور باید 10 هزار لوکس باشد 

که معیاری از میزان دریافت نور توسط چشم است.
در مطالعه ای که در سال 2019 انجام شد، 24 جعبه نور مورد بررسی قرار 
گرفتند و مشخص شد که تنها 7 مورد از آنها معیارهای بالینی محققان را برآورده 
می کند. به عنوان مثال، برخی از آنها مدعی 10 هزار لوکس نور بودند در حالی که 

درخشندگی آن ها فاقد استانداردهای لازم برای درمان بود.  
درمان با نور روشن معمولًا در اواخر پاییز و زمستان انجام می شود، اما می تواند 
در سایر مواقع سال نیز مورد استفاده قرار گیرد. هرکسی که درمان سندرم اختلال 
عاطفی فصلی را شروع می کند هر روز قبل از ساعت 8 صبح به مدت حداقل 
3 هفته 30 دقیقه باید این جعبه را جلوی خود بگذارد. اگر طی این مدت حال 
فرد بهبود نداشت احتمالًا این درمان برای او بی اثر است.  برخی افراد نیز ممکن 
است از داروهایی مانند داروهای ضدافسردگی برای این افراد مفید باشد. اگر 
نگرانی های مربوط به چشم دارید یا شرایط جسمی مانند دیابت دارید که شما 
را مستعد ابتلا به بیماری های چشمی می کند، بهتر است قبل از استفاده از نور 

درمانی با پزشک خود مشورت کنید.
در مطالعه ای که در سال 2001 انجام شد، دستگاه های شبیه سازی سپیده دم 
که به شما کمک می کند با افزایش تدریجی میزان نور اتاق خواب خود از خواب 
بیدار شوید، حتی بیشتر از یک جعبه روشنایی اثرگذار بودند. نوع دیگری از 
دستگاه ها که یون منفی تولید می کنند نیز امیدوار کننده بوده اند. اما تحقیقات 
بیشتری برای ارزیابی بیشتر اثربخشی این دستگاه ها برای درمان اختلال عاطفی 

فصلی مورد نیاز است.
برخی افراد تصور می کنند که مصرف مکمل های ویتامین D می تواند به درمان 
اینطور  اما مطالعات نشان می دهد که  اختلالات عاطفی فصلی کمک کند. 
نیست، بنابراین نیازی به مصرف ویتامین D اضافی نیست مگر اینکه آزمایش خون 

نشان دهد که کمبود دارید.
سرانجام، در حالی که درمان با نور روشن اولین درمان توصیه شده برای اختلال 
SAD است، بیرون آمدن منظم از خانه می تواند فرصت های دیگری را برای قرار 
گرفتن در معرض نور براش ما فراهم کند. پیاده روی حتی 20 یا 30 دقیقه در روز 
می تواند تفاوت بزرگی ایجاد کند. همچنین انجام فعالیت های بیرون از خانه مانند 
دوچرخه سواری یا ورزش های گروهی، شما را از خانه بیرون می آورد و می توانید از 

نور آفتاب و معاشرت با دیگران بهره مند شوید.

معاون درمان وزارت بهداشت :

کورتون و رمدسیویر جایی در درمان 
سرپایی کرونا ندارد

معاون درمان وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی : کورتون و رمدسیویر 
جایی در درمان سرپایی کرونا ندارد و مربوط به بیماران بستری و در موارد تنفسی 

است.
دکتر قاسم جان بابایی در جلسه هفتگی کمیته کشوری مقابله با کرونا افزود: 
خوشبختانه موارد ابتلا و بستری سیر نزولی دارد و اثر واکسیناسیون به خوبی در 

این موارد مشاهده می شود.
وی ادامه داد: در کمیته ملی مقابله با کرونا در این هفته به نباید های دارویی 
درمان این بیماری اشاره شد، زیرا موارد سرپایی کرونا درمان دارویی نیاز ندارد و 

حتی آزمایش و سی تی اسکن هم در موارد سرپایی لازم نیست.
معاون درمان وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی ادامه داد: در بیماران 
سرپایی اولویت رعایت فاصله گذاری و جداشدن از سایر افراد به منظور جلوگیری 
از انتقال بیماری است و درمان دارویی با کورتون با رمدسیویر در درمان خانگی 

جایی ندارد.
وی گفت: استفاده از کورتون در مطب یا کلینیک ها جز نبایدهاست و هر نوع بی 

توجهی به این موضوع به شیوع عفونت های قارچی می انجامد.
وی با بیان اینکه مؤثرترین اقدام حمایتی برای بیماران استفاده از اکسیژن است 
ادامه داد: استفاده از اکسیژن در حد مطلوب می تواند مرگ و میر را به صفر برساند.
با  مطابق  کشور  در  کرونا  درمان  دارویی  نامه های  شیوه  گفت:  بابایی  جان 

تحقیقات جهانی است و کمبودی در زمینه دارو های درمان کرونا نداریم.
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رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم مطرح کرد؛

پیگیری ساماندهی  و بهبود وضعیت
 روز بازارها

تهیه  برای  رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم گفت:  
پارکینگ مناسب، تسطیح، شن ریزی، سرویس بهداشتی و  سایر زیرساخت های لازم 

اقداماتی برای روزبازارها در دست اقدام است.
به گزارش شهرنیوز،  سید مجتبی سبحانی ثابت با اشاره به اهمیت و مزیت فعالیت 
روزبازارها، اظهار داشت: روزبازارها از گذشته محلی برای فروش تولیدات خانگی  و 
صنایع دستی وجهت خرید محصولات برای اقشار کم درآمد بوده و اکثراً این مکان ها 
مورد بازدید عموم مردم بوده است و با توجه به موقعیت جغرافیایی استان قم، این روز 

بازارها سابقه زیادی در سطح استان داشته است.
به گفته وی، از ظرفیت هایی که می توان برای روز بازارها عنوان کرد فراهم شدن 
فرصت فعالیت برای افراد کم سرمایه و کم درآمد و ساماندهی مشاغل خانگی و زنان 

بی سرپرست و بد سرپرست و تحت پوشش سازمان بهزیستی و امثال آن است.
رئیس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: از گذشته 
یکی از دغدغه های شورای اسلامی شهر، ساماندهی و  بهبود وضعیت روز بازارها 
بوده و این موضوع از طریق مصوبات قانونی  پیگیری شده است؛ در خصوص 
زمین های مناسب که مشکلی برای اهالی محل به وجود نیاورد و هم چنین برای تهیه 
پارکینگ مناسب، تسطیح، شن ریزی، سرویس بهداشتی و  سایر زیرساخت های لازم 

اقداماتی در دست اقدام است.
وی با بیان اینکه سازمان میادین شهرداری با همکاری مرکز بهداشت استان 
به صورت مستمر نسبت به بازدید دوره ای از روز بازارها درسطح مناطق هشت گانه 
قبیل  از  بهداشتی  دستورالعمل های  تدوین  با  امر  این  افزود:  می کنند،   اقدام 
حذف ماهی فروشان و پرنده فروشان،  عدم فروش مواد فلّه و فاسدشدنی و  فاقد 
استانداردهای لازم صورت پذیرفته است و همیشه نسبت به تشویق دست فروشان 
میادین  سازمان  همچنین  است؛  نموده  اقدام  کاربری  تغییر  به  غیرمجاز  مواد 
مرکز  با  سازمان  منصوبات  سایر  در  بلکه  بازارها  روز  درزمینه  نه تنها  شهرداری 
بهداشت استان همکاری و بازدید دوره ای دارد. سبحانی ثابت با اشاره به چالش ها 
و ظرفیت های موجود روزبازارها برای کلان شهر قم اذعان کرد: یکی از بزرگ ترین 
چالش های روز بازارها، مهاجرت روستانشینان به شهر و گاهی ضرر به برخی از 
کسب وکار اصناف است و ظرفیت روز بازارها را می توان ایجاد فرصت فعالیت برای 
افراد کم سرمایه و کم درآمد و ساماندهی مشاغل خانگی، زنان بی سرپرست و بد 

سرپرست تحت پوشش سازمان بهزیستی و امثال آن عنوان کرد.
گفتنی است در قم 9 بازار با نام روزبازار نیروگاه در تهرانی مقدم با 17 سال سابقه 
که به شنبه بازار شهرت دارد و هم چنین یکشنبه بازار در شهر قائم در بلوار کبیری 
کوی 17 خیابان شهید حیدریان با 13 سال سابقه و مراحل پایانی ساماندهی، 
دوشنبه بازار در بلوار جمهوری و شهرک فاطمیه هرکدام به ترتیب 9 و 11 سال سابقه 
و سه شنبه بازار در پردیسان بلوار ابوطالب ویکی در بلوار همت و جمکران درب ورودی 
3 به عنوان شب بازار با سوابق 8 سال و14 و22 سال و علاوه بر آن یک جهارشنبه بازار 
در بلوار یادگار امام با 22 سال فعالیت و پنج شنبه بازار در 15 خرداد با 17 سال سابقه 
که نقل مکان داده و جمعه بازاری در پارکینگ بوستان و جمکران خیابان ظهور با 22 

و12 سال فعالیت دارند. 

معاون فنی و راه های روستایی  اداره کل راهداری استان قم خبرداد :

آغاز عملیات اجرایی بهسازی راه های 
روستایی بخش کهک 

معاون فنی و راههای روستایی  اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم: گفت  به منظور صیانت و ارتقا سطح سرویس راههای روستایی ،  درقالب 
قراردادی بالغ بر 45 میلیارد ریال ، طرح بهسازی افزون بر 14 کیلومتر از راههای 

روستایی بخش کهک )استان قم ( عملیاتی شد .
محمدرضا زیدآبادی  اظهارداشت : محورهای بخش کهک ) اعم از راههای اصلی 
و روستایی ( به دلیل موقعیت جغرافیایی وییلاقی بودن بخش از سویی وجاذبه های 
سیاحتی آن از طرفی دیگر ، غالبا از ترافیک چشمگیری ،  خصوصا درایام پایانی 

هفته و روزهای تعطیل برخوردار است .
زیدآبادی افزود:: صیانت و ارتقا سطح سرویس درراههای بخش کهک به دلیل 
آنچه ذکر شد و دیگر ضرورتهای موضوعه ، هماره دردستور کار این اداره کل قرار 

داشته است .
وی اجرای طرحهای عمران جاده ای را متنوع و متناسب با موقعیت و ویژگی راهها 
دانست و خاطر نشان ساخت : با عنایت به مطالعات صورت گرفته و بررسی های به 
عمل آمده درخصوص وضعیت راههای روستایی بخش کهک و اولویتهای ملحوظ 
، مقرر گردید دراین مرحله با اجرای طرحهایی شامل فوگسیل ) لایه حفاظتی 
آسفالت( ، درزگیری و روکش آسفالت ، نسبت به بهسازی راههای روستایی  این 
بخش اقدام به عمل آید.  زیدآبادی طول مسیرهای روستایی درحال بهسازی بخش 
کهک را درمجموع افزون بر 14 کیلومتر دانست و توضیح داد : نظر به فرایند بررسی 
و تناسب دراجرای طرحهای مرتبط ، بنا شد طی عملیاتی ترکیبی شامل درزگیری و 

فوگسیل ، 8 کیلومتر از محور کهک – ابرجس بهسازی شود .
معاون فنی و راههای روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان 
قم درادامه به اجرای پروژه روکش آسفالت درمحور روستایی بیدهند – دوراهی امام 

زاده نورعلی )ع ( اشاره و متذکر شد : طول این مسیر بیش از یک کیلومتر است .
زیدآبادی دیگر محور منظور درطرح بهسازی راههای روستایی بخش کهک را 
جاده  ابرجس – بیدهند اعلام و افزود : طول این محور بالغ بر دو کیلومتر  است که  

بهسازی وروکش آسفالت استفاده می شود .
وی محور روستایی وشنوه بخش کهک را ) ازابتدای گردنه اول به سمت روستای 
وشنوه ( درزمره دیگر محورهایی که با اجرای روکش آسفالت بهسازی می شوند 
دانست و افزود : طول مسیرجهت بهسازی دراین محور افزون بر2/5 کیلومتر است .
معاون فنی وراههای روستایی اداره کل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان قم 
هزینه اجرایی پروژه بهسازی محورهای روستایی بخش کهک )درقالب این قرارداد 
( را بالغ بر 45 میلیارد ریال عنواد و یادآور شد : تمامی اعتبار تخصیصی طرح از 
محل منابع سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای تامین شده است .   زیدآبادی 
درخصوص بازه زمانی تکمیل وبهره برداری از این پروژه اظهار داشت : با توجه به 
زمانبندی اعلامی ، ان شا الله.تا پایان آذرماه سالجاری شاهد تکمیل وبهره برداری 
این طرح خواهیم بود. وی درخاتمه متذکر شد : درصورت تامین به موقع قیر مورد 

نیاز، پیمانکار آمادگی تکمیل و تحویل پروژه پیش اززمان اعلامی را دارد.

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم خبر داد:

قرعه کشی فاز پنجم طرح مسکن ملی 
استان قم انجام شد

مراسم قرعه کشی فاز پنجم طرح اقدام ملی مسکن استان قم با حضور نمایندگان 
دستگاه های نظارتی و استانی مرتبط برگزار و یک هزار و 700 نفر از متقاضیان 

انتخاب شدند.
حسن صبوری اظهار داشت: در خرداد سال جاری ثبت نام فاز پنجم طرح مسکن 

ملی در استان همزمان با سراسر کشور انجام شد.
وی افزود: در این مرحله از ثبت نام، سامانه به مدت یک هفته باز بوده و حدود 23 

هزار نفر متقاضی ثبت نام کردند.
وی در خصوص سهم استان در این مرحله توضیح داد: این فاز از ثبت نام برای 

تکمیل ظرفیت مرحله اول بود و تعداد یک هزار و 700 نفر سهمیه داشتیم.
صبوری در خصوص پالایش و انتخاب ظرفیت سهمیه گفت: پالایش تمامی 23 
هزار متقاضی زمانبر و فرسایشی است و به همین دلیل در جلسه شورای تامین 

مسکن استان در این خصوص تصمیم گیری شد.
منتخبین منتظر دریافت پیامک باشند 

به گفته مدیرکل راه و شهرسازی استان قم در دومین جلسه شورای تامین مسکن 
استان در سال جاری، قرعه کشی از میان 22990 متقاضی ثبت نام کننده و 

براساس سهم اعلامی تصویب شد.

همزمان با سومین روز هفته ملی کودک ؛

فرزندان شهدای مدافع حرم درقم
 تجلیل شدند

همزمان با سومین روز هفته ملی کودک به همت کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان قم از فرزندان شهدای مدافع حرم تجلیل شد.

ویژه برنامه تکریم فرزندان شهدای مدافع حرم در مرکز شماره 1 کانون در شهرک 
صادقیه قم برگزار شد. در این مراسم، حامد حجتی مدیرکل کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان قم، سید امیر طباطبایی دبیر هفته ملی کودک، سرهنگ رضا 
اعرابیان نماینده مؤسسه شهدای ناجا در قم و جمعی از همسران و فرزندان شهدای 
مدافع حرم حضور داشتند. از جمله مهمانان ویژه این مراسم، خانم زهرا کهکی 
همسر شهید شهروز مظفری نیا محافظ شهید حاج قاسم سلیمانی بود. شهید 
مظفری نیا دوازده سال قدم به قدم و نفس به نفس در کنار سردار دل ها بود تا آنکه 
عاقبت در آخرین مأموریت بامداد جمعه سیزدهم دی سال 98 هم با یکدیگر پرواز 

کردند.
در ابتدای این برنامه، مربیان کانون مرکز شماره 1 به معرفی شخصیت والامقام 
حضرت امیرالمومنین)ع( و یتیم نوازی ایشان در قالب قصه های کودکان پرداختند 
و سپس برنامه های شاد و خلاقانه اجرا کردند که مورد استقبال فرزندان شهدا قرار 
گرفت. در  بخش دیگری از این برنامه از »زینب، معصومه و زهرا عشریه فرزند شهید 
ابرهیم عشریه«، »مطهره و محدثه دهقانی فرزندان شهید محمد حسن دهقانی«، 
»محمد مصباح، فاطمه و طهورا عربی فرزندان شهید علی اکبر عربی«، »امیرعلی 
و  »ملیکاسادات  سراجی«،  محمدحسین  شهید  فرزندان  سراجی  امیرمحمد  و 
نیلوفر  و  »نرگس  روشنایی«،  سجاد  سید  شهید  فرزندان  روشنایی  مریم سادات 
مظفری نیا فرزندان شهید شهروز مظفری نیا« و »حوریه، صالح، سلیمه، فائزه، راحله 
و قاسم علیزاده فرزندان شهید حسین علیزاده از شهدای تیپ فاطمیون«، تجلیل 

و قدردانی شد.
حامد حجتی در حاشیه برگزاری ویژه برنامه »تکریم از فرزندان شهدا« به نام گذاری 
دومین روز هفته ملی کودک به عنوان »کودک، باورهای دینی و معنویت« اشاره کرد 
و گفت: یکی از اهداف کانون در هفته ملی کودک ایجاد نشاط و شادی در کودکان و 
نوجوانان است و از آنجا که در این سال ها به فرزندان شهدای مدافع حرم، کمتر توجه 

شده است، ویژه برنامه »تکریم از فرزندان شهدا« برگزار شد.
وی به جایگاه والامقام شهدای مدافع حرم اشاره کرد و افزود: موضوع »دفاع از 
حرم« در ادبیات سیاسی و اجتماعی جامعه ما جایگاه ویژه ای دارد و پدران این 

فرزندان عزیز برای جامعه ما امنیت و آرامش را به ارمغان آورده اند.
مدیرکل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان قم افزود: در قالب این ویژه برنامه 

از 22 فرزند شهید مدافع حرم، تجلیل و قدردانی شد.

یک کارگر ساختمانی درقم :

درآمد ماهیانه من با ۲میلیون و ۵۰۰هزار 
تومان است!

آیا بااین مبلغ می توان یک زندگی را اداره  کرد؟
یک کارگر ساختمانی ساکن در شهر قم می گوید که به صورت میانگین در یک 
ماه حدود 10 روز کار ساختمانی برای ما پیدا می شود که با دستمزد روزی 250هزار 

تومانی می شود 2میلیون و 500هزار تومان دستمزد در یک ماه.
احمد چهرقانی ، در گفت وگویی در پاسخ به این سؤال که تأثیر کرونا بر زندگی شما 
بعنوان یک کارگر ساختمانی چطور بوده است؟، گفت: در چندسال منتهی به آغاز 
کرونا هم وضعیت بازار مسکن و ساخت و ساز خوب نبود اما با این حال به صورت 
میانگین در یک ماه، حدود 15 تا 20 روز کار گیرمان می آمد و به سر کار می رفتیم اما 
متأسفانه با شیوع بیماری کرونا، روند ساخت و سازها از آن زمان هم کمتر شد و میزان 

روزهایی که در یک ماه، کار ساختمانی گیرمان می آید کمتر شده است.
این کارگر ساختمانی افزود: در حال حاضر به صورت میانگین برای من و بسیاری 
از کارگران ساختمانی، حدود 10 روز از یک ماه، کار ساختمانی پیدا می شود که اگر 
بر اساس دستمزد روزی 250هزار تومان حساب کنیم، می شود 2میلیون و 500هزار 
تومان در یک ماه؛ که ما واقعا نمی دانیم، با این پول، اجاره خانه بدهیم؟ حق بیمه 
ماهانه نزدیک به 300هزار تومان خود را بدهیم؟ خرج زن و بچه بدهیم؟ پول آب و 

برق و گاز و تلفن را بدهیم؟ خرج خورد و خوراک بدهیم؟ و…؛
چهرقانی گفت: از نمایندگان مجلس شورای اسلامی و همچنین مسئولان دولتی 
می خواهیم همانطور که در ایام انتخابات وعده رسیدگی به مردم می دادند، به درد 
ما برسند و به ما بگویند دستمزد ماهانه 2میلیون و 500هزار تومان را چگونه هزینه و 
مدیریت کنیم؟ این کارگر ساختمانی گفت: راه های مختلفی برای حمایت از جامعه 
کارگران ساختمانی وجود دارد که خود مسئولان بهتر از هر کسی به آن آگاهی دارند.

چهرقانی در پایان سخنان خود با بیان این که ما کارگران ساختمانی یک زندگی می 
خواهیم که حداقل ترین حداقل ها در آن وجود داشته باشد و واقعا چیز اضافه مثل 
تفریح و مسافرت نمی خواهیم، گفت: مسئولان تدبیری بیاندیشند که یک کارگر 
ساختمانی امنیت شغلی و امنیت دریافتی حقوق و دستمزد داشته باشد و در یک 

کلام به درد ما برسند.

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد استان قم خبرداد:

ایجاد33۰ طرح اشتغال برای 
مددجویان قمی

معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد استان قم از پرداخت 96,5 میلیارد ریال 
تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی به 330 نفر از نیازمندان استان خبر داد.

ریال  میلیارد  امسال 96,5  نخست  نیمه  در  اینکه  به  اشاره  با  مصلح،  مهرداد 
تسهیلات قرض الحسنه اشتغالزایی به نیازمندان پرداخت شده است گفت: نتیجه 

اعطای این تسهیلات ایجاد 330 طرح اشتغال در استان است.
وی با بیان اینکه در 6 ماهه نخست امسال 330  فقره وام به مددجویان این نهاد 
در استان پرداخت شده است تصریح کرد: 189 فقره از این تسهیلات از محل منابع 
بانکی، 128 فقره از محل صندوق امداد ولایت و 13 فقره از محل هم افزایی با بانک 
مهر ایران به سرپرستان خانوارهای تحت حمایت و فرزندان ذکور مستعد کار آنها 
پرداخت شده است.  معاون خودکفایی و اشتغال کمیته امداد استان قم، با اشاره به 
اینکه در نیمه نخست سالجاری 103 مورد اشتغال از طریق کاریابی انجام شده است 
گفت: 50 درصد این تسهیلات به کارفرمایان و بقیه آن نیز به صورت پرداخت 100 

درصد حق بیمه سهم کارفرما به مدت دو سال محقق خواهد شد.
مصلح از آموزش 167 نفر از مددجویان در زمینه های کسب و کار خبر داد و گفت: 
این افراد با گذراندن دوره های فنی و حرفه ای، موفق به دریافت گواهینامه مهارت 

شغلی در زمینه های مختلف و ورود به بازار کار  شده اند.
 

در جریان بازدید از نانوایی های روستای فردو صورت گرفت؛ 

معاون فرماندار کهک پای درد دل 
کارگران خباز

معاون فرماندار شهرستان کهک، از نانوایی های روستای فردو بازدید و در جریان 
کمبودها و مشکلات این نانوایی ها در ارائه خدمات به مردم قرار گرفت.

محمدحسین مطلع بعد از پایان بازدید خود از نانوایی های روستای فردو، در گفت 
وگو با خبرنگاران، اظهار داشت: برای بررسی چگونگی ارائه خدمات نانوایی های 
روستای فردو به مردم شهیدپرور این روستا، تصمیم به بازدید از این نانوایی ها گرفتیم 

که خوشبختانه برنامه خوب و مؤثری هم بود.
معاون فرماندار کهک اضافه کرد: در جریان این بازدیدها، ابتدا نظاره گر چگونگی 
ارائه خدمات این نانوایی ها به مردم بودم و پس از آن با خود مردم به گفت وگو پرداختم 
و نظرشان را در مورد میزان رضایت شان از فعالیت نانوایی ها و پخت های نان جویا 
شدم. مطلع با بیان این که بررسی رعایت مسائل بهداشتی در نانوایی ها از دیگر 
موضوعاتی بود که در جریان بازدید از نانوایی های روستای فردو مورد توجه ما قرار 
داشت، گفت: بازدید از انبار آردهای این نانوایی ها و همچنین نظارت بر چگونگی 
ساخت خمیر توسط کارگران خباز این نانوایی ها از دیگر مسائلی بود که در این برنامه 
مورد توجه قرار داشت. معاون فرماندار شهرستان کهک در پایان گفت: گفت وگو با 
نانوایان، خبازان و کارگران شاغل در این واحدهای نانوایی از دیگر مسائلی بود که 
در این برنامه مورد توجه قرار گرفت و خوشبختانه در این گفت وگوهای صمیمی با 
کارگران خباز، مسائل و مشکلات شان بیان شد و انشاالله مورد بررسی قرار خواهد 

گرفت.

حجت الاسلام محمد قدرتی اظهار داشت: هر کاری را اسلام بدان 
سفارش کرده از جمله وقف برای مبارزه با حرص، استمرار حیات طیبه 
و نوعدوستی است که با آگاهی نسبت به این موضوع و اشراف نسبت 
به اهمیت آن، خواهیم توانست که نگاهی واقع بینانه در بحث وقف 

داشته باشیم.
وقف یکی از برترین مصادیق احسان و نیکوکاری است که در سامان 
دهی زندگی فردی و اجتماعی، نقش فراوانی دارد. این سنت حسنه 
که از پیامبر)ص( و ائمه اطهار)ع( برای ما به یادگار مانده است، از 
عوامل اثرگذار شکوفایی تمدن و پیشرفت در عرصه های گوناگون 
جوامع اسلامی به شمار می رود. ازاین رو، وقف می تواند در جنبه 
های گوناگون حیات اجتماعی و فردی انسان، مانند فرهنگ، اقتصاد 
و دیگر عرصه ها، نقش سازنده ای داشته باشد. وقف در اصطلاح 
فقهی عبارت است از این که شخصی عین مال خود را حبس دایم 
کند و منافع آن را شرعا و به رایگان در اختیار تأسیسات یا شخص یا 
اشخاص مخصوص بگذارد. از 27 صفر به مدت هفت روز، هفته وقف 
نامیده شده است، سابقه این نامگذاری به سال های اولیه انقلاب 

بازمی گردد.
اهمیت این موضوع باعث شد تا پژوهشگر گروه اطلاع رسانی ایرنا 
گفت وگویی با حجت الاسلام محمد قدرتی کارشناس امور دینی 

انجام دهد که در ادامه متن گفت وگو را می خوانیم.
ذخیره هایی بعد از مرگ مومن به او می رسد

یکی از مباحثی که دین مقدس اسلام بدان خیلی تاکید دارد، بحث 
وقف است که بسیار قابل اهمیت و مورد نیاز هم برای جامعه و هم برای 
فرد است، امام علی )ع( فرمودند: صدقه و وقف 2 ذخیره اند، آنها 
را برای روز قیامت قرار دهید. خود امیرالمومنین)ع( یکی از افرادی 
بودند که وقف های زیادی دارد، وقف آثار فردی، اجتماعی، اقتصادی 

و فرهنگی فراوانی دارد.
ما همیشه در این دنیا زنده نیستیم یک روزی این دنیا را باید ترک 
کنیم، روزی به دنیا آمدیم و روزی هم از دنیا خواهیم رفت. همیشه 
نیستیم که کار خوب انجام دهیم و ثواب ببریم. اما برخی کارها را به 
ما یاد دادند که اگر ما تا زمانی که زنده ایم، آنها را انجام بدهیم، ثواب 
آن به طور خودکار و اتوماتیک به نام ما نوشته می شود. به عنوان مثال 
فردی که پس اندازی در بانک دارد و بابت آن سودی به او پرداخت 
می شود، یعنی برای دوران پیری که نمی تواند کاری  انجام دهد، 
ماهیانه سود واریزی از پس اندازش را دریافت می کند و برای 10 تا 
20سال آینده و دوران پیری خود فکر و برنامه ریزی می کند که دستش 
به طرف فردی دراز نباشد اما هیچ فکر کرده ایم که برای روز قیامت چه 
پس اندازی داریم؟ در قیامت آدم ها محتاجند. بنابراین پیامبر )ص( 
فرمودند: چند چیز بعد از مرگ مومن پاداش آنها به او می رسد. یک- 
علمی نافع و مفید که از خود به یادگار گذاشته باشد، یعنی دیگران هم 
از این علم استفاده کنند. دوم- فرزند صالح است که جانشین خوبی 
برای والدینش باشد. سوم- قرائت و خواندن قرآن برای مردم ثواب و 
پاداش به همراه دارد. چهارم- شخصی که مسجدی را بنا کند. پنجم- 
فردی که منزلی برای مسافران در راه مانده بسازد. ششم- نهری که 
آن را جاری ساخته تا مردم هم از این آب استفاده و بهره ببرند. هفتم- 
صدقه مال که در حیات خود انجام داده است. رسول اکرم)ص(  وقتی 
غنایم را تقسیم کردند، قطعه زمینی به امیرالمومنین)ع( رسید، ایشان 
در آن زمین چشمه هایی حفر کردند و چشمه به آب رسید، سپس 
حضرت فرمودند که این وقفی است که به طور قطعی از ملک خویش 
برای حاجیان خانه خدا و در راه ماندگان حج مخصوص جدا کردم، نه 

فروختنی است، نه بخشیدنی و نه ارث بردنی است.
آثار و نتایج وقف در زندگی دنیوی و اُخروی

هر کاری را که اسلام بدان سفارش کرده است از جمله وقف آثاری 
دارند که در اینجا من 14 مورد از آثار وقف را عرض می کنم که با علم به 
این موارد یقیناً به اهمیت آن پی می بریم و در صدد برخواهیم آمد که 
قدمی در بحث وقف برداریم. نخستین اثر وقف، مبارزه با حرص است، 
چون آدمی که به مال دنیا حرص می ورزد، اصولًا نمی تواند که چیزی 
را  وقف کند و حرص هم آدم را بیچاره و بدبخت می کند. دوم- وقف 
مبارزه با تکاثر است. سوم- وقف وسیله محبوبیت است که آدم با وقف 
هم محبوب خلق و هم محبوب خالق می شود. چهارم- وقف استمرار 
حیات طیبه است، یعنی آدمی که خودش  نیست اما موقوفاتش 
استفاده می کنند، انگار خودش نیز زنده است. ششم- وقف وسیله 
نشر فرهنگ است، این فرهنگ را رسول اکرم)ص( برای ما آوردند 
که مایه عزت دنیا و آخرت است. ششم- وقف مصداق بارز باقیات 
صالحات است. هفتم- وقف نوعدوستی محسوب می شود، یعنی من 
دیگران را هم دوست دارم و به آنها کمک می کنم. هشتم- وقف حلال 
مشکلات است. چه اندازه بچه هایی که مشکل در تهیه کتاب دارند و 
داشتن کتابخانه وقفی به آنها کمک می کند، جوانانی که برای جشن 
عروسی پول ندارند و یک تالار وقفی می تواند، آنها را در این امر خیر 
یاری کند. نهم- وقف نشانه  ایمان به معاد به شمار می رود، فردی که 
وقف می کند، اعتقاد دارد که قیامت وجود دارد و در قیامت اینها به او 
برگردانده می شود. دهم- وقف نوعی تعاون، همکاری و دستگیری 
است. یازدهم- وقف شرکت در اعمال نیک دیگران است، واقعاً هم 
بعضی ها زرنگند که می توانند در کارهای خوب دیگران خودشان را 
شریک کنند. دوازدهم- وقف فانی را باقی کردن است، قرآن در سوره 
نحل آیه 96 می فرمایند: آنچه نزد شماست فنا می شود و آنچه نزد 
خداست ماندنی است و لذا چون وقف برای خداست، همین مال 

فانی می شود باقی. سیزدهم- وقف من، ما شدن است. چهاردهم- 
وقف انفاق بی منت است.

وقف نوعی انفاق در راه خداست
هر کار خوبی که انجام بدهیم، بهره و سود آن نخست به خودمان می 
رسد. قرآن کریم هم در سوره الاسراء آیه 7 این واقعیت را مطرح کرده 
است که اگر نیکی کنید به خودتان نیکی کرده اید و اگر بدی کنید به 
خودتان بد کرده اید. بنابراین در بحث وقف تمام سودش در واقع به 
خود ما برمی گردد در حالی که از این وقف دیگران هم استفاده و بهره 
می برند. همچنین قرآن کریم در بحث انفاق تاکیداتی دارد و سفارش 
به انفاق کرده است که می فرماید: خدا انسان های محسن و نیکوکار 
را دوست دارد و باید گفت وقف بهترین جلوه نیکوکاری است. چون 
هزاران و میلیون ها انسان از این وقفی که ما انجام می دهیم، بهره 

مند می شوند.
 قرآن در سوره مبارکه بقره آیه 195 می فرماید در راه خدا انفاق کنید. 
پس وقف نوعی انفاق در راه خداست که انسان از مال، ملک، مغازه  و 

حتی وسیله نقلیه خود برای خدا می گذرد تا به دیگران کمک کند.
در قرآن کلمه وقف نیامده است اما بر انفاق، کارهای نیک و خیر 
تاکید فراوان شده است که یکی از کارهای خیر همین بحث وقف 
است و یکی از راه های مهمی که یک جامعه را نجات می دهد، انفاق 
است و در قرآن کلمه انفاق 80 بار تکرار شده در حقیقت وقف به عنوان 
نوعی کار نیک در سوره مبارکه انعام آیه 160 نیز آمده است: هر فرد 
عمل نیکی بیاورد، 10 برابر آن پاداش برای اوست و هر شخص عمل 
بدی بیاورد، جز به همان اندازه سزایش نمی دهند و ایشان مورد ستم 

قرار نمی گیرند.
قرآن می فرماید که در کارهای خیر مسابقه بگذارید و سبقت بگیرید، 
بعد ثمره این سبقت را هم در دنیا و هم در آخرت می بینید. یکی از 
ویژگی های اهل ایمان آن است که در کارهای نیک سرعت می  ورزند و 

در انجام آنها سبقت می  جویند.
دو نکته در زمینه وقف از امام حسن مجتبی)ع(

مال، فرزند و سایر چیزها همه زینت این عالم دنیوی هستند. از این 
زینت باید هم برای این دنیا و هم برای عالم آخرت استفاده کنیم. به 
هر حال همیشه اختیار مال، ملک و خونه و... در اختیار ما نیست، 
یک روزی اختیار اینها از دست ما گرفته می شود و عده ای در قیامت 
حسرت می خورند. امام حسن مجتبی)ع( فرمودند: اگر وقف نکنیم 
در قیامت حسرت می خوریم و پشیمان می شویم که چرا در حالی که 
می توانستم  و اختیار این را داشتم که گوشه ای از اموالم و ثروتم را وقف 
نمایم اما دریغ کردم. ایشان فرمودند: 2 گروه بیشترین حسرت روز 
قیامت را می خورند، نخست- شخصی که نگاهش به مال، دارایی، 
ثروت و ملک خود است بعد می بینیم که همه در ترازوی عمل فرد 
دیگری است و هیچ کدام در ترازوی عمل خودش نیست. با مال او 
دیگری خوشبخت و رستگار شده است، چرا؟ چون این مال به دست 
دیگران که رسید، او اهل انفاق بود و وقف و دستگیری کرد اما تا زمانی 
که دست خودش بود از این مال نه انفاق کرد و نه وقف. دوم- مردی 
که نظر می کند به علم خود و می بیند که علمش در میزان فرد دیگری 
است و با این علم او سعادتمند شده و اما خودش که صاحب علم بوده 

شقاوتمند شده است.
راه های وقف کردن

راه های وقف فراوان است که چند نمونه در اینجا اشاره می کنیم: 
وقف برای قرآن یعنی ترویج فرهنگ قرآن تا مردم به قرآن آشنا شوند 
و هر شخصی که به قرآن آشنا و هدایت بشود، ثواب و پاداش زیادی 
می گیرد. فردی که یک انسان را در  مسیر دین، اخلاق و انسانیت قرار 
بدهد، همه انسان ها را زنده و نجات داده است. بنابراین برنامه های 
حفظ قرآن، آموزش قرآن، ساخت دارالقران، تبلیغ و ترویج فرهنگ 
قرآن که امروز به شدت جامعه و خانواده ها به آنها نیاز دارند، نوعی 
وقف به شمار می رود. وقف برای اهل بیت)ع( مانند تبلیغ و ترویج 
معارف اهل بیت، مراسم شهادت ها، موالید اهل بیت، محرم، صفر، 
سفرهای زیارتی، وقف معارف و اقامه مناسک دینی، ترویج فرهنگ 
اقامه نماز، برگزاری جلسات مذهبی، ترویج فرهنگ حجاب و عفاف، 
وقف برای امور آموزشی، علمی و پژوهشی )توسعه و تجهیز حوزه های 
تهیه  دانش آموزان،  و  دانشجویان  طلاب،  تحصیل  هزینه  علمیه(، 
لباس و لوازم التحریر برای افراد بی بضاعت)افرادی هستند که نمی 
توانند به خاطر مشکلات مالی درس بخوانند، شخصی توانایی دارد 
در این زمینه وقف کند( در زمینه تحقیقات علمی، کتابخانه های 
تحقیقی، وقف برای امور اجتماعی مثل دارو و درمان، کمک برای 
معالجه مستمندان، بیماران خاص و صعب العلاج، ساخت بهداری و 
بیمارستان، ساخت مدرسه یا وقف برای ازدواج جوانانی که بضاعت و 

توان مالی ندارند.
رسول خدا )ص( به مردی که خدمتش آمد، فرمود: نمی خواهی 
تو را به امری راهنمایی کنم که خدا به سبب آن بهشت را نصیب تو 
ه! فرمود از آنچه خدا به تو داده به  کند؟ عرض کرد: آری یا رسول اللَّ
دیگران بده، عرض کرد: اگر خودم از آنکه به او دهم نیازمندتر باشم چه 
کنم؟ فرمود: مظلوم را یاری کن، عرض کرد: اگر خودم از آنکه یاریش 
کنم، ناتوان تر باشم چه کنم؟ فرمود: کاری برای نادان کن یعنی نادان 
را راهنمایی کن، عرض کرد: اگر خودم نادان تر از او بودم چه کنم؟ 
فرمود: زبانت را جز از خیر خاموش دار. آیا شادمان نیستی که یکی 
از این خصال داشته باشی که تو را به بهشت برد. )بحارالانوار، ج2، 

ص113 (

در گفت و گو با یک کارشناس امور دینی تبیین شد؛

آثار و نتایج »وقف« در زندگی دنیوی و اخروی
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در دیدار خاندوزی با مدیران عامل سیستم بانکی تشریح شد؛

تشریح انتظارات وزارت اقتصاد
 از نظام بانکی کشور

و  دولتی  بانک های  عامل  مدیران  با  خود  نشست  در  دارایی  و  اقتصاد  امور  وزیر 
خصوصی بر آمادگی کامل وزارت اقتصاد برای همکاری و مساعدت به نظام بانکی 

تاکید و انتظارات از سیستم بانکی را تشریح کرد.
دکتر سید احسان خاندوزی در جمع مدیران عامل بانک های دولتی و خصوصی 
کشور، با بیان اینکه نظام بانکی کشور، در سه سال گذشته متحمل دشواری ها و 
چالش های متعددی شده است، ابراز امیدواری کرد با هماهنگی و تلاش مشترک 
مدیران و کارکنان نظام بانکی کشور و مجموعه وزارت امور اقتصادی و دارایی و سایر 
ارکان حاکمیت؛ تصمیمات بهره ور، کارآمد و متناسب با منافع بلند مدت برای اقتصاد 

کشور اتخاذ شود.
وزیر اقتصاد در ادامه، با تشریح اهداف و برنامه های پیش روی نظام بانکی کشور که در 
زمان کسب رأی اعتماد از مجلس نیز مطرح کرده بود، تأکید کرد: مسئله الکترونیکی 
کردن دسترسی به قراردادهای بانکی، اولویت نخست در این زمینه است و با توجه به 
تأکید مجلس شورای اسلامی در خصوص تسهیل دسترسی مردم به قراردادهای خود 

با بانک ها، شایسته است در این مسیر تسریع لازم انجام شود.
خاندوزی همچنین اجرای صحیح مصوبات شورای پول و اعتبار را محور دوم انتظارات 
وزارت اقتصاد در حوزه نظام بانکی برشمرد و در این زمینه گفت: در برخی موارد شاهد 
هستیم اجرای مصوبات شورای پول و اعتبار به روش های مختلف از سوی برخی 
عاملیت ها نادیده گرفته می شود در حالی که، قانونمداری ما را ملزم می کند اجرای 

مصوبات شورای پول و اعتبار رعایت شود.
وزیر اقتصاد استراتژی خروج از بنگاه های بالغ و هدایت سرمایه به سمت نیازهای 
اقتصاد ملی را محور سوم برنامه های وزارت اقتصاد در حوزه نظام بانکی برشمرد و در 
این خصوص گفت: آنچه برای نظام بانکی، ایراد به شمار می رود، ماندن در بنگاه داری 
است وگرنه صنعت سازی کردن و کمک به رشد اقتصاد ملی به هیچ وجه مورد انتقاد 
نیست و بانک ها باید به عرصه های جدیدی که نیاز به حضور آنها احساس می شود، 

ورود پیدا کنند.
شفاف سازی در صورت های مالی شرکت ها و بنگاه های زیر مجموعه نظام بانکی 
محور چهارم سخنان دکتر خاندوزی را شامل می شد که وزیر اقتصاد با اشاره به اقدامات 
وزارت اقتصاد در زمینه شفاف سازی صورت های مالی بانک ها و بیمه ها گفت: در 
وزارت اقتصاد تلاش کردیم با شفاف سازی صورت های مالی بانک ها و شرکت های 

دولتی، زمینه لازم را در این خصوص فراهم کنیم.
دکتر خاندوزی حصول اطمینان از عدم استفاده از منابع بانکی در امور سوداگرانه و 
سفته بازی در بازارهای مختلف را از دیگر اهداف وزارت اقتصاد در حوزه نظام بانکی 

اعلام کرد.
وزیر اقتصاد همچنین نظارت دائم بر عملکرد نظام بانکی و تشکیل کمیته دائمی برای 
این منظور را محور ششم برنامه وزارت اقتصاد در این حوزه برشمرد و در ادامه، ریسک 
پذیری مدیران شبکه بانکی در زمینه اتخاذ تصمیمات مناسب در جهت بهبود عملکرد 
و کارآمدی را به عنوان محور هفتم برنامه های خود در زمینه ارتقا نظام بانکی عنوان کرد.
دکتر خاندوزی در ادامه، "حمایت و تقویت تولید ملی" و "بازگرداندن ریسک پذیری به 
مدیران بانکی" را از جمله دیگر سرفصل های مورد انتظار وزارت اقتصاد از نظام بانکی 
کشور برشمرد. وزیر اقتصاد همچنین با تقدیر از مدیران نظام بانکی و زیرمجموعه آنها، 
طی سه سال اخیر که وی از آن به عنوان "سال های سخت ایران" یاد کرد تأکید کرد: 
برگزاری نشست های این چنینی می تواند برای پیدا کردن راه حل های برون رفت از 

شرایط کنونی، بسیار مفید فایده باشد.
خاندوزی با تأکید بر تعامل نزدیک وزارت اقتصاد با بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
به عنوان متولی و تنظیم گر اصلی شبکه بانکی و با اشاره به وظیفه وزیر اقتصاد برای 
تعیین گزینه پیشنهادی ریاست بانک مرکزی به هیئت وزیران به عنوان بخشی از وظایف 
مستمر این وزارتخانه، انتقال "مطالبه" حاکمیت و دولت به نظام بانکی و نیز انتقال 
مجموعه مسائل و مشکلات نظام بانکی به مجموعه دولت و حاکمیت و تلاش برای رفع 

آن در قالب پیشبرد لوایح دولت را از جمله وظایف اصلی وزارت متبوع خود اعلام کرد.
وزیر اقتصاد همچنین با بیان اینکه بنای ما در این وزارتخانه بر مواجهه صادقانه و 
صراحت لهجه به منظور پیشبرد امور است، گفت: قدرتی که شبکه بانکی کشور در 

خلق اعتبار دارد، موهبتی است که حاکمیت به آن داده است.
خاندوزی افزود: البته کسب و کار بانک ها به لحاظ اقتصادی و سودآوری باید کسب 
و کاری تنظیم شده، متوازن، رو به پیشرفت و "خود تأمین" باشد و از طریق رساندن نفع 

اجتماعی و توسعه اقتصاد ملی صورت بگیرد.
وی یادآور شد: با توجه به مرز باریک بین یک نظام بانکداری کاملًا مبتنی بر کسب و 
کارهای شخصی و فردی و یک نظام بانکی تمام عیار با مالکیت و مدیریت دولتی؛ کار 
سختی را برای ایجاد توازن بین کسب و کار بانکداری با مفهوم انتفاعی خود و نیز خارج 

نشدن از ضوابط اقتصاد ملی پیش روی ما قرار می دهد.
وزیر اقتصاد برخی کج راهه های پیموده شده را ناشی از حاکم بودن ناپایداری 
مدیریتی و نداشتن چشم انداز بلند مدت برخی مدیران دانست مه باعث شده آنها 
حل مشکلات اساسی را به تعویق بیاندازند و با خود بگویند در مجال کوتاه مدیریت، 
بهتر است به اداره امور و رفع مشکلات جاری بپردازند؛ بنابراین مجالی برای تصمیمات 

اساسی برایشان باقی نمی ماند.
 

رییس سازمان برنامه و بودجه:

 برای اولین بار پرداخت های دولت
 بدون »خلق پول« انجام شد

رییس سازمان برنامه و بودجه با اشاره به اینکه اصلاح ساختار بودجه را از چند ماه 
گذشته آغاز کرده ایم، گفت: با مدیریت و ساماندهی بدهی ها و مصارف بودجه برای 

اولین بار در ماه گذشته، پرداخت های دولت بدون خلق پول انجام شد.
مسعود میرکاظمی رو زیکشنبه  در جلسه غیر علنی مجلس شورای اسلامی که درباره 
مسائل اقتصادی و بودجه ای در حال انجام است، اظهار داشت: دولت سیزدهم وارث 
بدهی های زیادی به بانک مرکزی، بانک ها، تأمین اجتماعی و صندوق توسعه ملی 
است که نتیجه وجود یک نظام بودجه نویسی اشتباه است و نباید این رویه ادامه پیدا 
کند. ما مدیریت و ساماندهی بدهی ها و مصارف را در اولویت خود قرار داده ایم. برای 

اولین بار در ماه گذشته پرداخت های دولت بدون خلق پول انجام شد.
میرکاظمی گفت: ضروری است که ساختار بودجه تغییر کند و این دلایلی دارد. 
اول اینکه تغییر ساختار بودجه یک دستور قانونی است و در تمامی اسناد بالادستی 
آمده و مورد تأکید رهبر معظم انقلاب است. دوم، عملکرد ضعیف اقتصادی کشور 
امروزه نتیجه چنین نظام بودجه نویسی اشتباهی است. رشد اقتصادی پایین، تورم 
بالا، سرمایه گذاری کم، همه و همه نتیجه نظام بودجه ریزی گذشته است.برای حل 

مشکلات کشور ضروری است که ساختار بودجه تغییر کند.
بودجه ۱۴۰۱ با کسری بسته نمی شود

معاون رئیس جمهوری افزود: چرا باید به رغم هزینه 2 هزار و 700 هزار میلیارد تومان، 
وضع کنونی اقتصاد اینگونه باشد. چرا باید اقتصاد از سال 1390 کوچکتر شده باشد. 

آیا با وجود چنین هزینه ای رشد اقتصادی 4 دهم درصدی شایسته است.
رئیس سازمان برنامه و بودجه اضافه کرد: امروز با مجلس شورای اسلامی توافق 
کردیم که ادامه روند گذشته به صلاح نیست و باید طرحی نو را در پیش بگیریم. دو ماه 
است که اصلاح ساختار بودجه آغاز شده و در سال 1401 از بودجه مبتنی بر ردیف به 
بودجه مبتنی بر برنامه عبور خواهیم کرد. بودجه 1401 به صورت مشترک بین مجلس 
و سازمان برنامه تدوین خواهد شد و گروه هایی برای انجام این کار مشخص شده اند، 

بودجه سال آینده باید ساده، قابل رصد، شفاف و قابل نظارت باشد.
وی اضافه کرد: همه دستگاه ها و استان ها، استانداران و فرمانداران در برابر منابع و 
مصارف بودجه مسئولیت دارند و باید پاسخگو باشند. اینکه مثل گذشته در استان های 
مختلف گفته شود به ما پول بدهید تا کار انجام دهیم دیگر کارساز نیست. بودجه مبتنی 
بر عملکرد خواهد بود. همچنین، باید سهم هر استان و هر دستگاهی در شاخص های 

اقتصاد کلان مشخص باشد.

یک کارشناس بازار سرمایه گفت: معاملات بازار سرمایه در نیمه دوم سال جاری 
مانند دوره های زمانی قبل با مسائلی مختلف مواجه است که از مهمترین آنها 
می توان به نوسانات نرخ ارز، قیمت گذاری دستوری، آینده مذاکرات برجامی، 

نگرانی فعالان بازار از کسری بودجه و احتمال افزایش نرخ بهره اشاره کرد.
علی جبل عاملی به نوسان ایجاد شده در معاملات اخیر بازار سهام اشاره کرد 
و افزود: اگر بخواهیم از دیدگاه یک ناظر، عملکرد دولت جدید در چند هفته 
اخیر مورد ارزیابی قرار دهیم باید گفت که بنابر گفته رییس جمهوری اقداماتی 
مانند افزایش سرعت واکسیناسیون کرونا، توجه به تنظیم بازار و مهار تورم جزو 
گام های اولیه برای حل مشکلات داخلی است که نشانه ای مثبت برای اهتمام رفع 
معضلات به شمار می رود و به نظر می رسد بازگشت رونق بازار سرمایه نیز در ادامه 

این مجموعه اقدامات رخ خواهد داد.
وی افزود: در این میان انتخاب افرادی از جنس بازار سرمایه در ارکان اقتصادی به 
خصوص بانک مرکزی نیز توانست امیدبخش فعالیت سرمایه گذاران باشد و زمینه 
تقویت امیدها را در ایجاد هماهنگی بین بازار پول و سرمایه بخصوص در مورد نحوه 

تأمین کسری بودجه و نرخ بهره ایجاد کند. 
این کارشناس بازار سرمایه خاطرنشان کرد: در سمت سیاست خارجی هم 
خوشبختانه شاهد حرکت در مسیر رفع مشکلات هستیم که می تواند زمینه ساز 

بازگشت آرامش به بازارها باشد.
نوسانات نرخ آزاد ارز و تأثیر روانی آن بر معاملات بورس

و  کرد  تاکید  سرمایه گذاران  بر  آن  روانی  تأثیر  و  ارز  آزاد  نرخ  نوسانات  به  وی 
گفت: موضوع مهمی که فعالان بازار سرمایه و تحلیلگران باید به آن توجه کنند، 
نرخ نیمایی است که مبنای محاسبات شرکت ها در سودآوری و تسعیر ارز در 

صورت های مالی قرار دارد. 
جبل عاملی ادامه داد: چنین مساله ای باعث شده است تا نرخ نیمایی در  فروش 
و صورت مالی شرکت ها قابل اهمیت باشند که عمدتا طی چند وقت اخیر صعودی 
بوده است و به نظر می رسد که این نرخ در حال کم کردن فاصله خود با نرخ ارز در 
بازار آزاد باشد؛ بنابراین سرمایه گذران نباید با نوسانات در نرخ آزاد ارز دچار تشویش 

شوند و اقدام به اتخاذ تصمیمات هیجانی در این بازار کنند.
تدریجی  حذف  همچنین  کرد:  خاطرنشان  سرمایه  بازار  کارشناس  این 
قیمت گذاری دستوری از صنایع که شروع آن با سیمان بود، در کنار حذف ارز 
4200 تومانی به شرط توجیه افکار عمومی، توجه به معیشت مردم و همکاری 

همه ارکان ها می تواند بهترین اتفاق در 6 ماهه دوم سال جاری برای شرکت های 
سودمحور در بازار باشد.

آینده مذاکرات و تاثیر آن بر مسیر معاملات بازار سهام
وی به آینده مذاکرات و تاثیر آن بر مسیر معاملات بازار سهام تاکید کرد و افزود: 
به نظر می رسد در مقطع فعلی طرفین در حال شناخت و ارزیابی یکدیگر باشند و 
مدتی طول خواهد کشید که بتوانند با همگرایی مذاکرات را آغاز کنند اما سیاست 
خارجی ایران سیگنال های تمایل به مذاکره را صادر کرده و بازار نیز این پیام را 

دریافت کرده است.
این کارشناس بازار سرمایه افزود: به نظر می رسد که افزایش نرخ جهانی نفت و 
پیش بینی از ادامه روند صعودی قیمت ها در کنار گشایش های بین المللی  منجر 

به کاهش کسری بودجه دولت شود.
وی نگرانی از افزایش نرخ بهره را دیگر موضوع  تهدیدکننده در روند معاملات 
بازار سهام دانست و افزود: نرخ بهره بین بانکی به حدود 19.35 درصد رسیده 
و سرمایه گذاران نگران این موضوع هستند که نرخ سپرده ها برای جبران کسری 
بانک ها نیز افزایش یابد و در کنار عدم رونق بازارهای موازی، سرمایه هایی که باید 
در بازار سرمایه صرف تأمین مالی شرکت ها و رونق اقتصاد شود روانه سپرده های 

بانکی شوند. 
جبل عاملی با تاکید بر اینکه بازار سهام  لحظه به لحظه در حال دنبال کردن 
نرخ ها است، گفت: توسعه انواع صندوق های سرمایه گذاری متناسب با ریسک 
افراد در این مقطع زمانی می تواند باعث نگهداری نقدینگی ها در بازار سرمایه 

شود.
انتشار گزارش های عملکرد ۶ ماهه شرکت ها در روزهای آینده 

این کارشناس بازار سرمایه به دیگر عامل تاثیرگذار در روند معاملات بازار سهام 
تاکید کرد و افزود: موضوع مهم دیگر که می تواند سر منشاء بسیاری از اتفاقات 
مهم بازار در ماه های آینده معاملات بازار باشد، انتشار گزارش های عملکرد 6 
ماهه شرکت ها در روزهای آینده است که انتظار می رود  این گزارش ها نشان دهنده 
بهبود عملکرد شرکت ها نسبت به دوره مشابه سال قبل و تداوم رشد سودآوری در 

نیمه دوم سال جاری باشند.
وی اظهار داشت: این امر در کنار تداوم رشد قیمت های جهانی کالاها بخصوص 
نفت، مشتقات آن و فلزات اساسی می تواند امیدها را به تداوم رشد بازار تقویت 
کند، این موضوع به خصوص در شرکت های گروه های پتروشیمی، سیمانی، 

معدنی و فلزات اساسی چشمگیرتر از سایر گروه ها خواهد بود.
جبل عاملی با اشاره به اینکه به دلیل تغییر متغیرها بخصوص جریان وروردی 
نقدینگی به بازار نباید در انتظار تجربه روند صعودی و نزولی بازار مشابه سال گذشته 
بود و رشد یا نزول پرسرعتی را برای بازار متصور باشیم، گفت:  امسال متعلق به 
شرکت های تحلیل پذیر و سود محور است، چرخش بین عرضه و تقاضا در صنایع 
و گروه های مختلف با توجه به شرایط رخ می دهد که این امر نشان از روند منطقی 

حرکت بازار خواهد داشت.

 در گفت و گو با یک یک کارشناس بازار سرمایه مطرح شد؛

 مشکلات پیش روی معاملات بورس در نیمه دوم سال 1400

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده 

اند:
1-رأی شماره 140060330002007315 مربوط به پرونده کلاسه 1399114430002002382 مربوط به تقاضای 
خانم فاطمه ماشی فرزند خداقلی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت52/40 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1955 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از علی افسر)م الف11342(
به  مربوط   1397114430002002143 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002006157 شماره  2-رأی 
تقاضای آقای سید محمد زمانی فرزند سید رضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
55/75مترمربع پلاک شماره فرعی از 1877/136 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 

طی سند قطعی صفحه 323 دفتر 627 ) الف11343(
به  مربوط   1399114430002002139 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021342 شماره  رأی   -3
تقاضای خانم صغرا درگاهی فرزند قربانعلی در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 114مترمربع پلاک شماره فرعی از1969اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل و سکینه شاکری)م الف11344(
به  مربوط   1399114430002001396 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002021340 شماره  رأی   -4
تقاضای آقای نادر عزیزی فرزند رحیم در قسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 114مترمربع پلاک شماره فرعی از1969اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از ابوالفضل و سکینه شاکری)م الف11345(
به  مربوط   1400114430002000221 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002008385 شماره  5-رأی   
تقاضای خانم زهرا رضائی فرد فرزند عیسی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 55 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 1852 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از سید احمد کروبی صفحه 112 دفتر 112)م الف11346(
به  مربوط   1399114430002001617 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002002101 شماره  6-رأی 
تقاضای خانم پروین قربانی فرزند محمد ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
72مترمربع پلاک شماره  فرعی از 2209 مکرر اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 3123 اصلی تبدیل شده 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید علی اکبر تولیتی صفحه 

116دفتر5 )م الف11347(
به  مربوط   1399114430002003024 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002007623 شماره  7-رأی 
تقاضای خانم الهه رضائی فرزند محمد رضا درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت54/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2393/1/299/380 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن زند صفحه 427 دفتر 384)م الف11349(
به  مربوط   1399114430002002682 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002007620 شماره  رأی   -8
تقاضای آقای اله رضا آقا جانی فرزند محمد علی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث 
بنا شده به مساحت54/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2393/1/299/380 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن زند صفحه 427 دفتر 384)م الف11350(
به  مربوط   1397114430002002239 کلاسه  پرونده  به  مربوط   139960330002005594 شماره  رأی   -9
تقاضای آقای یوسف غلامی شعبانی فرزند ابراهیم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت120مترمربع پلاک شماره 75 فرعی از 2173صلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی خریداری مع الواسطه از اصغر فرحناک ثبت دفتر 456 صفحه 307 )م الف11351(
به  مربوط  کلاسه 1399114430002000981  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002008104  10-رأی 
تقاضای خانم زلیخا علی زاده فرزند یونس در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
108/70 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1876/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

و خریداری مع الواسطه از سید علی پیر صالحی)م الف11363(
به  پرونده کلاسه 1400114430002000357 مربوط  به  11-رأی  شماره 140060330002010255 مربوط 
تقاضای آقای مسلم کاشانی فرزند مسیب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
1683مترمربع پلاک شماره فرعی از 2259/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از ایران و اقدس و مهین شهرت همگی بیگدلی )م الف11365(
به  مربوط  کلاسه 1400114430002000668  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002010348  12-رأی 
تقاضای آقای هادی حسینی کامیاب فرزند محسن درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 77/05 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2302/5 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از داود عزتی موحد صفحه 381 دفتر 329)م الف11366(
به  مربوط  کلاسه 1400114430002000355  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002010256  13-رأی 
تقاضای آقای ناصر خان زاده سراجی فرزند غلامرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 840/50مترمربع پلاک شماره فرعی از 2259/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 

نامه عادی و خریداری مع الواسطه از اقدس و مهین و ایران شهرت همگی بیگدلی )م الف11367(

به  مربوط  کلاسه 1399114430002003053  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002008086  14-رأی 
تقاضای آقای غلامرضا لطفی فرزند عزیز علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
120 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2300 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از فتحعلی پیری صفحه 547 دفتر 306 )م الف11368(
به  پرونده کلاسه 1399114430002002223 مربوط  به  15- رأی شماره 140060330002010434 مربوط 
تقاضای آقای حبیب اله احمدی فرزند محمود در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
140/20مترمربع پلاک شماره فرعی از 1854 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی 
طی سند قطعی صفحه 145 دفتر 112 بمیزان 60سهم و مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از سید احمد رضوی 
برقعی بمیزان 8 متر مربع صفحه 395 دفتر 395 و عباس رجبی عبدالرحمن لوئی بمیزان 72 صفحه 145 دفتر 112 )م 

الف11403(
مربوط   1400114430002000054 کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330002009102 شماره  رأی   -16
به تقاضای آقای عروجعلی فضل اللهی فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 78 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2302/2 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی و خریداری مع الواسطه از هادی وفایی نسبت به 70 سهم مشاع و روح اله یعقوبیان نسبت به 8 سهم مشاع ثبت دفاتر 

الکترونیکی 2338-1395 )م الف11404(
به  مربوط  کلاسه 1398114430002001933  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002010138  17-رأی 
تقاضای خانم جیران علی پور فرزند احمد  در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
80 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1947/23 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از سید حسن و سید محمود شمس الدینی وراث مرحوم سید حسین شمس الدینی صفحه 445 

دفتر 141)م الف11405(
به  مربوط  کلاسه 1399114430002002227  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002008012  18-رأی 
تقاضای آقای مسلم نوری فرزند علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 120 
مترمربع پلاک شماره فرعی از 2174 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 
مع الواسطه از محمود و محمد حسن و معصومه و ملوک و ملک خانم و محمد شهرت همگی صفاری وراث مرحوم بتول 

رضویان)م الف11406(
به  مربوط  کلاسه 1399114430002002818  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002009948  19-رأی 
تقاضای آقای عبداله حمیدی فرزند نصرت اله در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت66 
مترمربع پلاک شماره فرعی از2303 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از ابوالفضل جش لو صفحه 489 دفتر 667 )م الف11407(
به  مربوط  کلاسه 1399114430002000187  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002009157  20-رأی 
تقاضای آقای کاظم الیاسی فرزند محمد حسین در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
84/25 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2455 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از وراث احمد علوی صفحه 556 دفتر 22 )م الف11409(
به  مربوط  کلاسه 1399114430002001686  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002010169  21-رأی 
تقاضای خانم فاطمه یوسفی فرزند حسن در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
165/40 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2323 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از علی هندیانی)م الف11409(
به  مربوط  کلاسه 1400114430002000083  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002010250  22-رأی 
تقاضای آقای احمد حیدری ده نایبی فرزند علی اصغر در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 62 مترمربع پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2605 اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 2605/324 
اصلی تبدیل شده واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 513 دفتر 187 

)م الف11410(
به  مربوط  کلاسه 1400114430002000995  پرونده  به  مربوط  شماره 140060330002010779  23-رأی 
تقاضای آقای حسین چهرقانی بزچلوئی فرزند وهاب در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 144 مترمربع پلاک شماره فرعی از 1950/91 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی و خریداری مع الواسطه از حسین آقا گرامی پور صفحه 85 دفتر 194)م الف11411(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم 
تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰7/۱9 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۸/۰۴
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001003796 شماره  رای   -1
رضی  حسینعلی  آقای  تقاضای  به  مربوط   1400114430001000011
نتاج فرزند غلامعلی در ششدانگ به مساحت 126 مترمربع پلاک شماره 
10542/1اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

قطعی به شماره 72271 مورخ 75/12/23 دفترخانه 5 قم)م الف 11341(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140060330001003513 شماره  رای   -2

1400114430001000297 مربوط به تقاضای آقای نصیرعبدالحسینی 
فرزند هادی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 136/20 مترمربع 
پلاک شماره 11578/515 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره 
یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 590 صفحه 456 به موجب سند 

قطعی 24902 مورخ 1399/10/24 دفترخانه 74 قم)م الف 11348(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی 
به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول 

اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و 
ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم 
به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به 

دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و اقتصاد سرآمد(
تاریخ انتشار نوبت اول:۱۴۰۰/۰7/۱9 
تاریخ انتشارنوبت دوم:۱۴۰۰/۰۸/۰۴
رضا حسین خانی- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

  آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 
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ورزشی

مربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: الهلال حریف کوچکی نیست و ما هم همیشه 
ذهنیت برنده شدن داریم.

حمید مطهری درمورد سختی کار در تیم پرسپولیس اظهار داشت: در این نزدیک 
به دو سالی که در پرسپولیس هستم فوق العاده فشار زیاد و کارمان سخت بود. شاید 
برخی ها بگویند مربی جوانی هستم اما نزدیک به 16 سال تجربه در کار مربیگری 
دارم. در این دو سال کار فوق العاده سنگین بوده است زیرا مردم و هواداران توقعات 
زیادی دارند. احساس می کنم در این مدت خیلی موهایم به دلیل فشار کار سفید 

شد. واقعا کار سختی است . 
وی درباره اینکه به نظر می رسد فضای پر التهاب لیگ و فضای مجازی هم تا حدی 
مربیان را اذیت می کند، گفت: مربیان و عواملی که درگیر کار فوتبال هستند از لحاظ 
رفتار اجتماعی در زمین فوتبال و دیالوگ های مورد استفاده باید حرفه ای رفتار کنند. 
ما الگو هستیم و باید حواس مان جمع باشد. باید از رفتار و گفتار مان مراقبت کنیم 
زیرا جوان ها الگو می گیرند. فضا مقداری ملتهب است اما با رفتار حرفه ای تر این 

التهاب کمتر می شود.
مربی تیم پرسپولیس در پاسخ به این سوال که آیا برخی مربیان این مسائل را رعایت 
نمی کنند، توضیح داد: دوستان همه سعی شان را می کنند اما برخی مواقع اتفاقات 
خوبی نمی افتد. در کنفرانس ها و کنار زمین چمن مسائلی رخ می دهد که زیبنده 
مربیان ما نیست. ما مربیان ابتدا باید به عنوان معلم و سپس مربی کار خود را انجام 

بدهیم. کار ما خیلی مهم است و باید خیلی مراقب رفتارهای خود باشیم.
انداختن ناکامی گردن این و آن راه فرار خوبی است 

مطهری درباره اتهاماتی که در دو سال اخیر به تیم پرسپولیس زده شده است، 
عنوان کرد: این موضوع خیلی سطحی است و بارها درباره اش صحبت کردم. 
نتایج فوتبال در زمین رقم می خورد. آیا در آسیا هم کسی  تیم پرسپولیس را حمایت 
می کند؟ در اردیبهشت وقتی از نشست خبری دیدار پرسپولیس و الریان بیرون می 
آمدم لورن بلان، سرمربی حریف  که سرمربی تیم ملی فرانسه و پاریس سن ژرمن 
بوده است با من پس از کنفرانس صحبت کرد و گفت فارغ از نتایج تیمی پرسپولیس، 

فوتبالی که ارائه می دهید فراتر از آسیا است. 
وی افزود: باید منطقی باشیم و با کنار گذاشتن مسائل سطحی و کف خیابانی 
بزرگ تر فکر کنیم . باید خود را قوی کرده و ساختار باشگاه های خود را درست کنیم. 
انداختن ناکامی گردن این و آن راه فرار خوبی است. بیاییم قوی کار کنیم تا نتایج در 

رقابتی خوب و سالم رقم بخورد.
مربی تیم پرسپولیس درخصوص اینکه پس از جدایی برانکو ایوانکوویچ خیلی ها 
تصور می کردند این تیم قدرت خود را از دست بدهد اما خیلی از پیشکسوتان هم 
اعتقاد داشتند سرخ پوشان با کادرفنی فعلی خود زیباتر هم بازی می کنند، گفت: 
همه ما فرزندان پرسپولیس هستیم. از راس مجموعه یعنی یحیی گل محمدی تا 
افشین پیروانی، کریم باقری، داود فنایی و خودم سابقه بازی و مربیگری در این تیم را 
داریم. در زمان ورود به پرسپولیس هم با این فضا کامل آشنا بودیم. مربیان قبلی هم 

خیلی برای این تیم زحمت کشیدند.
مطهری خاطر نشان کرد: به عنوان یک پرسپولیسی قدرشناس برانکو و کالدرون 
هم هستیم اما کادر فعلی با یک برنامه ریزی خیلی خوب به پرسپولیس آمد. در اولین 

جلسه گل محمدی به بازیکنان گفت بچه ها هدف ما واقعا آسیا است و به حدی بزرگ 
فکر می کنیم که به فینال لیگ قهرمانان هم رسیدیم. وارد جزئیات نمی شوم که 

خیلی اتفاقات رخ داد اما پرسپولیس ثابت کرد شایسته قهرمانی است. 
وی ادامه داد: هرچند کسب مقام نایب قهرمانی هم کار کوچکی نبود و بچه ها فوق 
العاده زحمت کشیدند. از تک تک آنها تشکر می کنم. کار خیلی سختی بود اما خدا 
کمک کرد کار بزرگی با کسب دو قهرمانی لیگ برتر، یک قهرمانی سوپرجام و یک 

نایب قهرمانی آسیا کسب کنیم .
با وجود کسب  باشگاه  این  مالی  پرسپولیس درخصوص مشکلات  تیم  مربی 
افتخارات متعدد، پاسخ داد: چرا باید به عنوان مربی بهترین تیم ایران در چندین 
بزنم  اگر بخواهم درباره اش حرف  از مشکلات مالی صحبت کنم.  سال اخیر، 
مشکلات فراوانی داریم. از طرفی تک تک ما پیشنهادهای بهتر داریم که می تواند 
از لحاظ مالی خیلی برای ما بهتر باشد ولی واقعا با جان و دل ایستادیم و کار کردیم. 
روز گذشته هم دیدید گل محمدی دو سال دیگر قراردادش را تمدید کرد. هرچند 

پیشنهادهای خیلی بهتر وجود دارد.
مطهری تصریح کرد: نمی خواهم بازار گرمی کنم  اما در این دو سال شش پیشنهاد 
سرمربیگری داشتم که از لحاظ مالی برایم بهتر بود اما واقعا با جان و دل برای 

پرسپولیس کار کردم. نمی گویم کار بزرگی انجام داده ام زیرا وظیفه ام بوده و دوست 
داشتم با عشق و علاقه کار کردم . گروه و تیمم را دوست داشتم و صادقانه کنار هم کار 

کردیم  . به این موضوع هم افتخار می کنم.
الهلال تیم کوچکی نیست وقابل احترام است

وی در مورد اینکه پرسپولیس 24 مهر دیدار مهمی با الهلال عربستان در مرحله 
یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا دارد که می تواند در آن انتقام استقلال را هم 
بگیرد، پاسخ داد: دوست ندارم از لفظ انتقام در فوتبال استفاده کنیم. این حرف بین 
هواداران است اما فوتبال ورزشی  است که باید در آن با نهایت صادقانه رقابت کردن، 

سالم کارها را پیش برد. همیشه سعی کردیم اینگونه رفتار کنیم.
دستیار یحیی گل محمدی افزود: بازی الهلال برابر استقلال و دیدارهای قبل و 
بعد از آن مسابقه را دیدیم. این تیم برابر استقلال روز خیلی خوبی نداشت با وجود 
اینکه هزینه های وحشتناکی کرده و بازیکنان خارجی مثل موسی مارگا را جذب 
کرد یا پریرا را با 17 میلیون یورو از وست برومویچ انگلیس خرید. گومیس هم درون 
محوطه جریمه تمام کننده و فوق العاده است. تیم خیلی خوبی به ویژه در خط حمله 
دارد. خیلی می بینیم الهلال را کوچک می کنند اما واقعا اینگونه نیست زیرا تیم فایل 

احترامی است. 
مطهری در گفت و گو با برنامه سلام صبح به خیر شبکه سه گفت: با برنامه ریزی 
و آنالیزی که برای این مسابقه داشتیم به مصاف الهلال می رویم. ما هم پرسپولیس 
هستیم و همیشه گفته ام ذهن برنده خواه داریم. شاید هر تیمی با این قهرمانی های 
چندین سال اخیر ما اشباع می شد اما در پرسپولیس همه ما سیری ناپذیر دنبال مقام 

های دیگر هستیم. با وجود تمام مشکلات انشاءالله از سد الهلال هم می گذریم.
وی درمورد وضعیت مهدی عبدی، توضیح داد: در جلسه قبل از بازی دوستانه با 
سپاهان اتفاق خیلی کوچکی برای مچ پایش رخ داد. به همین دلیل ریسک نکردیم 
و بیشتر از 20-15 دقیقه به وی بازی ندادیم. مشکل خاصی ندارد. در یکی دو روز 

آتی ریکاوری اش می کنیم تا آماده دیدار با الهلال شود.
تیم ملی بازیکن محور است نه تاکتیک محور 

بازیکن اسبق تیم ملی امید درخصوص دیدار بعدی تیم ملی کشورمان برابر کره 
جنوبی پس از برتری برابر امارات گفت: به کادر و بازیکنان تیم ملی به دلیل کار 
بزرگ شان تبریک می گویم  ولی باید برخی نقاط ضعف خود را هم بپذیریم. مقابل 
امارات تیم خوبی نبودیم و قبلا هم گفته ام با وجود تلاش های کادرفنی تیم ملی که 
همه از عزیزان و دوستان ما هستند، بیشتر از اینکه تیم تاکتیک محور باشد بازیکن 

محور است و خیلی از مواقع کار تیم ملی را بازیکن جلو می برد.
مطهری افزود: نفرات خیلی خوبی در خط حمله داریم که کار را در می آورند. مقابل 
امارات شایستگی خود را نشان ندادیم و ساخت بازی از عقب را در تیم نمی دیدیم. 
به همین دلیل خیلی از زمان های بازی را رو به توپ های بلند می آوردیم.  حفظ 
توپ و خوب پیدا کردن همدیگر در زمین حریف در تیم ملی ما کم است  ولی برای 
این تیم آرزوی موفقیت ها دارم. امیدوارم مقابل کره جنوبی با رفع نقاط ضعف بازی 
خیلی خوبی را ببینیم. کره هم همیشه حریف قابل احترامی بوده است اما همیشه 
نشان داده ایم مرد روزهای سخت هستیم و تیم ما برابر این حریف نتایج خیلی خوبی 

گرفته است.

حمید مطهری: 

پرسپولیس با ذهنیت برنده  به مصاف الهلال می رود  قطعه 37 نام آوران بهشت معصومه)س(؛

نمادی ارزشمند ازورزشکاران سفرکرده قم
ایمان / رضا ملکی

انجمن  مسئول  والای  همت 
سید  قم  ورزش  پیشکسوتان 
جواد حسینی نژاد را می ستائیم 
که با اقدامی ارزشمند وبا تعامل 
ورزش  کل  اداره  با  شایسته 
وجوانان ونگاه درست مسئولان 
محترم شهرداری قم قطعه ای 
آرامستان بهشت  آبرومند را در 
معصومه)س(  برای طلایه داران 
نموده  فراهم  قم  ورزش  نامی 
ارزشمند  مکان  این  که  است 
بعنوان نمادی از ورزش قم وبه 
ورزشی  کرده  سفر  عزیزان  یاد 
که برای ورزش شهرشان افتخار 

آفرینند باشد.
مرحوم استاد فارغیان بزرگمرد 
بسکتبال قم و به نوعی پدر این 
رشته در ولایت اولین عزیز خاک شده در این قطعه میباشد که نامش و یادش همواره 

در اذهان بسکتبالیستهای قدیم جاودان مانده است.
به نظر میرسد مردان بسکتبال ما اگر سری به مزار این عزیز بزنند در پی ترمیم قبر 
شکسته استادشان حتما اقدام اصولی انجام خواهند شد .مرحوم ابراهیم فرجی 
بنیان گذار تیم پیروزی قم و از مدیران برجسته تیم پرافتخار سهیل نیز آرام در گوشه 

ای از قطعه نام آوران آرمیده است.
درکنارش عکس ناصر عرب زاده قهرمان پرافتخار دوچرخه سواری ولایت که در تیم 
ملی افتخارات بسیاری را برای دوچرخه سواری قم در برداشت خودنمایی مینماید.

استاد علی سلطانی از قهرمانان دوومیدانی و والیبال استان نیز با سیمائی جذاب 
حک شده روی سنگ قبر توجه را بخود جلب می نماید درکنارش مزار مرحوم گائینی 

از دبیران ورزش وقهرمانان خوب ورزشی استان قرار دارد.
مرحوم اکبرپرنیان از فوتبالیست های خوب تیم صنعت نفت قم و از دبیران حاذق 
و باتجربه آموزش و پرورش نیز در گوشه ای از این قطعه به خواب آرام فرورفته است 
ونهایتا دوعزیز سفرکرده ما اصغر زرگر و مهدی یگانه از خانواده بزرگ تیم خوب هلال 
احمر هستند که سفرشان ناباورانه بود و تزئین مزار پاکشان گلهائی است که روی آن 
قرار گرفته تا این دو عزیز دوست داشتنی که در فوتبال قم از چهره های ماندگار بودند 

اعتباری ویژه به قطعه نام آوران داده باشند.
برای عزیزان سفر کرده در قطعه 37 نام آوران از خداوند متعال آمرزش روحشان 
را طلب می نماییم وامیدداریم که دوستداران ورزش قم در حضورشان در آرامستان 
بهشت معصومه )س( سری هم به این قطعه بزنند و با قرائت فاتحه یادی ازاین عزیزان  

داشته باشند.

رییس هیات قایقرانی استان قم:

دوره استعدادیابی قایقرانی در قم
 برگزار می شود

 رییس هیات قایقرانی قم از برگزاری دوره استعدادیابی این رشته ورزشی طی 
روزهای 22 و 23 مهرماه سال جاری در استان خبر داد. 

مجید ولی روز یافزود: دوره استعدادیابی قایقرانی قرار بود تابستان سال جاری 
برگزار شود که به دلیل افزایش بیماری کرونا امکان برگزاری آن فراهم نشد و به همین 
منظور این طرح در روزهای پنجشنبه و جمعه این هفته در استخر شهدای دانش 

آموز شهرک قدس به صورت رایگان برگزار خواهد شد.
رییس هیات قایقرانی قم ادامه داد: در این دوره 192 ورزشکار ثبت نام کرده اند که 

از این تعداد 105 نفر در بخش بانوان و 87 نفر در بخش اقایان هستند.
شرکت  بهداشتی  های  دستورالعمل  رعایت  منظور  به  کرد:  خاطرنشان  ولی 
کنندگان در این دوره گروه بندی شده و از ساعت 8 صبح تا 15 بر اساس برنامه 

زمان بندی اعلام شده در طرح شرکت خواهند کرد.
به گفته وی، هیات قایقرانی در تلاش است تا بتواند برای برگزاری طرح در این دو 
روز امکان برگزاری در یک استخر دیگر را نیز فراهم نماید که در اینصورت ثبت نام 
نیز برای علاقه مندان که در دوره قبل موفق به ثبت نام نشده اند امکان حضور در 

طرح میسر شود.
وی در پایان یادآور: دوره استعدادیابی رشته ورزشی قایقرانی با مشارکت سازمان 
فرهنگی، هنری ورزشی شهرداری قم و جمعیت هلال احمر استان ترتیب خواهد 

یافت.
  

هیات بسکتبال قم اعلام کرد:

بسکتبالیست آمریکایی
 به تیم شیمیدر قم پیوست

مسابقات  در  بازی  سابقه  که  آمریکایی  فوروارد  زیگلر«  فرانکلین  »ارنست   
دانشگاه های آمریکا NCAA را در کارنامه حرفه ای خود دارد با امضای قراردادی 

یکساله به تیم شیمیدر قم پیوست. 
لیگ  بازی  فرانکلین همچنین سابقه  ارنست  قم،  بسکتبال  گزارش هیات  به 
کشورهای جمهوری چک، لوکزامبورگ، انگلستان، رومانی و فنلاند را در کارنامه 
دارد. قرارداد این بازیکن برای فصل جاری لیگ برتر بسکتبال امروز به ثبت رسید 
و وی این تیم را از شروع دور رفت مسابقات لیگ برتر باشگاه های کشور همراهی 
خواهد کرد. تیم بسکتبال شیمیدر قم در هفته نخست لیگ برتر بسکتبال ساعت 
17:30 روز  28 مهرماه سال جاری در تالار بسکتبال ورزشگاه آزادی به مصاف رعد 

پدافند هوایی خواهد رفت.
 

طی حکمی از سوی مدیرکل ورزش و جوانان استان قم ؛

رییس اداره ورزش و جوانان شهرستان 
جعفرآباد قم منصوب شد

 طی حکمی از سوی مدیرکل ورزش و جوانان استان قم رییس جدید اداره ورزش 
و جوانان شهرستان جعفرآباد قم منصوب شد. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان قم، حسن فلاح طی 
حکمی از سوی رسول منعم مدیر کل ورزش و جوانان استان به عنوان رییس اداره 

ورزش و جوانان شهرستان تاره تاسیس جعفرآباد قم معرفی و منصوب شد.
گفتنی است در این جلسه از زحمات امیر حسین شیخ به عنوان نماینده این اداره 

کل در شهرستان جعفرآباد، تقدیر و تشکر به عمل آمد.

سرمربی تیم باشگاهی رعد پدافند هوایی قم از سوی رئیس 
فدراسیون بدمینتون به عنوان مربی تیم ملی نوجوانان ایران 

معرفی و منصوب شد. 
با ابلاغ رسمی محمدرضا پوریا رئیس فدراسیون بدمینتون 
کشورمان، محمدرضا مطیع سرمربی تیم رعد پدافند هوایی 

قم به عنوان مربی تیم ملی بدمینتون نوجوانان منصوب شد، 
برتر  لیگ  قهرمان  سال 1399  در  را  قم  رعد  تیم  که  کسی 

باشگاه های کشور کرد.
محمدرضا مطیع متولد سال 1354 و کارمند رسمی پردیس 
ارشد  کارشناسی  تحصیلی  مدرک  با  تهران  دانشگاه  فارابی 
رشته  در  سال 1367  از  که  است  تهران  دانشگاه  از  حقوق 
بدمینتون فعالیت می کند و در دوران حرفه ای سابقه کسب 

عنوان قهرمانی در تمام ردهای سنی کشور را در کارنامه دارد.
دارای  ایران  نوجوانان  بدمینتون  ملی  تیم  جدید  مربی 
سابقه پنج سال عضویت تیم ملی کشورمان است و اعزام به 
بازی های آسیایی نیز در کارنامه عملکرد دوران حرفه ای وی 
دیده می شود، در حالی که مطیع به عنوان نخستین بازیکن از 

بدمینتون استان قم توانسته عنوان بین الملی نیز کسب کند.
مطیع که در سطح لیگ و پیکارهای قهرمانی کشور عناوین 
زیادی دارد، بعد از پایان دوران حضور حرفه ای خود در این رشته 
وارد عرصه مربیگری شد و سابقه سه سال فعالیت به عنوان 
کمک مربی و مربی در تیم ملی بزرگسالان را دارد، ضمن اینکه 
عنوان قهرمانی جام بین الملی دهه فجر نیز در کارنامه مربیگری 

وی به چشم می خورد.
مطیع در سال 1388 تیم بدمینتون قم را از مسابقات لیگ 
دسته اول باشگاه های کشور بعد از حدود 10 سال به لیگ برتر 
آورد و رقابت های سال 1399 لیگ برتر باشگاه های ایران نیز با 
تیم رعد پدافند هوایی قم به مقام قهرمانی این رقابت ها دست 
یافت تا نخستین مربی قمی باشد که قهرمانی لیگ برتر در 

کارنامه مربیگری وی ثبت شده است.
این مربی دارای مدارک بین المللی level one جهانی و شاتل 
تایم و مدرس بین المللی شاتل تایم است، ضمن اینکه به عنوان 
مدرس رسمی فدراسیون بدمینتون ایران و عضو کمیته های 
کارشناس  همچنین  و  تایم  شاتل  و  استعدادیابی   مربیان، 

حقوقی فدراسیون کشورمان نیز فعالیت می کند.
فصل  در  ایران  نوجوانان  بدمینتون  ملی  تیم  جدید  مربی 
1400 مسابقات لیگ برتر باشگاه های کشور همچنان هدایت 
تیم رعد پدافند هوایی قم را بر عهده دارد و تیمش به عنوان 
مدافع عنوان قهرمانی لیگ 99 برابر هفت رقیب دیگر حاضر 
در لیگ امسال باید 14 هفته به شکل رفت و برگشت به میدان 

برود.

با حکم رئیس فدراسیون بدمینتون ؛
سرمربی رعد قم هدایت تیم ملی نوجوانان برعهده گرفت

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱399۰۴۰3۰۰۱۱۰۰۴۱۶9/۱
بدینوسیله به امیرعباس قاسمی سورک نام پدر:ذبیح اله تاریخ تولد: 
شناسنامه:323  شماره   0384142321 ملی:  شماره   1351/10/28
بایگانی:  بشماره  کلاسه 139904030011004169/1  بدهکارپرونده 
9904463 که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد 
که برابر قرارداد بانکی شماره 9814906054،مورخ 1398/03/19 بین 
شما و بانک ملی مبلغ 611/431/748 ریال بابت اصل طلب و خسارت 
تاخیر بانضمام خسارت روزانه که تا روز تسویه به اصل بدهی اضافه میگردد 
بستانکار  پرداخت وجه  براثر عدم  که  باشید  بدهکار می  بانک مذکور  به 
درخواست صدور اجرائیه نموده پس از تشریفات قانونی اجرائیه صادر و 
بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد لذا طبق ماده 18 آئین نامه اجرائی 
مفاد اسناد رسمی به شما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ 
ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط همین یک نوبت در روزنامه چاپ و منتشر 
می گردد ظرف مدت 10 روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر 

اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه شما 
تعقیب خواهد شد. )م الف14534(

رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم-مهدی روزخوش
تاریخ انتشار :۱۴۰۰/۰7/۱9

-------------------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
قم  ثبت  دو  بخش  در  واقع  اصلی  شماره 1956/361/1510  پلاک  به 
)خیابان شهید علی دوست 20 متری باهنر کوی 13 پلاک 22( که بنام 
احد عزتی  فرزند تارویردی میباشد در حال حاضر در جریان ثبت می باشد 
که به علت عدم رعایت ماده 67 آئین نامه قانون ثبت)عدم رعایت فواصل 
آگهی و روز تحدید حدود( تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 
15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده 13 قانون 
تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و بنا به تقاضای 

تحدید   1400/07/11-2/14586 وارده  شماره  به  مذکور  مالک 
حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز سه شنبه مورخ 1400/8/18 

گردد  می  انجام  ملک  وقوع  محل  در  ظهر   12/30 الی   8/30 ساعت 
بدینوسیله به اطلاع مالکین و مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می 
رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند 
مهلت قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک 
ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت 
پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمناً طبق تبصره ماده واحده مصوب 
73/2/25 معترضین ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره 
ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز 

به این اداره ارائه نمایند./ن
 )م الف ۱۴535(
تاریخ انتشار آگهی:دو شنبه  ۱۴۰۰/۰7/۱9
عباس پور حسنی حجت آبادی-رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

قهرمان المپیک هم طلا گرفت؛

تاریخ سازی فرنگی کاران با ۴ طلا
محمدرضا گرایی دلاورمرد کشتی فرنگی و ستاره مسابقات پیکارهای جهانی در مبارزه فینال وزن 67 
کیلوگرم در اُسلو با شکست حریف روسی مدال طلای المپیک خود را تکرار کرد و چهارمین طلای تیم 

ملی را در این مسابقه ها بدست آورد. 
پیکارهای کشتی فرنگی قهرمانی سال 2021 جهان که از 15 مهر ماه آغاز شد، یکشنبه شب با شناخت 

تیم ها و نفرات برتر به کار خود پایان می دهد.
مبارزه های رده بندی و فینال سه وزن پایانی 63، 67 و 87 کیلوگرم از ساعت 19:30 روزیکشنبه به وقت 

تهران در سالن ورزشی جوردال آمفی شهر اُسلو پایتخت نروژ آغاز شد.
گرایی در دیدار فینال به مصاف نظیر عبدالله یف دارنده مدال نقره اروپا از روسیه یکبار دیگر با همان 
آرامش همیشگی و با نمایش گذاشتن فن کمر زیبا در تایم دوم در نهایت موفق شد حریف روسی خود را با 
نتیجه 5 بر 2 شکست دهد و مدال طلا بگیرد. این چهارمین طلای تیم ملی در پیکارهای جهانی 2021 

نروژ است.
فرنگی کار شیرازی تیم ملی و قهرمان المپیک پس از استراحت در دور اول در دور دوم در حالی که 6 بر 
یک از  تسوچیکا شیمویامادا قهرمان آسیا از ژاپن عقب بود با ضربه فنی و با نتیجه 6 بر 5 مقابل این حریف 
به پیروزی دست یافت و راهی مرحله یک چهارم نهایی شد. وی در این مرحله با نتیجه 10 بر صفر حسرت 
جعفراف از جمهوری آذربایجان را از پیش رو برداشت به مرحله نیمه نهایی راه یافت. وی در این مرحله در 
یک کشتی سخت و حساس با نتیجه 6 بر 6 مقابل راماز زوئیدزه دارنده مدال نقره زیر 23 سال جهان از 

گرجستان را از پیش رو برداشت و راهی دیدار فینال شد.
لحظاتی پیش میثم دلخانی در وزن 63 کیلوگرم سومین مدال طلای تیم ملی را در رقابت های قهرمانی 

جهان کسب کردند.
پیش تر در پایان مسابقات هفت وزن کشتی فرنگی، محمدهادی ساروی در وزن 97 کیلوگرم و علی اکبر 
یوسفی در وزن 130 کیلوگرم به مدال طلا و محمدعلی گرایی در وزن 77 کیلوگرم و پژمان پشتام در وزن 

82 کیلوگرم به مدال برنز دست یافتند.
این برای نخستین مرتبه در تاریخ حضور تیم ملی کشتی فرنگی در پیکارهای جهانی از 1961 یوکوهامای 
ژاپن تاکنون است که تیم ملی ضمن داشتن 4 فینالیست به 4 مدال طلا نیز دست پیدا می کند. پیش از 
این در سال 1969 ماردل پلاتا )آرژانتین( یک طلا و یک نقره توسط فیروز علیزاده و رحیم علی آبادی 

)مرحوم علیزاده نخستین مدال طلای کشتی فرنگی را گرفت(، 2005 بوداپست )مجارستان( یک طلا و 
یک نقره توسط حمید سوریان و علی اشکانی، 2010 مسکو )روسیه( 2 طلا از سوی حمید سوریان و امیر 
علی اکبری، 2011 استانبول )ترکیه( 2 طلا از سوی سعید عبدولی و امید نوروزی و یک برنز از سوی بشیر 
باباجان زاده، 2014 تاشکند )ازبکستان( 2 طلا از سوی حمید سوریان و امید نوروزی و 2 برنز از سوی 

افشین بیابانگرد و قاسم رضایی کسب شده بود.
ملی پوشان کشتی فرنگی کشورمان از نظر کسب مدال نیز در جهانی 2021 نروژ رکورد شکنی کردند و با 
کسب 6 مدال تاریخ ساز شدند. تیم ملی کشتی فرنگی 2 مرتبه در سال های 2009 هرنینگ دانمارک یک 

طلا و 3 برنز و در 2014 تاشکند نیز 4 مدال )2 طلا و 2 برنز( کسب کرده بودند.
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ظرفیت  اینکه  بیان  با  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  یک   
اگر  گفت:  شد،  مشخص  گذشته  انتخابات  در  اصولگرایان 
افراد متملق محدود نشود،  به  و پست های مختلف  نهادها 
شاهد عملکرد مثبتی از دولت خواهیم بود اشخاصی که در 
مواجهه با مسئولان بجای بیان اشکالات و مسائل و نقد و نظر، 

تملق کنند، مشکل ساز هستند.
سید محمود میرلوحی ، در خصوص تعامل اصلاح طلبان 
با حاکمیت، اظهار کرد: چرا باید هسته سختی دارای قدرت 
شکل بگیرد و برای بود و نبود اشخاص تصمیم گیری کند تا 
جایی که آقای ناطق نوری و لاریجانی را هم از قطار انقلاب 

پیاده کنیم.
هم  قوا  و  نهادها  برخی  با  وقتی  حتی  امروز  افزود:   وی 
مخالفت شود، توهین به کل نظام تلقی می کنند در حالی 
می خواهد  دلشان  کاری  هر  که  سالهاست  اصولگرایان  که 
انجام می دهند و هر پرونده ای که دوست دارند می بندند و هر 

پرونده اب را می خواهند باز می کنند.
 40 ماده  طبق  گفت:  ایران  اصلاحات  جبهه  عضو  این 
قانون مجازات جرائم نیروهای مسلح، ورود به مسائل سیاسی 

هیچ  و  است  ممنوع  دفاعی  نهادهای  توسط  انتخاباتی  و 
اما  گیرد.  صورت  نهادها  این  سوی  از  نباید  موضع گیری 
متاسفانه شاهد هستیم که برخی از این افراد به تمامی جزئیات 
مسائل سیاسی ورود می کنند ولی هرگونه مخالفتی با این 

نهادها شود، مخالفت با کل نظام تلقی می شود.
کناره گیری و قهر کردن چاره مسائل امروز نیست

این فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: حتی شاهد بودیم که 
دو دستگی بین یکی از نهادها ایجاد شده بود اما اصلاح طلبان 
سکوت کردند که البته اصلاح طلبانی که در خصوص انتخابات 
نتیجه ای عایدشان نشد.  و  آمدند هم حاصل  1400 کوتاه 
فلسفه  طرف  یک  از  اصلاح طلبان  که  است  این  واقعیت 
وجودی شان اقتضاء می کند در میدان بمانند و مطالبات مردم 
را بشناسند و دسته بندی کنند و همچنین  واقعیت دیگری که 
نمی توان آن را نادیده گرفت یکدست شدن قدرت در کشور 
است. باید راه حلی برای این موضوع پیدا کرد؛ باید گفت وگو 
کرد و تعامل را در اولویت قرار داد همچنین از همه ظرفیت های 
موجود در قانون انتخابات استفاده کرد. کناره گیری و قهر کردن 
چاره مسائل امروز و به نفع مردم نیست. بنابراین اصلاح طلبان 

با مجموع شرایطی که هست بهتر است به جامعه بازگردند و 
روابطشان را با مردم تقویت کنند. میرلوحی ادامه داد: امروز 
ظاهراً قوه مجریه و قوه قضاییه علاقمند به شنیدن نظرات و 
پیشنهادات بخش های مختلف جامعه و اصلاح طلبان هستند. 
اگر توصیه ها و وعده هایی که آقای رییسی در زمان انتخابات 
دادند، محقق شود بسیار موثر خواهد بود. ما این کار را در 
دولت اصلاحات انجام دادیم و می دانیم که اگر این اتفاق بیفتد 
چقدر به سود کشور، مردم و نظام خواهد بود. وی اضافه کرد: 
اگر نهادها و پست های مختلف به افراد متملق محدود نشود، 
شاهد عملکرد مثبتی از دولت خواهیم بود اشخاصی که در 
مواجهه با مسئولان بجای بیان اشکالات و مسائل و نقد و نظر، 

تملق کنند، مشکل ساز هستند.
اصلاح طلبان باید روابط شان با مردم را تقویت کنند 

این عضو سابق شورای شهر تهران در گفت وگو با ایلنا تأکید 
که  جریانی  یک  عنوان  به  اصلاحات  و  اصلاح طلبان  کرد: 
دارای اندیشه ها و دیدگاه های معینی است و در بزنگاه ها به 
خصوص دهه اخیر نشان داده اند که با مردم میانه خوبی دارند 
با در نظرگرفتن همه شرایط، محدودیت ها و موانع و مشکلات 

همچنان ثابت می کنند که دلسوز انقلاب  و کشور هستند. به 
نظر می رسد هسته سخت قدرت همچون سال 76 و 96 که 
مجبور شد واقعیت ها را بپذیرد باز هم واقعیت را بپذیرد اما اگر 
این چنین نباشد و نتوانند با مردم ارتباط برقرار کنند، باید نگران 
گذشته  انتخابات  در  اصولگرایان  ظرفیت  چون  بود؛  کشور 
مشخص شد. به خصوص در انتخابات 98 و 1400 شاهد 
بودیم که ظرف اصولگرایی محدود بود و اگر مردم از اصلاحات 
فاصله بگیرند، آرای آنها به صندوق اصولگرایی نمی رود. وی 
افزود: امروز شاهد هستیم هر چقدر از این دو جناح آراء کسر 
شود، به جایی سرریز می شود که مخالف نظام و قانون اساسی 
است. متاسفانه شرایط کشور به گونه ای است که انتظارات، 
مطالبات و توقعات فراوانی پاسخ داده نشده و در سال های 
اخیر هم مشکلات اقتصادی، اشتغال و حاشیه نشینی ایجاد 
شده بنابراین اگر این مسائل حل و فصل نشود، شاهد اتفاقات 
جدیدی خواهیم بود و هیچگونه عقد اخوتی با هیچ دولتی 
بسته نشده است. حکومت ها اگر بخواهند دوام و بقا داشته 
باشند باید به نیازهای مردم توجه داشته باشند و حقوق مردم 

را به رسمیت بشناسند.

سید محمود میرلوحی: 
دولت مراقب باشد پست های مختلف به افراد متملق محدود نشود

پیرمحمد ملازهی:
 افغانستان ظرفیت این را دارد که تا سطح جنگ داخلی پیش برود 

 یک کارشناس مسائل افغانستان با تأکید بر اینکه افغانستان 
ظرفیت این را دارد که تا سطح جنگ داخلی پیش برود، گفت: باید 
یک انقلاب فکری درون طالبان به وجود بیاید و حاضر شوند تمامی 
گروه های قومی و مذهبی را به رسمیت بشناسند و آنها را هم در 
قدرت شریک کنند؛ که خود مردم از امنیت پاسداری کنند. الآن، 
به خصوص در مناطق قومی غیر پشتون، مردم تمایلی به کمک 
به طالبان برای حفظ امنیت ندارند. گروه های رادیکال اسلامی از 
همین فضا استفاده می کنند و سعی می کنند که اوضاع را متشنج 

نگه دارند تا فضا برای خود آنها باز شود.
مشروح گفت و گوی جماران با پیرمحمد ملازهی را در ادامه می 

خوانید:
تحلیل شما از انفجار اخیر در قندوز افغانستان چیست؟ به 

نظر شما چه کسانی در این انفجار دست داشته اند؟
داعش مسئولیت این انفجار را پذیرفته و حتی اسم فردی که 
در  این  بنابر  است.  کرده  اعلام  داد،  انجام  را  انتحاری  عملیات 
اینکه داعش یا گروه های وابسته به داعش این کار را انجام داده 
اند نمی شود تردید زیادی روا داشت. ولی بحث این است که چرا 
این عملیات به این شکل انجام می شود؟ اگر بخواهیم واقع بینانه 
قضاوت کنیم، باید به سیاست های کلی برگردیک که داعش در 
عراق و سوریه پیگیری می کرد و در پاکستان و افغانستان دارد 

پیگیری می کند.
که  بیاورد  وجود  به  را  فضایی  بتواند  اگر  کند  می  فکر  داعش 
نوعی جنگ شیعه و سنی در افغانستان شکل بگیرد، یعنی جنگ 
مذهبی را در آنجا تحریک کند، در آن فضای متشنج امکان حضور و 
گسترش فعالیت های داعش هم در افغانستان به وجود می آید. اما 
خود شیعه و اهل سنت افغانستان باید بر اساس زندگی مسالمت 
آمیزی که در طول تاریخ داشته اند با هم همکاری کنند و تا جایی 
که می توانند تسلیم این نوع توطئه ها نشوند و تا اینجا هم واقعیت 
این است که به رغم چندین عملیاتی که علیه شیعیان انجام شده، 
رهبران شیعیان افغانستان این امر را متوجه اهل سنت نکرده اند 
و اهل سنت هم سعی کرده اند در کنار علمای شیعه قرار بگیرند 
و کنفرانس های مشترکی تشکیل بدهند و این مسأله را محکوم 

کنند. بنابر این به نظرم در افغانستان زمینه تاریخی برای درگیری 
شیعه و سنی وجود ندارد ولی یکی از اهداف داعش در این نوع 

عملیات ها می تواند این مسأله باشد.
 بخشی از نیروهایی که تحت عنوان داعش عمل می کنند 

نیروهای طالبان هستند
 داعش به افغانستان کمک کرد که بر افغانستان مسلط شود اما 
الآن عملا این اقدام آنها به نوعی طالبان را به چالش می کشد، نظر 

شما در این خصوص چیست؟
واقعیت این است که بخشی از نیروهایی که الآن تحت عنوان 
داعش عمل می کنند نیروهای طالبان هستند. یعنی یا نیروهایی 
هستند که از طالبان بعد از انجام مذاکره با آمریکا ناراضی بودند و 
فرمانده هایی هستند این خط را قبول نداشتند و از طالبان جدا 
شدند و به داعش پیوستند، و یا نیروهایی قومی تاجیک، ازبک، 
اویغور و چچن و جمعیت اسلامی اندونزی، مالزی و شبه قاره هند 
هستند و درست است که با طالبان همکاری کرده اند تا قدرت را 
به دست بگیرد ولی الزاما خط مشی طالبان را قبول ندارند. اینها 
معتقدند باید خلافت خراسان ایجاد شود و طالبان را فقط یک 
امارت آن می دانند و معتقدند بقیه کشورهای اسلامی هم باید 
تبدیل به امارت شوند، به تسلط اینها در بیایند و بعد ادغام امارت ها 

خلافت اسلامی را تشکیل بدهد.
ایدئولوژی  یک  اسلامی  رادیکال  های  گروه  با  طالبان   

مشترک دارند
 بنابر این طالبان با گروه های رادیکال اسلامی یک ایدئولوژی 
مشترک دارند ولی به لحاظ سیاسی، طالبان مدعی هستند که 
آنها اسلامی کردن  فقط در افغانستان عمل می کنند و هدف 
از  خارج  اینکه  خصوص  در  ندارند  ادعایی  است،  افغانستان 
افغانستان عمل کنند و یک گروه بومی هستند. ولی داعش ادعای 
نقطه  این  دارد.  اسلامی  کشورهای  کل  در  اسلامی«  »خلافت 

اختلاف طالبان و افغانستان است.
مسأله دوم این است که ظاهرا داعش در نظر دارد در دو منطقه 
از افغانستان تسلط ارضی و زمینی داشته باشد؛ یکی ننگرهار و 
دیگری بدخشان در شمال است. اما این مخدوش کردن حاکمیت 

ملی افغانستان است و طالبان زیر بار این مسأله نمی رود. جاهایی 
هم که داعش تلاش کرده به تصرف خود درآورد، طالبان مقاومت 
کرده و حتی درگیری نظامی پیش آمده و کشتار هم راه افتاده 
است. به نظر من این دو مسأله مهم هستند و در مناسبات آینده 

داعش و طالبان هم می توانند تأثیرات خودشان را داشته باشند.
ناامن کردن   نقش کشورهای بیگانه، از جمله آمریکا، در 

افغانستان چیست؟
اگر اطلاعاتی که روس ها منتشر کرده اند واقعا درست باشد، 
انتقال داعش به افغانستان از دو مسیر صورت گرفته است. یکی 
اینکه از طریق هوایی، احتمالا به کمک ترکیه، از سوریه و عراق 
نیروهای قومی ازبک، تاجیک، چچن و اویغور را بعد از شکست 
داعش در خاورمیانه به منطقه بدخشان منتقل شده اند. مسیر 
دیگری را دولت قبلی افغانستان، یعنی اشرف غنی و به خصوص 
آقای محب، مطرح می کردند که پاکستان داعش را وارد ننگرهار و 
منطقه هم مرز با مناطق قبایلی پاکستان کرده است. البته در حد 

ادعاهای اشرف غنی و محب است.
ها  آمریکایی  صورت،  آن  در  باشد،  درست  اطلاعات  این  اگر 
اهداف بلند مدت تری دارند برای اینکه حداقل فضا را وارد نیروهای 
اسلامی اندونزی، مالزی، چچن و اویغور که به داعش پیوسته اند 
باز کنند تا وارد کشورهای خودشان شوند و در حوزه امنیت روسیه 
مشکلاتی ایجاد کنند و یا ایالت سین کیانگ که چین با طالبان وارد 
مذاکرات جدی شده و مورد استخراج منابع زیرزمینی افغانستان که 
چینی ها حاضر هستند این کار را انجام بدهند ولی در ازای آن می 
خواهند طالبان جلوی نهضت ترکستان شرقی اویغورها را بگیرد. 
یکی از  دلایل نزدیکی روس ها به طالبان هم همین نگرانی است 
که ممکن است داعش با آمریکایی ها به تفاهم برسند و مشکلات 
امنیتی در منطقه ایجاد کنند. به نظر من در مرزهای شرقی ایران 
هم این نگرانی وجود دارد. در هر حال در مناسبات و رقابت هایی 
که بین چین و روسیه از یک طرف و آمریکا و اروپا از طرف دیگر 
همچنان در افغانستان وجود دارد، علی رغم اینکه ظاهرا نیروهای 
آمریکایی از افغانستان خارج شده اند، نگرانی هایی به وجود آورده 
که ممکن است داعش با آمریکایی ها بر سر این مسائل معامله 

پشت پرده ای هم کرده باشد. 
امنیت افغانستان مسأله بسیار پیچیده ای است

 با توجه به جمیع این مسائل و اینکه ادعای اولیه طالبان 
آوردن امنیت به افغانستان بود، به نظر شما در نهایت طالبان 

موفق می شود امنیت را به افغانستان بیاورد؟
امنیت افغانستان مسأله بسیار پیچیده ای است. درست است 
که طالبان الآن قدرت را در دست گرفته ولی طالبان تنها گروه 
مسلحی نبوده که علیه دولت قبل و آمریکایی ها وارد جنگ شدند. 
حدود 20 گروه مسلمان در افغانستان بودند که حجم و بزرگی یا 
کوچکی آنها خیلی مسأله نیست ولی به هر حال سلاح دست 
گرفته اند و جنگیده اند و در مناطق قومی و قبیله ای خودشان 

نفوذ دارند.
بنابر این ساده نیست که طالبان تصمیم بگیرند در مدت کوتاهی 
امنیت را برقرار کنند. به خصوص که بخشی از طالبان به داعش 
پیوسته اند و بخشی از حاکمیت فعلی که شبکه حقانی باشد و کابل 

را در اختیار گرفته و نیروی امنیتی و نظامی دارد، آنها هم با داعش 
نزدیک هستند. یعنی این طوری نیست که فقط شورای کویته در 
این قضیه تصمیم گیر باشد. ممکن است شورای کویته بخواهد 
هرچه زودتر امنیت برقرار شود تا بتواند قدرت خودش را تثبیت 
کند و شرایطی فراهم کند که با شناسایی بین المللی روبرو شود 
و مسائل اقتصادی را از طریق تضمین امنیت راه اندازی کند. ولی 
دیگران خیلی با این شورا هماهنگ نیستند. بنابر این افغانستان 
حتی ظرفیت این را دارد که تا سطح جنگ داخلی پیش برود. مگر 
اینکه واقعا یک انقلاب فکری درون طالبان به وجود بیاید و حاضر 
شوند تمامی گروه های قومی و مذهبی را به رسمیت بشناسند و 
آنها را هم در قدرت شریک کنند؛ که خود مردم از امنیت پاسداری 
کنند. الآن، به خصوص در مناطق قومی غیر پشتون، مردم تمایلی 
به کمک به طالبان برای حفظ امنیت ندارند. گروه های رادیکال 
اسلامی از همین فضا استفاده می کنند و سعی می کنند که 

اوضاع را متشنج نگه دارند تا فضا برای خود آنها باز شود.

تحریف آشکار جملات ظریف توسط برخی مخالفان سرسخت برجام؛

آنچه که ظریف درباره برجام گفت و آنچه 
که منتقدانش منتشر کردند!

چند شب پیش محمدجواد ظریف، وزیر امور خارجه پیشین کشورمان، در 
یک گفت وگو در شبکه  اجتماعی صوت محور کلاب هاوس، جملاتی گفت که 
مخالفان برجام را پس از هفته ها، دوباره در سطح رسانه ها و شبکه های اجتماعی 

فعال کرد. 
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، ظریف در جریان این نشست مجازی و در 
پاسخ به سوالی در خصوص به کار رفتن عبارت Suspend یا تعلیق در متن برجام 
گفت: »من در مجلس گفتم که در برجام کلمه suspention نیست و این اشتباه 
از من بود و دلیل این مساله هم این نیست که من برجام را نخوانده باشم. ما به 
همه دوستانی که ضمائم برجام را مذاکره می کردند دستورالعمل داده بودیم که از 
برخی عبارات استفاده نشود. در لحظات آخری که ضمائم برجام در حال مذاکره 
بود نماینده اروپا گفته بود ما تحریم های ایران را بر می داریم و لغو می کنیم اما 
تصمیمات اتحادیه اروپا که شامل چیزهای دیگر است را تا زمانی که کل تحریم ها 
اینجا بود که برای این مورد که به آمریکا  برداشته شود، نمی توانیم برداریم. 
هم ربطی نداشت و در مورد اروپا بود و آن هم نه برای تحریم های کنونی بلکه 
تحریم هایی که بعدا قرار بود برداشته شود 4 یا 3 بار کلمه suspend در ضمیمه 
استفاده شده بود و این را مذاکره کننده ما که ریز این مسائل را بحث می کرد در 

لحظاتی که اضافه شد به ما اطلاع نداده بود.«
پس از بیان این اظهارات از سوی ظریف، یکی از کاربران توییتر که به مخالفت 
با برجام و تیم مذاکره کننده قبلی شهره است، با تحریف آشکار جملات ظریف، 
مدعی شد که او اعتراف کرده متن برجام را نخوانده است. پس از این کاربر نیز 
توپخانه حمله کمپینی کاربران و رسانه های منتسب به یک جناح خاص علیه 
برجام فعال شد و اظهارات ظریف به شکل تحریف شده و با تیترهای غیرمنصفانه 
و نادرست به شکل گسترده ای منتشر شد. در این باره نکات ذیل حائز اهمیت 

است؛ 
یک- چنانکه از صورت دقیق اظهارات ظریف پیداست و در پایان صراحتا نیز 
آن را به زبان آورده است، او این اظهارات را در حقیقت برای اثبات اینکه متن 
برجام را کامل و دقیق خوانده، به زبان آورده است. عجیب اینکه همین اظهارات 
را با تحریف آشکار، چنان بازنمایی کرده  و مدعی شده اند که ظریف اعتراف کرده 

برجام را نخوانده است. 
دو- روشن است که آنچه ظریف درباره کلمه تعلیق به زبان آورده، نه درباره متن 
برجام و تحریم های هسته ای که درباره یکی از ضمایم برجام و تصمیمات سیاسی 
اتحادیه اروپا بوده است. کلمه تعلیق صرفا ضمیمه شماره پنج برجام چهار بار به 
کار رفته و چنانکه خود ظریف به شکل روشنی توضیح داده اما مخالفان عامدانه 
آن را منعکس نمی کنند، استفاده از این کلمه صرفا ناظر به تصمیمات سیاسی 
اتحادیه اروپا بوده است. این یعنی عبارت مورد نظر بر خلاف آنچه ادعا شده 
ارتباطی با تحریم های هسته ای آمریکا و اروپا نداشته و استفاده از آن به این معنا 
نیست که در برجام ایران نه بر سر لغو که بر سر تعلیق تحریم ها توافق کرده است. 
سه- جالب اینکه ظریف همین جملات را عینا چند ماه پیش در مصاحبه با 
سایت انتخاب به زبان آورده بود که ویدئوی آن همین الان هم در فضای مجازی 
در دسترس است. با این حال پس از تکرار این اظهارات از سوی ظریف، برخی 
کاربران شبکه های اجتماعی و رسانه ها آن را با تحریف به عنوان اعتراف جدید 
ظریف بازنمایی و چنان وانمود کردند که گویی برای اولین بار از سوی وزیر سابق 

امور خارجه مطرح شده است. 
چهار – حیرت انگیز اینکه تخریب دستاوردهای دستگاه دیپلماسی کشور و 
برجام بعضا از سوی کسانی صورت گرفته که مسئولیت های رسمی همچون 
نمایندگی مجلس دارند و در چنین جایگاهی تفسیری از برجام ارائه می دهند 
که نه تنها از جانب طرف مقابل قابل بهره برداری است، بلکه وزیر امور خارجه 
محترم و تیم مذاکره کننده جدید را نیز در تلاش شان برای احیای برجام دچار 
مشکل می سازد. این افراد متاسفانه با انگیزه های سیاسی و جناحی، با نقل قول 
غلط از وزیر امور خارجه سابق کشور، چنان تفسیر زیان باری از برجام را ترویج 
می کنند که حتی از سوی سرسخت ترین مخالفان آمریکایی برجام نیز تا کنون 

انجام نشده است.

تحلیلگر مسائل عراق، شانس گروه های مقاومت را برای پیروزی در انتخابات 
پارلمانی عراق بالا ارزیابی کرد و گفت: اگر جریان های نزدیک به مقاومت اکثریت 
را به دست بگیرند مصوبه اخراج نیروهای بیگانه را اجرایی می کنند بنابراین آمریکا 

همه توان خود را به میدان آورده است. 
امیر موسوی در گفت وگو با ایرنا درباره آرایش انتخابات پارلمانی عراق، گفت: 
»جریان صدر« به رهبری مقتدا صدر، ائتلاف »دولت قانون« به رهبری نوری 
مالکی، ائتلاف »فتح« به رهبری هادی عامری و ائتلاف »جنبش حقوق« به 
رهبری حسین مونس از جمله ائتلاف های مهم در انتخابات سراسری امروز عراق 

است.
کارشناس مسائل غرب آسیا افزود: ائتلاف »فتح« و ائتلاف »جنبش حقوق« با 
شعار پشتیبانی از حشدالشعبی، تبعیت از مرجعیت و همکاری با ایران و حمایت 
از انتفاضه مردم فلسطین در انتخابات حضور دارند. ائتلاف »دولت قانون« هم در 
کنار شعارهای ائتلاف »فتح« و ائتلاف »جنبش حقوق« بر ایجاد توازن منطقه ای 

در ارتباط با دیگر قدرت های منطقه ای و بین المللی تاکید دارد.
موسوی با اشاره به انجام رای گیری نیروهای نظامی و امنیتی عراق در کنار نتایج 
منتشر شده برخی نظرسنجی ها گفت: گزارش های میدانی حاکی از گرایش 
ائتلاف »دولت قانون«،  یعنی  به سمت گروه های مقاومت  بیشتر مردم عراق 

ائتلاف »فتح« و ائتلاف »جنبش حقوق« است.
وی، انتخابات امروز عراق را تاریخی و سرنوشت ساز ارزیابی کرد و گفت: بیانیه 
مرجعیت عراق از جمله حضرت آیت الله سیستانی در افزایش مشارکت مردم 
به نفع گروه های مقاومت موثر است. آیت الله سید کاظم حائری هم به تازگی 

بیانیه دادند و خصوصیاتی را برای گروه اصلح بیان کردند که این خصوصیات با 
ویژگی  گروه های مقاومت همخوانی دارد و اخراج نیروهای بیگانه از عراق یکی از 
خصوصیات است. بیانیه مرجعیت می تواند افزایش مشارکت و در نتیجه افزایش 

شانس گروه های مقاومت را در پی داشته باشد و به نفع »جریان صدر« نیست.
حامیان صدر نسبت مشخصی از آرا را دارند

از  نسبت مشخصی  با  را گروهی خاص  موسوی، طرفداران »جریان صدر« 
رای دهندگان ارزیابی کرد و افزود: بیانیه های مرجعیت عراق، احتمال افزایش 
مشارکت تا 55 درصد را بالا برد که این موضوع، شانس پیروزی صدر را کاهش 
داد. در عین حال، اگر صدر اکثریت را در پارلمان به دست آورد نخست وزیر از این 
جریان سیاسی خواهد بود و در صورت تحقق شعار این گروه برای کسب 100 

کرسی پارلمانی، تشکیل دولت از سوی گروه های مقاومت سخت خواهد بود.
این تحلیلگر ارشد مسائل عراق از ائتلاف مقتدا صدر با عمار حکیم رهبر جریان 
»حکمت ملی« و حیدر العبادی رهبر جریان »النصر« خبر داد و گفت: »جریان 
صدر« در دولت های گذشته حضور آشکاری در قدرت نداشته و این موضوع باعث 
شده که او بتواند همه مشکلات و فسادها را به گروه های رقیب نسبت دهد و روی 
این موضوع برای جلب آرای مردمی مانور دهد. در عین حال، به دلیل تسلط صدر 
بر بانک مرکزی، وزارت بهداشت و وزارت برق عراق، جریان های رقیب هم او  را 
متهم به کم کاری می کنند. دولت مصطفی الکاظمی نخست وزیر کنونی عراق 
نیز به »جریان صدر« منتسب است و ناتوانی در بهبود اوضاع در یک سال و نیم 

گذشته از دیگر پاشنه آشیل های او است.
وی، ائتلاف »دولت قانون« را به دلیل خدمات دولت نوری مالکی به مردم در 

گذشته دارای وضعیت خوبی ارزیابی کرد و افزود: دولت مالکی دستاوردهای 
مهمی مخصوصا در چهار سال اول داشت و نیروهای مسلح را تقویت کرد و به مردم 
خانه و زمین داد و حقوق ها را بالا برد. حقوق زندانیان و خانواده های شهیدان 
زمان رژیم بعث را پرداخت کرد و اموال مصادره شده را به آنها برگرداند و تاکید بر 

دستاوردهای گذشته از جمله شعارهای انتخاباتی ائتلاف »دولت قانون« است.
آمریکا نگران پیروزی مقاومت در انتخابات پارلمانی عراق است

موسوی، »ائتلاف حقوق« وابسته به »کتائب حزب الله« را از گروه های سیاسی 
خوشنام و قوی در این انتخابات ارزیابی کرد و گفت: ائتلاف »دولت قانون«، 
ائتلاف »فتح« و ائتلاف »جنبش حقوق« که به گروه های حامی مقاومت معروف 
هستند و می توانند یک گروه پارلمانی بزرگ تشکیل دهند و نخست وزیر آینده 
عراق را انتخاب کنند. در عین حال، اگر صدر بالاتر از 40 کرسی پارلمانی به دست 
آورد می تواند روی گروهی که می خواهد دولت تشکیل دهد فشار بیاورد و اگر50 

تا 55 کرسی را به دست آورد می تواند دولت را تشکیل دهد.
وی با بیان اینکه پیش بینی ها حاکی از بالا بودن شانس گروه های مقاومت برای 
پیروزی در انتخابات است، خاطرنشان کرد: اگر جریان های نزدیک به مقاومت 
عراق در پارلمان اکثریت را به دست بگیرند می توانند مصوبه پارلمان قبلی برای 
اخراج نیروهای بیگانه را اجرایی کنند. به همین دلیل، آمریکایی ها همه توان 
خود را برای جلوگیری از پیروزی این جریان ها به میدان آورده اند. امارات متحده 
عربی، عربستان و صهیونیست ها هم خیلی روی انتخابات امروز سرمایه گذاری 
کرده اند. صهیونیست ها با نام های مستعار حتی در نجف و کربلا دفتر ایجاد کرده 
و کنفرانس سازش در اربیل مقدمه تقویت حضور آنها در عراق بود. ماهواره های 
عربی داخلی و خارجی همه علیه نوری مالکی و دیگر جریان های نزدیک به 
مقاومت تبلیغ می کنند و طوری وانمود می کنند که اگر دیگران رای بیاورند عراق 

بهشت خواهد شد.
عراقی ها فداکاری جریان مقاومت را از یاد نبرده اند

موسوی، نسبت به نقش امارات در برگزاری انتخابات الکترونیک در عراق ابراز 
نگرانی کرد و گفت: قیس الخزعلی دبیر کل جنبش عصائب اهل الحق هم 
هشدار داد نتایج انتخابات را تایید نمی کنیم مگر اینکه با رای گیری کاغذی 
مطابقت داشته باشد. اعلام انتقال برخی صندوق های اخذ رای از مکان های 
اعلامی قبلی به مکان های جدید از سوی نخست وزیری عراق نیز نگرانی هایی را 

در میان گروه های مقاومت ایجاد کرده است.
این کارشناس مسائل راهبردی در عین حال، مردم عراق را حامی مرجعیت 
و حشدالشعبی ارزیابی کرد و گفت: مردم تجربه تلخ حضور گروه های مخالف 
مقاومت در دولت را به خوبی به یاد دارند و در خاطر دارند که حشدالشعبی و 
گروه های مقاومت در مبارزه با تکفیری ها شهید شدند تا جان و مال و ناموس 
شیعه و سنی و ایزدی و مسیحی و کرد بدون در نظر گرفتن قومیت یا مذهب آنها 

حفظ شود.
وی درباره نقش کردها و اهل تسنن عراق در انتخابات امروز نیز گفت: برای 
کردها خیلی مهم نیست چه کسی در راس قدرت باشد و با هر کدام از ائتلاف های 
شیعیان که قوی تر باشند و امتیاز بیشتری بدهد ائتلاف می کنند. عربستان تلاش 
می کند کردها و سنی ها را از مالکی و دیگر گروه های نزدیک به جریان مقاومت 
عراق دور کند اما بعید است موفق شود زیرا او ارتباط نزدیکی با بزرگان اهل سنت 
دارد و در دوران نخست وزیری خدمات خوبی به مردم در مناطق سنی نشین 

داشته است.

یک کارشناس مسائل عراق:

احتمال پیروزی مقاومت در انتخابات پارلمانی عراق بالا است
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خداوند عز و جل فرمود : »هر کس ولی ای 
از اولیای مرا بیازارد ، سزاوار ]عُقوبت [جنگ با 

من شده است« .

دوشنبه -نوزدهم مهرماه 1400 - سال بیست وچهارم- شماره 5366

. مسند أبي یعلی : ج 6 ص 314 ح 7051

استان قم  و تجارت  رییس سازمان صنعت معدن 
با حمایت های مالی و  ابتدای سالجاری و  از  گفت: 
جذب تسهیلات بانکی 17 واحد راکد صنعتی در این 

استان احیا و به مدار تولید بازگشته است. 
واحدهای  این  احیای  با  افزود:  سیجانی  محمود 
صنعتی 183 اشتغال جدید در سطح استان قم به 

وجود آمده است.
راکد  واحدهای  این  بازگشت  برای  داد:  ادامه  وی 
صنعتی به مدار تولید و اشتغال در مجموع یکهزار و 

319 میلیارد ریال سرمایه ثابت انجام شده است.
وی بیان کرد: این واحدهای احیا شده در صنایع 
پارچه بافی، انواع نخ، پروفیل و مقاطع فولادی، مفتول 

فولادی، انواع رنگ ساختمانی و خودرو، سنگبری،مواد 
شیمی معدنی، کالای خواب، هود آزمایشگاهی، انواع 
سرپایی و صندل تزریقی، الیاف مصنوعی، انواع رویه 
کفش، کنسانتره خوراک دام و طیور و فیلم تک لایه 

شیرینک از پلی اتیلن فعالیت می کنند.
سیجانی با اشاره به اقدامات انجام شده جهت احیای 
واحدهای راکد صنعتی، گفت: تغییر تکنولوژی، جذب 
سرمایه گذار جدید، بهبود بازار، راه اندازی خط جدید و 
تولید محصول جدید از عوامل مهم در احیای 17 واحد 
راکد صنعتی در شش ماه نخست سالجاری بوده است. 
رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت قم، تاکید کرد: 
شهرک های صنعتی قم با تامین زیرساخت های لازم 

آماده جذب سرمایه گذار و حمایت از بخش خصوصی 
است. حجم سرمایه گذاری انجام شده برای واحدهای 
صنعتی قم فراتر از 77 هزار میلیارد ریال است که با 
این حجم از سرمایه گذاری صورت گرفته در حدود 2 
هزار و 400 واحد صنعتی و تولیدی استان برای بیش 
از 60 هزار تَن فرصت اشتغال ایجاد شده است. قم 
دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ 
فناوری  درودگران،  محمودآباد،  سلفچگان،  نشر،  و 
اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه صنعتی 
خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است که هر کدام از 
آنها موقعیت ممتازی برای توسعه سرمایه گذاری، تولید 

و اشتغال دارند.

رییس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم خبرداد:

ایجاد 183 اشتغال جدید در سطح استان قم 

دستگیری جنجالی ترین متهم هفته های اخیر در قم 
فردی که خود را کارمند یکی از نهاد های امنیتی معرفی و به این وسیله از تعدادی از شهروندان کلاهبرداری 
می کرد، در قم دستگیر شد.به گزارش خبرگزاری صدا و سیما؛ مرکز قم؛ رئیس پلیس آگاهی استان با اعلام این 
خبر گفت: متهم، 41 ساله با انجام مانور متقلبانه و ادعای گرفتن وام کم بهره، مبالغی را از برخی افراد دریافت کرده 
و متواری شده بود.سرهنگ قهرمان پور افزود:  با اقدامات گسترده پلیسی مشخص شد متهم در شهر های مختلف 
کشور از جمله محمودآباد مازندران، زنجان، کرج، تهران، اصفهان و مرکزی تردد داشته و در حال کلاهبرداری به 
روش های مختلف بوده است. وی با اشاره به تلاش شبانه روزی ماموران پلیس آگاهی برای دستگیری متهم گفت: 
وی پس از 2 ماه کاراطلاعاتی و عملیاتی در یکی از محور های مواصلاتی و قبل از ورود به استان دستگیر شد.رئیس 
پلیس آگاهی با بیان این که تاکنون 7 شاکی در این رابطه شناسایی شده اند: عمده این شاکیان خانم هایی هستند 
که برای ازدواج موقت از طرف یکی از آشنایان به متهم معرفی می شدند و پس از جلب اطمینان مورد کلاهبرداری 
قرار می گرفتند. سرهنگ قهرمانپور با اشاره به دستور مقام قضایی مبنی بر انتشار تصویر بدون پوشش متهم گفت: 
مالباختگان می توانند برای طرح شکایت با شماره 02522821 تماس بگیرند و یا به صورت حضوری به پلیس آگاهی 

استان مراجعه کنند.

احتمال حذف محدودیت های کرونایی از اول آبان 
معاون بهداشت وزارت بهداشت :در صورت تایید بسته پیشنهادی معاونت بهداشت به ستاد ملی مقابله با کرونا، 
محدودیت های کرونایی از اول آبان برداشته می شود.دکتر کمال حیدری افزود: در این بسته باتوجه به رده های 
شغلی و چگونگی رفتار در هر حوزه با جزییات آورده شده است.وی گفت: همچنین نظارت ها به صورت جدی 
بر قوانین وضع شده نیز اجرا خواهد شد. معاون بهداشت همچنین در پاسخ به سوالی درباره پیش بینی موج 
ششم شیوع کرونا افزود: ما همیشه نگران دورهمی ها، مسافرت ها و رعایت فاصله گذار های اجتماعی هستیم که 
عامل فوران شیوع دوباره ویروس کرونا نباشد.دکتر حیدری گفت: شاید در ماه آینده درگیر موج ششم شویم، اما 

این پیشگویی با پوشش واکسیناسیون تا رعایت شیوه نامه های بهداشتی توسط مردم میتواند تحت تاثیر قرار گیرد.

زمان واریز یارانه نقدی مهرماه 
سازمان هدفمندسازی یارانه ها اعلام کرد: یکصد و بیست و هشتمین مرحله یارانه نقدی مربوط به مهر ماه، 
ساعت 24 روز سه شنبه )20 مهرماه( به حساب سرپرستان خانوار واریز خواهد شد.بر اساس اطلاعیه سازمان 
هدفمندسازی یارانه ها، یکصد و بیست و هشتمین مرحله یارانه نقدی مربوط به آبان ماه جاری به ازای هر نفر 45 هزار 
و 500 تومان به همراه افزایش حداقل مستمری خانوار های مددجویان تحت حمایت کمیته امداد امام خمینی )ره( 
و سازمان بهزیستی کشور ساعت 24 روز سه شنبه )20 مهرماه( به حساب سرپرستان خانوار واریز و قابل برداشت 

خواهد شد.

چقدر پول و سکه در دست مردم است؟ 
آخرین گزارش بانک مرکزی نشان می دهد که تا پایان مردادماه امسال، 72.6 هزار میلیارد تومان اسکناس و 
مسکوک در دست اشخاص بوده است. بر همین اساس، تا پایان مردادماه امسال حدود 72.6 هزار میلیارد تومان 
اسکناس و مسکوک در دست اشخاص بوده و این در حالی است که این عدد در پایان مرداد 1399 در حدود 59.3 
میلیارد تومان اعلام شده بود.در این میان، تا پایان مردادماه امسال، حدود 81.9 هزار میلیارد تومان اسکناس و 

مسکوک در گردش بوده که این رقم در قیاس با پایان سال قبل 2.1 درصد رشد دارد.

سند قلعه فلک الافلاک صادر شد
مدیرکل ثبت اسناد و املاک استان لرستان از صدور سند قلعه فلک الافلاک خرم آباد خبر داد. علی اکبر باقری 
مدیر کل ثبت اسناد و املاک لرستان در این خصوص گفت: در راستای صیانت از اموال و حقوق دولتی و تعامل با 
تمامی ارگان های دولتی در سال جاری، سند کاداستر ششدانگ عرصه و اعیان قلعه فلک الافلاک صادر گردید. ی 
افزود: سند قلعه فلک الافلاک به مساحت قریب 203 هزار مترمربع برابر ماده 21 قانون ثبت تحت پلاک 403 اصلی 
به نام دولت جمهوری اسلامی ایران به نمایندگی وزارت میراث فرهنگی صنایع دستی و گردشگری صادر شده است. 

درخشش دختر ووشوکار قمی در مسابقات آسیا 
دختر ووشوکار قمی برای نخستین بار در تاریخ این رشته، بخش بانوان را در نخستین دوره مسابقات سنتی آسیا 
صاحب مدال بین المللی کرد. فاطمه عابدیان ملی پوش قمی، در نخستین دوره مسابقات سنتی آسیا که بصورت 
مجازی برگزار شد، به دو مدال نقره دست یافت.عابدیان در دو بخش تن دائو و نن چوان به عناوین دومی رسید.در 
این مسابقات که 252 ووشوکار از 21 کشور حضور داشتند، نمایندگان کشورمان موفق به کسب 2 طلا، 5 نقره و 

6 برنز شدند.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم تاکید کرد:

الزام استفاده از ماسک و رعایت پروتکل های 
بهداشتی در حمل ونقل عمومی

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با اشاره به نظارت های غیرمحسوس 
در شهر گفت: فعالیت رانندگان تاکسی و اتوبوس قم زیر ذره بین نظارت بوده و 

استفاده از ماسک برای رانندگان الزامی است.
توسط  بهداشتی  پروتکل های  رعایت  از  بازدید  حاشیه  در  طبیبی  مسعود 
ناوگان حمل ونقل عمومی شهر در گفت وگو با خبرنگار شهرنیوز، اظهار داشت: 
بخش حمل ونقل عمومی در حوزه تاکسیرانی و اتوبوسرانی یکی از بخش های 
مهم شهری به شمار می رود و در روزهای تعطیل اوج کار بوده و به ارائه خدمات 
می پردازند.  وی با قدردانی و عرض خداقوت به تمام رانندگان تاکسی ابراز کرد: 
استفاده اجباری از ماسک توسط راننده های تاکسی و اتوبوس یک الزام است و 
از یک هفته پیش نظارت های نامحسوس در این موضوع شدت گرفته است. 
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت:  رانندگان تاکسی باید به عنوان 
یک الگو رعایت شیوه نامه های بهداشتی را موردتوجه قرار دهند تا سایر شهروندان 
نیز به تبعیت از آنان این مهم را موردتوجه قرار دهند. وی به بازدید نامحسوس از 
وضعیت استفاده رانندگان اتوبوس و تاکسی قم از ماسک اشاره کرد و افزود: نتیجه 
برداشتی که  از میزان استفاده رانندگان تاکسی و اتوبوس از ماسک انجام شد، 
رضایت بخش بود. طبیبی خاطرنشان کرد: رانندگانی که شیوه نامه های بهداشتی 
به ویژه استفاده از ماسک را موردتوجه قرار داده بودند تشویق و  به افراد خاطی 
نیز  تذکر لازم داده می شود. معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم در مورد 
وضعیت واکسیناسیون رانندگان تاکسی و اتوبوس گفت: مرحله نخست تزریق 
واکسن انجام شده و بخش قابل توجهی نیز تزریق دوز دوم را انجام داده اند. البته با 
برچسب هایی که روی شیشه تاکسی ها نصب می شود، شهروندانی که از تاکسی 
و یا اتوبوس استفاده می کنند، در جریان وضعیت تزریق واکسن توسط راننده قرار 
می گیرند. وی همچنین به میزان ظرفیت اتوبوس های فعال در شهر برای جابجایی 
مسافران اشاره کرد و گفت: هر اتوبوس شهری تا ظرفیت 50 درصد می توانند 
مسافران را سوار کند و اگر تخلفی در این زمینه صورت گیرد با متخلفان برخورد 
می شود. طبیبی یادآور شد: شهروندان نیز می توانند تخلف های رانندگان اتوبوس 

در سوار کردن بیش از اندازه گنجایش مسافر را ارسال کنند.
 

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر مطرح کرد :

پروژه ساماندهی چهل اختران 
دربلاتکلیفی!

مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر با بیان اینکه در حال 
حاضر ساماندهی بخش نخست پروژه چهل اختران که تملک و تخریب آن به 
پایان رسیده در دستور کار قرارگرفته است گفت: متأسفانه با بلاتکلیفی طرح 
48 هکتاری این پروژه ساماندهی نخواهد شد. علیرضا خاکی با اشاره به آخرین 
وضعیت ساماندهی محله چهل اختران اظهار داشت: طرح ساماندهی محدوده 
چهل اختران 10 سال پیش با منابع آن زمان به تصویب رسید. وی با مطرح کردن 
مشکلات تملک این محدوده در گذر زمان ابراز کرد: متأسفانه عمده مشکلات 
پروژه مربوط به عدم تحقق بودجه و افزایش قیمت ها در سال های گذشته است. 
مدیرعامل سازمان بهسازی و نوسازی اطراف حرم مطهر از برگزاری جلسات متعدد 
با اهالی و معتمدین محل خبر داد و تصریح کرد: در حال حاضر ساماندهی بخش 
نخست پروژه که تملک و تخریب آن به پایان رسیده در دستور کار قرارگرفته است. 
وی مشخص شدن سهم شهرداری را در ساماندهی فاز نخست پروژه موردتوجه 
قرار داد و خاطرنشان کرد: شهرداری در حال تهیه برنامه و طرح برآورد هزینه ها 
بوده و امیدواریم تا پایان سال اقدامات بهسازی به اتمام برسد. خاکی با تأکید بر 
اختصاص منابع دولتی برای ساماندهی نهایی این پروژه اذعان کرد: متأسفانه 
با بلاتکلیفی طرح 48 هکتاری این پروژه ساماندهی نخواهد شد و شهرداری 
در حال پیگیری این طرح است. وی ، شأن و جایگاه امامزاده حضرت موسی 
مبرقع)ع(و هیئت چهل اختران و همچنین سوابق تاریخی منطقه را یادآور شد و 
مطرح کرد: شهرداری پیگیر طرح ساماندهی موقت در این محدوده نیز بوده و 

امیدواریم بتوانیم درشان و جایگاه شهروندان کاری انجام دهیم.
 

مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم  خبرداد:

ایمن سازی سیستم روشنایی بوستان 
علوی با اعتبار ۶۰ میلیارد ریال

از  یکی  گفت:  قم  شهرداری  سبز  فضای  و  پارک ها  سازمان  مدیرعامل 
استانداردترین و ایمن ترین سیستم های روشنایی در بوستان علوی ایجادشده 
است. پیام جوادیان با بیان اینکه بوستان علوی یکی از مهم ترین و بزرگ ترین 
بوستان های قدیمی شهر قم است اظهار کرد: از گذشته این بوستان موردتوجه 
شهروندان بوده و در سال های اخیر به قطب تفریحی و گردشگری تبدیل شده 
است. وی با اشاره به بهره برداری سورتمه ریلی، تله سیژ و شهربازی بوستان علوی 
تصریح کرد: به همین خاطر شهروندان استقبال خوبی از بوستان دارند و با توجه 
به اینکه در گذشته سیستم روشنایی بوستان مشکل داشته، احداث سیستم 
روشنایی بوستان در دستور کار سازمان پارک ها قرار گرفت. مدیرعامل سازمان 
پارک ها و فضای سبز شهرداری قم با تأکید بر اینکه یکی از بزرگ ترین پروژه های 
ایمن سازی و استانداردسازی سیستم روشنایی در بوستان علوی اجرا شد تصریح 
پایه و سرچراغ کوتاه سه متری، بیش از 80  کرد: در این پروژه بیش از 900 
پرژکتور، پایه پرژکتور و پایه لاک پشتی معابر، 16 تابلو توزیع اصلی یا فرعی و… 
نصب شده است. وی با بیان اینکه یکی از استانداردترین و ایمن ترین سیستم های 
روشنایی در بوستان علوی ایجادشده است افزود: این پروژه همزمان با افتتاح 

پروژه تله سیژ به بهره برداری رسید.

رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت  مردمی شهرداری قم :

شهرداری از سرمایه گذاری بخش 
خصوصی برای توسعه قم حمایت می کند

رئیس سازمان سرمایه گذاری و مشارکت  مردمی شهرداری قم، بر حمایت از 
سرمایه گذاری بخش خصوصی جهت توسعه زیرساخت های شهری و افزایش 

ماندگاری زائران تأکید کرد.
علی رمضانی در نشست با سرمایه گذاران پروژه رفاهی طوبی اظهار داشت: 
بخش خصوصی نقش مهمی در توسعه شهری و بهبود وضعیت رفاهی و جذب 
و مشارکت  مردمی شهرداری قم  گردشگر دارد. رئیس سازمان سرمایه گذاری 
توسعه  جهت  در  خصوصی  بخش  سرمایه گذاری  از  قم  شهرداری  کرد:  ابراز 
زیرساخت های شهر و افزایش ماندگاری زائران و مسافران حمایت می کند. به 
گفته وی، از سرمایه گذاران پروژه طوبی انتظار می رود عقب ماندگی چندماهه این 
طرح از زمان بندی پیش بینی شده را جبران کرده و این پروژه را در زمان تعیین شده 
به مرحله بهره برداری برسانند. رمضانی با اشاره به روند اجرای پروژه طوبی یک 
در شهر مقدس قم، تصریح کرد: پیشرفت مالی این پروژه 25 درصد و پیشرفت 
فیزیکی طرح 10 درصد برآورد می شود و پیش بینی می شود تا پایان امسال 3 

درصد از عقب ماندگی فیزیکی آن جبران شود.

سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم اعلام کرد :

زیباسازی گلزار شهدای قم
 با نصب 3۰ فلاورباکس

در راستای زیباسازی گلزار شهدای علی بن جعفر)ع(، 30 فلاورباکس چوبی در 
این مکان معنوی نصب شد.

به گزارش واحد خبر سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری قم، در راستای 
افزایش شادابی محیط های شهری که امکان ایجاد فضاهای سبز وجود ندارد، 
 سازمان پارک ها اقدام به نصب فلاورباکس می کند تا در کنار ایجاد فضاهای با 

نشاط،  میزان فضای سبز نیز توسعه پیدا کند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

کشف ۴۰۰ طاقه پارچه قاچاق 
فرمانده انتظامی استان از کشف 400 طاقه پارچه قاچاق در بازرسی از یک دستگاه کامیون در اتوبان 
"کاشان-قم" خبر داد   سردار سید محمود میرفیضی اظهارداشت: در پی کسب خبری از پلیس امنیت 
اقتصادي استان بوشهر مبنی بر حمل کالاي قاچاق توسط یک دستگاه کامیون از مبدا استان هاي جنوبي به 

شمال کشور، بلافاصله موضوع در دستور کار کارآگاهان پلیس امنیت اقتصادی استان قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه کارآگاهان با هماهنگی مقام قضائی استان به محورهای مواصلاتی مورد نظر اعزام و 

سرانجام خودرو مذکور را در در اتوبان "کاشان-قم" مشاهده و توقیف کردند.
فرمانده انتظامی استان قم اضافه کرد: راننده اذعان داشت کامیون به مقصد یکی از شهرهای شمالی 
در حال طي مسیر بوده و محموله بارگیري شده سبوس است بنابراین یک فقره بارنامه ارائه که در ادامه با 
هماهنگی مقام قضائی استان کامیون به همراه راننده به یگان منتقل و در بازرسی صورت گرفته 400 طاقه 

پارچه، 7 هزار و 320 عدد شیرآلات و اتصالات و 710 ثوب پوشاک فاقد مجوز و قاچاق کشف شد.
سردار میرفیضی تصریح کرد: کارشناسان ارزش محموله کشف شده را 21 میلیارد و 600 میلیون ریال اعلام 
کردند.  فرمانده انتظامی استان گفت: در نهایت متهم دستگیر و به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شد.
 

 رئیس پلیس آگاهی استان قم خبرداد:

دستگیری سارقان ۴۰ میلیاردی منازل بافت قدیمی  
رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی استان از دستگیری 3 سارق منزل و کشف 40 میلیارد ریال اموال 

مسروقه در این استان خبر داد 
 سرهنگ میکائیل قهرمانپور اظهارداشت: در پی وقوع چندین فقره سرقت از منازل بافت قدیمي هسته 

مرکزی شهر قم، بلافاصله موضوع در دستور کار تیم ویژه مبارزه با سرقت پلیس آگاهی استان قرار گرفت.
وی افزود: در ادامه با بررسی جغرافیای جرم و انجام اقدامات پلیسی 3 نفر در این رابطه شناسایی و با 
هماهنگی مقام قضائی استان دستگیر شدند. رئیس پلیس آگاهی استان قم گفت: با بازسازی محل هاي 
سرقت افراد مذکور به 17 فقره سرقت منزل به ارزش40 میلیارد ریال اعتراف کردند. سرهنگ قهرمانپور تصریح 
کرد: متهمان در تحقیقات پلیس اذعان داشتند در ایام حضور در زندان با یکدیگر آشنا شده و قرار گذاشتند 
پس از آزادی به منظور تهیه هزینه اعتیاد با پرسه زني در کوچه های دارای بافت قدیمي از منازل خالي از سکنه 
سرقت کنند. رئیس پلیس آگاهی استان گفت: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام 

مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند. 

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم خبرداد:

کشف ۲۶8 هزار نخ سیگار قاچاق در قم 
 مدیرکل تعزیرات حکومتی استان قم گفت: 268 هزار و 600 نخ سیگار به ارزش یک میلیارد و 580 میلیون 

ریال از یک خودروی پژو در عوارضی آزادراه قم - تهران کشف شد. 
مهدی ریاضی اظهار داشت: ماموران کاشف در حین کنترل خودروهای عبوری در موقعیت عوارضی قم 
- تهران به یک دستگاه خودروی پژو 405 مظنون شدند که پس از توقیف و بازرسی از این خودرو 268 هزار 
و 600 نخ سیگار به ظن قاچاق به ارزش یک میلیارد و 580 میلیون و 825 هزار و 748 ریال کشف و سپس 
مراتب جهت سیر مراحل رسیدگی به اداره کل تعزیرات حکومتی استان ارسال شد. مدیرکل تعزیرات حکومتی 
قم افزود: با تشکیل پرونده، شعبه ویژه رسیدگی به تخلف های قاچاق کالا و ارز تعزیرات حکومتی استان، پس از 
احضار متهم و استماع اظهارها و گرفتن آخرین دفاعیات متهم، به دلیل عجز نامبرده از ارائه مدارک مثبته، پس 
از رسیدگی، اتهام قاچاق را محرز و مسلم دانسته، متهم را علاوه بر ضبط کالای دخانی قاچاق به نفع دولت، با 
احتساب جزای نقدی بدل از ضبط خودرو حامل، در مجموع به پرداخت مبلغ 2 میلیارد و 340 میلیون ریال 
جزای نقدی در حق دولت محکوم نمود. وی همچنین خاطرنشان کرد: بر اساس قانون کلیه محمولهِ مکشوفه 

توسط مرجع کاشف، به اداره جمع آوری و فروش اموال تملیکیِ استان تحویل داده شد.

رییس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد:

بستری بودن 1۰۴ بیمار بدحال کرونایی 
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به بستری بودن 104 بیمار بدحال کرونایی، گفت: تاکنون 862 

هزار و 319 دُز واکسن در این استان تزریق شده است. 
به گزارش روز یکشنبه دانشگاه علوم پزشکی قم، محمدرضا قدیر در گفت وگویی، افزود: در 24 ساعت 
منتهی به هجدهم مهر ماه جاری 72 بیمار با علائم کرونا پذیرش و 65 تن بستری شدند. وی با بیان اینکه در 
این مدت 2 بیمار کرونایی جان خود را از دست دادند، اضافه کرد: 71 بیمار نیز در شبانه روز گذشته با بهبودی 
از بیمارستان ترخیص و هم اکنون 413 بیمار کرونایی در مراکز درمانی استان بستری هستند. قدیر ادامه 

داد: در 24 ساعت گذشته 486 تست کرونا در قم انجام شده که 120 مورد از آنها مثبت گزارش شده است.

طرح:سجادجعفری

 روزگار سیاه چای!

استاندار قم برضرورت بهره گیری از تمام ظرفیت های قانون و منابع ملی در 
راستای تکمیل پروژه بیمارستان الهادی تاکید کرد.

دکتر بهرام سرمست  روزیکشنبه در جلسه ای پیرامون تعیین تکلیف پروژه 
بیمارستان الهادی که در استانداری قم برگزار شد، با اشاره به اهمیت تبدیل تهدید 
ها به فرصت، اظهار کرد: در ایام شیوع ویروس کرونا پروژه های بیمارستانی مهمی 
در قم تکمیل و به بهره برداری رسید و درصدد هستیم تا پروژه بیمارستان الهادی 
نیز که با اهتمام مرحوم آیت الله مشکینی بنیان گذاری شد، به مدار درمان وارد 

شود.
سرمست بر لزوم تکمیل این پروژه در چارچوب قوانین و مقررات بیمارستانی 
تاکید و اضافه کرد: تعامل و هماهنگی خوبی بین دستگاه های متولی در مورد این 
پروژه وجود دارد. وی به تفاهم نامه فی ما بین اداره کل اوقاف و امور خیریه و مرکز 
خدمات حوزه های علمیه بعنوان بهره بردار این بیمارستان در زمینه واگذاری زمین 
اشاره کرد و گفت: جهت تکمیل ساختمان این بیمارستان می توانیم از ظرفیت 
های ملی و منابع فرا استانی استفاده کرد. سرمست با تاکید بر پیشنهاد دانشگاه 
علوم پزشکی در زمینه تاسیس دی کلینیک عمومی در محل بیمارستان الهادی، 
ادامه داد: هدف و  اولویت اصلی راه اندازی این بیمارستان است که در ادامه می 

توان بخش های درمانی تخصصی به بیمارستان افزود.
وی گفت: دانشگاه علوم پزشکی فراتر از تکالیف سازمانی و در راستای توسعه 

متوازن خدمات درمانی در مناطق محروم تمام توان خود را بکار برد.
تکمیل بنای بیمارستان الهادی نیازمند بودجه ۶۰ میلیارد تومانی 

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم نیز دراین نشست  گفت: در صورت 
تامین بودجه 60 میلیارد تومانی، ساختمان بیمارستان الهادی در 18 ماه تکمیل 
می شود.  محسن بهشتیبا بیان اینکه این مجموعه در 20 سالی که از شروع 
ساختش گذشته، به  لحاظ عمرانی تنها 37 درصد پیشرفت داشته است، گفت: 

تکمیل ساختمان این بیمارستان با 9 هزار متر مربع زمین و 13 هزار متر مربع 
زیربنا، به بودجه 60 میلیارد تومانی و حدود یک سال و نیم زمان نیاز دارد.

بهشتی با اشاره به استحکام بنای این مرکز درمانی نیمه کاره، گفت: با وجود 
گذشت بیش از 20 سال از توقف در ساخت این طرح، سازه همچنان مقاوم است 

و مشکل چندانی برای آن ایجاد نشده است.
وی با بیان اینکه احتمالًا مجموعه درمانی الهادی به صورت درمانگاه عمومی 
به مردم خدمت رسانی کند، گفت: استانداری و مرکز خدمات حوزه های علمیه 
با استفاده از تمام ظرفیت های خود برای اختصاص بودجه ملی و عمرانی به این 

طرح در سال آینده تلاش می کنند.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار با اشاره به حضور سه هزار و 750 بیمار 
خاص از جمله مبتلایان به ام اس، هموفیلی در استان، افزود: با توجه به اینکه 
مرکزی تجمیعی برای این بیماران در سطح شهر وجود ندارد مجموعه درمانی 

الهادی می تواند در این زمینه نیز خدمات خوبی به بیماران ارائه کند.
وی با اشاره به اینکه تکمیل ساخت و ساز مجموعه درمانی الهادی به بیش از 60 
میلیارد تومان اعتبار نیاز دارد، گفت: تجهیزات لازم برای این مجموعه نیز پس از 

تعیین نوع کاربری باید تهیه شود.
 گفتنی است این بیمارستان با 9000 متر عرصه و 13000 متر زیر بنای نیمه 
تمام که توسط مرحوم آیت الله مشکینی وقف ارائه خدمات درمانی به عموم مردم 

شد.
ضرورت ایمن سازی و مدیریت هوشمند محورهای مواصلاتی 

سرمست همچنین در جلسه شورای راهبردی تصادفات استان قم با بیان اینکه 
استان قم در محور مواصلاتی 17 استان قرار گرفته است تصریح کرد: ایمن سازی 
و تعریض محورهای مواصلاتی و اصلاح نقاط حادثه خیز  از قبیل تعریض و دو بانده 
کردن جاده قم کهک  و روکش آسفالت جاده قم جعفریه با بهره گیری از اعتیارات 
ملی باید در دستور کار مسئولان باشد.  استادارقم ، هوشمندسازی و مدیریت 
هوشمند معابر و محورهای عبوری استان را ضروری دانست و اظهار کرد: تحقق 
حداکثری این سیاست مسئولان را در نیل به هدف کاهش تصادفات یاری خواهد 
کرد.  وی بحث ساماندهی پارکینگ موتورسیکلت ها در پیاده راه های هسته مرکزی 
شهر قم را خواستار شد و افزود: برای نظارت بر تردد و تامین روشنایی در بلوارهای 

پرتصادف استان نیز بایستی بایستی بسته پیشهادی عملیاتی تدوین شود. 
سرمست با بیان اینکه استان قم در محور مواصلاتی 17 استان قرار گرفته است 
تصریح کرد: ایمن سازی و تعریض محورهای مواصلاتی و اصلاح نقاط حادثه 
خیز از قبیل تعریض و دو بانده کردن جاده قم کهک  و روکش آسفالت جاده قم 
جعفریه با بهره گیری از اعتیارات ملی باید در دستور کار مسئولان باشد.  سرمست 
خاطرنشان کرد: بایستی اصلاح و تعمیر آسفالت محورهای پرتردد نیز در دستور 

کار مسئولان باشد.

استاندار قم تاکید کرد:

بهره گیری از تمام ظرفیت ها برای تکمیل بیمارستان الهادی

 رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: زنان به عنوان نیمی از جمعیت کشور نقش موثری در 
جامعه داشته و محور سلامت جسمی و روحی جامعه به شمار می روند.

محمدرضا قدیر  روزیکشنبه در همایش سلامت بانوان که با حضور بانوان دستگاه های اداری 
استان در استانداری قم برگزار شد، با بیان این که زن زیربنای پایه های اخلاقی در جامعه را رقم 
می زند، افزود: نقش زن در جامعه یک نقش کلیدی و تاثیرگذار است و نمی توان نقش زن را در 
خانواده فقط یک عضو فرزندآور تصور کرد، چرا که زنان، محور خانواده و تربیت کننده فرزندان 

و جامعه هستند.
وی با اشاره به اهمیت توجه به سلامت بانوان در جامعه، گفت: زن از اصلی ترین پایه های 
خانواده است که اگر بیمار شود، کل خانواده دچار مشکل خواهد شد و ازاین رو باید همواره 
سلامت بانوان در دستور کار باشد. وی با تاکید بر اهمیت تغذیه مناسب، گفت: باید سبد غذایی 

خانوار اصلاح شود و از زمان خرید محصولاتی که برای سلامتی مضر است خریداری نشده و به 
درون منازل نیاید. قدیر گفت: از دیگر مسائل مهم توجه به ورزش مداوم و منظم و تغییر سبک 
زندگی توسط بانوان است که این امر می تواند نقش کلیدی در سلامت بانوان داشته باشد. وی 
گفت: سرطان رحم، سینه، پوکی استخوان، چاقی، دیابت و مشکلات بعد یائسگی از جمله 
مواردی است که برای بانوان دردسرساز می شود که می توان با تغذیه مناسب و ورزش بر آن ها غلبه 
کرد. وی با اشاره به اپیدمی کرونا گفت: بانوان در این زمان نیز نقش موثری داشتند به گونه ای 
که در بیمارستان ها بسیاری از پرستاران ما را بانوان تشکیل می دهند که خدمات رسانی کرده و 
در منازل نیز مادران نقش کلیدی در کمک به سلامت خانواده داشتند. در این همایش، با اهداء 
لوحی به محمدرضا قدیر رییس دانشگاه علوم پزشکی قم از تلاش های جامعه سلامت استان در 

مقابله با کرونا قدردانی شد.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم تاکید کرد؛

ضرورت تغذیه مناسب و ورزش مداوم برای سلامت بانوان 

ایمنی  خدمات  و  آتش نشانی  سازمان  مدیرعامل 
شهرداری قم گفت: سازمان آتش نشانی قم یکی از 
معدود سازمان هایی در کشور بوده که باوجود استقرار 
در شهری کویری، دارای تیم حرفه ای غواصی بوده و در 

نجات شهروندان عملکردی مثبت داشته است.
عباس جعفری با اشاره به جایگاه سازمان آتش نشانی 
سازمان  داشت:  اظهار  کشور  در  قم  شهرداری 
در  تجهیزات  ازنظر  امروز  قم  شهرداری  آتش نشانی 
شرایط مطلوبی قرار داشته و تنها کلان شهری است که 

منطبق با استاندارهای جهانی و نسبت به جمعیتش 
دارای ایستگاه آتش نشانی و تجهیزات ایمنی و امداد 
شهرداری  آتش نشانی  سازمان  وی  است.  نجات  و 
قم را یکی از معدود سازمان هایی دانست که باوجود 
استقرار در شهری کویری دارای تیم حرفه ای غواصی 
است و گفت: شهر قم با دارا بودن چند سد و برکه و 
همچنین استخرهای بزرگ و آمار قابل توجه غرق شدن 
غواصی  حرفه ای  تیم  یک  به  شهروندان،  از  تعدادی 
نیاز داشت. مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات 

ایمنی شهرداری قم با ابراز خرسندی از عملکرد تیم 
غواصی در نجات شهروندان تصریح کرد: تیم بسیار 
حرفه ای و قوی غواصان دارای مدارک بین المللی بوده 
و دوره های آموزشی خود را در بندرعباس و جزیره کیش 
گذرانده اند. وی از خرید تجهیزات موردنیاز غواصی خبر 
داد و خاطرنشان کرد: سازمان آتش نشانی شهرداری 
قم سه ست لباس غواصی و تعدادی موتور قایق برای 
به زودی  امیدواریم  و  کرده  خریداری  تیم  این  تجهیز 
بتوانیم تجهیزات بیشتری در اختیار این تیم قرار دهیم.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم خبرداد:

خرید تجهیزات موردنیاز تیم غواصی حرفه ای


